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Project EVENHANDED
Missing Women'’s Task Force

COQUITLAM FILE# 98CQ33017

TIP # 14 STATEMENTS
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RCMP-090-001579
RCMP-080-001581

CONTINUATION RAPPORT DE viry
REPORY CONTINUATION 98-33017
RE - OBJET:
Robert PICKTON
DATE A ACTION TAKEN - MESURES PRISES
00-02-14 1000 Writer made contact with Sgt. Larry BUTLER of Vancouver Police
Department - OMG unit. His direct line 717-3317, cell of 836-1912, and
pager 605-9950.
BUTLER stated that he grew up living just two doors down from the
PICKTON farm, and that he knew both Robert and David PICKTON
quite well during those years (i.e. early 1960's).
The following summarizes the main points that BUTLER was able to
provide on the PICKTON family. He does note unfortunately, that
Robert is the one who he knows the least about.
BUTLER stated that his father purchased their property in 1960.
BUTLER recalled the PICKTON's already residing in the area on their
farm.
BUTLER stated the PICKTON's to be a family “from the Ozarks". It was
a bizarre neighbourhood with the PICKTON'’s around. In fact, the
PICKTON place was a place where others stayed away from.
The PICKTON house was always a disaster, dirty and it was not
uncommon to find cats walking around on the kitchen counters, dogs
and pigs running through the house. There would always be dirty dishes
lying around etc.
BUTLER recalled Mrs. PICKTON being the person most in charge of the
household, and this included the discipline of her sons. She was loud
and clearly in charge.
Mrs. PICKTON was described as a large woman, with a generally
unkempt appearance.
Diate Complainant Noed DD.-DA
Concluded {Date d'avis au plaignant Ul . Consulied ]
E] teminée ECE. ok Consulte Sur les lisux D Avisé
investgator - Enquateur Date [ Signature Date
CATER
[COPES TO-COPIES A Oither - Autre
os  [Hov SF Ste
Royal Canadian Mounted Police Gendarmerie royale du Canada
1624 (1998-02)
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CONTINUATION RAPPORT DE Y-A,
REPORT CONTINUATION 98-33017
RE - OBJET:
Robert PICKTON

DATE HESSE ACTION TAKEN - MESURES PRISES

David and Robert were described as being duplicates of the character
“Pigpen”, from “Peanuts” cartoon fame. They were always dirty and it
was as if a cloud of dust followed them wherever they went.

BUTLER recalled that David PICKTON was the more sociable of the
two, and described Robert as a very quiet boy who kept to himself.

BUTLER recalled that the PICKTONS used to have fruit trees at the
back of the property, which is now part of Carnoustie Golf Course.
Other neighbourhood children including himself used to go and pick fruit
from these trees. BUTLER recalled the PICKTON brothers riding a
tractor around and carrying a shotgun filled with rock salt that they used
to shoot at the other kids. He specifically recalled one of his good
friends taking a direct hit in the back as a result of the rock salt.

BUTLER recalled an incident of hit and run, where David PICKTON was
driving a pick up truck, struck a young boy named Timothy BARRATT,
threw him into a water filled ditch, where BARRATT drowned and died.
PICKTON fled the scene. BUTLER recalled that as a result, PICKTON
received a five year suspension from driving and that was all. BUTLER
stated that David PICKTON would have been 16 years old at the time.

BUTLER recalled David PICKTON having married a girt named Sandy
FEHLAUER, and together they had a daughter who he believed would
now be about [N

BUTLER himself sold his family's property on Dominion in 1994, to a
buyer who then built townhomes on it, or is preparing to do so.

BUTLER recalled the PICKTON's having a piggery on the property for
as long as he could remember but could not recall if the family prepared
the pigs for market (i.e. slaughtered them).

Dale Complainant Notked

Conciuded [Date d'avis au plaignan s DD.-DA

Enquéte Consutted Attended Advised

terminée ECE. SUPERVISOR
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Royal Canadian Mounted Police Gendarmerie royale du Canada
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CONTINUATION RAPPORT DE Y-A.
REPORT CONTINUATION 96-33017
RE - OBJET:
Robert PICKTON

DATE Hgb‘:e ) ACTION TAKEN - MESURES PRISES

He recalled that on one occasion there was a fire, that completely wiped
out the piggery and that many of the animals perished in the fire.

BUTLER recalled Mr. PICKTON (Sr.) being admitted to Riverview
hospital at some point and does not recall him ever having come back to
the farm. He knows that Mr. PICKTON died in the institution.

BUTLER also recalled that Mrs. PICKTON was also admitted to
Riverview hospital and never came back. She apparently also died in
the institution,

Wiriter asked BUTLER if he knew of anyone else who could be spoken to
about the family, and he answered ho owns the

imiﬁ located af NN Apparently, son
still resides there, but that stilt owns it.

B C.?) for part of the year and in for the rest.
BUTLER stated that he would try to get a number for | NG
and put him in touch with writer.

lives in

BUTLER stated that the property at [Nl s the perfect spot for
an operating point for surveillance or whatever the case may be.

On 00-02-14 at 1000 hours, writer attended a meeting with Cpl.
MCCARTNEY with the E Div profiling unit. The file was discussed, the
unit was updated and several avenues of investigation have been
identified.

On 00-02-15 at approximately 1400, writer consulted with George
CALDO - Director of Personnel for District 43 Schools @ 939-9201.
Wiriter discussed that an inquiry with the Ministry of Education at Victoria
about Robert PICKTON had resuited in the fact that the person
themselves had to sign a request for a transcript search. In other words,

2°"S.:‘;°" Date d'avis au plaignant u 0.0.-0A.
ng Consuted Attended Advised
rminée ECE. UPERVISOR
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Royal Canadian Mounted Police Gendarmerie royale du Canada
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CONTINUATION RAPPORT DE YA
REPORT CONTINUATION 98-33017
RE - OBJET:
Robert PICKTON

DATE HTEII.“J‘R?E ACTION TAKEN - MESURES PRISES

police cannot access the records legally without the consent of the
“student™. As the only real information which would be helpful to this
investigation is the grade at which Robert PICKTON finally completed,
CALDO stated that he would be able to assist in this regard.

Further, when told that the high school of concern was Port Coquitlam
highschool in the mid to late 1960’s, Mr. CALDO was quite helpful in that
he had begun his teaching career there at that time. CALDO recalled
the PICKTON family name, and stated that he could certainly look up
some administrators or others who may have a better recollection of the
PICKTON family, and specifically Robert PICKTON. CALDO stated that
Port Coquitlam high school at that time was grade 8 to grade 12.

CALDO recalled that there was a PICKTON farm which used to be
located “above Colony Farm”, in the fifties. He described it as having
been north of the current Lougheed highway, west from Riverview - near
the junction of what is now Colony Farm road and the Lougheed. itis
uncertain if this farming property belonged to this particular PICKTON
family or not.

Mr. CALDO offered to make some inquiries and stated that he would get
back to the writer as soon as possible.

As per the mesting of 00-02-14 at 1000 hours, writer checked with
Coquitlam exhibits and all the exhibits from file 1997CQ10797 are still
secured at the Coquitlam detachment. The exhibit number is M97-522,
and there is a related drug file on the master - D97-718.

SUuUl.
gonduded Date d'avis au plaignant sul ©D.-DA con
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View External Message, by m3270, on ccG3, at 06:35, 2000/02/22 Page: 1

Det:
It
Nanme:
Event:
22FEB2000 09:34AM DIRECT DELIVERY MESSAGE IDN AO]
SN:D00130-0222 MT:MUF MSID:AC01-000222-09;:34:04
FROM:ACO1
TO:J610
TEXT:
RE: 0002
UN BC20045
BC20001
UNSOLICITED FROM NORTH VANCOUVER DET BC20045
RE: 00000002 QUERY
PICKTON , ROBERT WILLIAM
DOB 19491024

>>>QUERY REMARKS: CHAD NV CIS

SUBJUECT OF QUERY MAY BE SIMILAR TO YOUR RECORD
PICKTON , ROBERT WILLIAM WILLIE
*ADVISE DETAILS OF FEMALE PASSENGERS*
**SURVEILLANCE** OPT: 2
*SCAR THROAT LEFT SIDE OF NECK TO CHEST*
EXPIRY DATE 2000-08-20 DOB 1949~10-24 AGE 50
WHITE MALE 178 CM (05 FT 10 INS) 80 KG (177 LBS)
BLOND HAIR BLUE EYES

ADDRESS 953 DOMINION STREET, PORT COQUITLAM, B.C.

ADD-REM: *ADVISE CPL CONNOR GIS & D-CST SHENHER VCP OF VEH

& PASS PARTICS*DON'T DIVULGE INTEREST TO SUBJECT*

CASE 98CQ33017
DL 1402380 POI BC

ENTERED BY COQUITLAM DIST MUN DET BC20001 ON 1998-08-19

2000022209312720000222093127
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RCMP-090-001586

$
98CQ-33017

K]

THIS IS THE STATEMENT OF Lorna Joyce HUMPHRIES (3: [l
taken on 00.02.11, by Corporal David McCARTNEY - Coquitlam RCMP -
Serious Crime Section, at the Coquitiam Detachment

Cpl. McCARTNEY: This is the statement of Lorna Joyce HUMPHRIES, born ]

Y tcrment is takcen on the 117 day

of February, year 2000, by Corporal David McCARTNEY at the Coquitlam
Detachment. Now Loma, we were talking a little earlier and you told me that
you were working on the 19" of December ... or the 19™ of January, year

2000.

HUMPHRIES: Correct.

McCARTNEY: And uh you were working at the front counter as part of your normal duties.

HUMPHRIES: Yes, night shift.

McCARTNEY: Night shift. And at approximately 7:00 p.m. two people came in, a man and
a woman.

HUMPHRIES: Correct.

McCARTNEY: What do you recall of these two people?

HUMPHRIES: A man and woman came in, um they were waiting for Constable YURKIW

at the front counter. I went to tell Constable YURKIW that they were there,
they were kind of on the, not shady side, but kind of dirty, not really clean
people, and I went and told Constable YURKIW that they were there. I came

back to the front counter, I was sitting at the computer um checking my e-
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RCMP-090-001587

2

mail, the one closest to the door where we enter to get into the detachment,
and the male and the female were standing at the door going into the
detachment and they were pointing at pictures ... or the lady was pointing to
pictures uh from the prostitute, uh missing prostitutes ...

McCARTNEY: Uh huh.

HUMPHRIES: ... and she was making comments. One of the comments was well no wonder
um this one’s missing the way that she acts, and then she had also pointed to
a couple of others and said well she’s been found and she’s been found and
it seemed like she knew who they were from comments. The gentleman
wasn’t standing directly beside her, he was looking at the other missing
people and to me it didn’t seem that he knew who they were. The lady was

doing the talking.

McCARTNEY: And do you remember ... could you describe this man?

HUMPHRIES: Hm um I think he had light brown hair, maybe long- longer hair. Um height,
no idea, 5'10", 5'11" ... I'm not good at descriptions ... um a hundred and
maybe about 60, 70 Ibs and ...

McCARTNEY: You said he was kind of grubby?

HUMPHRIES: Yeah, both of them were kind of grubby, not clean, kind of ...

McCARTNEY: Did uh ... now did they say who they were when they came up to the, to the

counter? Did they say their names?

HUMPHRIES: No, they just said they had an appointment with Constable ... and they
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Page 10 of 264

McCARTNEY:

HUMPHRIES:

McCARTNEY:

HUMPHRIES:

McCARTNEY:

HUMPHRIES:

McCARTNEY:

HUMPHRIES:

McCARTNEY:

HUMPHRIES:

McCARTNEY:

HUMPHRIES:

McCARTNEY:

RCMP-090-001588

3

couldn’t even pronounce her namesol ...

Okay. And now when Constable YURKIW came did you see these people
go with her?

Yes.

So they were the same two that you saw ...

Oh they were the same two people that ...

.. that went with, with YURKIW?

Oh yes.

Okay. Okay. Um how long were they in the front lobby for, do you have any

idea?

Probably for about 20 minutes.

But you say he didn’t seem that interest ...

No.

... in the pictures?

No.

Just she did.
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Page 11 of 264

HUMPHRIES:

McCARTNEY:

HUMPHRIES:

McCARTNEY:

HUMPHRIES:

McCARTNEY:

HUMPHRIES:

McCARTNEY:

HUMPHRIES:

McCARTNEY:

HUMPHRIES:

McCARTNEY:

RCMP-090-001589

She did.

Okay. And how old would you say she was?

About um ... it's hard to say, she was worn (laughs). Maybe 30's, late/mid
30's around. I, I can’t ... [ don’t know, she looked like the years were
(inaudible) her so.

And this poster that they were looking at is it still up there?

I believe so. Yes, it’s been up there some- ... quite sometime so.

And was it on the glass right behind your desk or was it in the locked glass

case?

It’s on the glass right behind the ca- ... uh behind um my desk. It’s over to

the side so.

Oh okay. I didn’t see it there today and I’m wondering there’s another one

in the locked case if that’s the same one?

Oh I, | haven’t been out there ...

(Inaudible)

..solcan’t..

We’ll have a look here in a bit.
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Page 12 of 264

HUMPHRIES:

McCARTNEY:

HUMPHRIES:

McCARTNEY:

HUMPHRIES:

McCARTNEY:

HUMPHRIES:

McCARTNEY:

HUMPHRIES:

McCARTNEY:

HUMPHRIES:

McCARTNEY:

RCMP-090-001590

Okay.

And that’s ... and uh were you still working when they left?

Yes. Yes.

Okay. So they walked out together and you had no further dealings with

them?

No, I had no further dealings with them.

Okay. And the only conversation you heard were her pointing to some of
these girls and saying you know I know why sh- ... 1 can see why she would
be missing and these two have been found and ...

Uh huh.

And that was about it?

That was all. It just ... it just kind of struck me as weird cause I was kind of

like oh they knew these people ...

Uh huh.

... and that’s why I kind of ... cause it was within ear distance. Like she was

standing probably about two feet away from me so.

Okay.
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Page 13 of 264

HUMPHRIES:

McCARTNEY:

HUMPHRIES:

McCARTNEY:

HUMPHRIES:

McCARTNEY:

DIMcC/dd

RCMP-090-001591

6

And the conversation it wasn’t ... it was a loud enough conversation for other

people to hear in the lobby.

Uh huh. Were there other people in the lobby?

I don’t think so.

Okay.

No, I don’t think so.

Okay, that’s fine. And the uh time is now 15:50 Hours.
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File No: 98CQ-33017
Statement of Robert PICKTON, taken on 00.01.19 @ 7:30 p.m. by CST. Ruth YURKIW
and CST. John CATER - Coquitiam RCMP Serious Crime Section, in the presence of Gina
HOUSTON

YURKIW:  Um, Bob, just for, uh, some tombstone data, because I don’t know you, is, it’s
Robert PICKTON? - -

PICKTON: That’s correct.

YURKIW:  And do you go by ‘Bob’? é'é , ;L(,é//
PICKTON: Yeah. | V/ .D )

YURKIW:  Okay. That’s comfortable for you?

PICKTON: Yeah

YURKIW:  And what’s your current occupation?

PICKTON: Sutton Place.

YURKIW:  Yeah, but what do you do?

PICKTON: Uh, construction, demolition, excavation.

YURKIW:  Yeah.

PICKTON: Everything else that falls in between.
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Page 15 of 264

RCMP-090-001593

Statement of Robert PICKTON - File No: 98CQ-33017 2

YURKIW:  Okay, now the reason we’ve asked you to come in here...

PICKTON: Mmm hmm.

YURKIW:  ..is regarding, um, a lot of, um, allegations and rumours we’ve heard and, um,
we’ve heard them through, um, one person in particular but some others as well.
Um, let’s start off by how did you know Lynn ELLINGSEN?

PICKTON: (Laughs).

HOUSTON: I'll explain how Lynn, I'm, me and Lynn, I met Lynn, we were both in a women’s
shelter at the same time.

YURKIW:  Uhhuh.

HOUSTON: Going through the same things; both screwed up on drugs, both homeless. And,

um, I ended up getting a place out in PoCo and Lynn helped me move in and
when I moved in there [ wasn’t really into the party scene after being in the
women’s shelter and stuff like that and all she wanted to do was phone me up, she
always was wanting to party, party. She’d phone some of her dope dealing friends
up and say that Gina wants drugs. She’d get close to my house and you know
pulled the trip like she’d already been into the dope whatever bag she got off the
guy, you know, and then she had these guys starting to threaten me and I just
basically told her to beat it. I wanted nothing more to do with her. So she comes
out whining at him one day and tries to lay the guilt trip how I brushed her off and
left her high and dry and you know she just she got really weird. You know really

rude on me.
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RCMP-090-001594

Statement of Robert PICKTON - File No: 98CQ-33017 3

YURKIW:  Okay, so when did Gina living with you, Bob?

PICKTON: Mmmm.

HOUSTON: Do you mean Lynn?

YURKIW: Lynn. Sorry, not Gina, when did Lynn start living with you?

PICKTON: Uh...

HOUSTON: February 14, last year, 15, 14 the week, that weekend on Sunday.

PICKTON: (inaudible)

HOUSTON: Yeah, it was that Sunday. The Sunday, Valentines Sunday. I think it was the
15th, 14th. If you have a calendar with that week...

PICKTON: Yeah, we can check, yeah, that’s no problem.

HOUSTON: Yeah.

PICKTON: Valentine’s day.

HOUSTON: I'm, it was the Sunday. I think Valentine’s day was on Saturday.

YURKIW:  Okay. Bob, where did she say when she, uh...

PICKTON: Be-, before she moved in?
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RCMP-090-001595

Statement of Robert PICKTON - File No: 98CQ-33017 4

YURKIW:  When she...

PICKTON: She got, she got bur-, her house burnt down.

YURKIW:  Where was...

PICKTON: Her place in Surrey.

YURKIW:  Okay, and, uh...

HOUSTON: So she says.

PICKTON: Yeah, it was.

HOUSTON: Wasit?

PICKTON: Yeah, big time.

HOUSTON: Oh.

PICKTON: She left the grease, she tumed the grease on and she didn’t know what she was
doing.

HOUSTON: (Laughs).

PICKTON: (inaudible).

YURKIW:  Where did she stay when she was at your place?
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RCMP-090-001596

Statement of Robert PICKTON - File No: 98CQ-33017 5

PICKTON: My, my place.

YURKIW:

PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

In your trailer?

Yeah.

Okay. Now just because there’s two homes on that property, there’s the house at
the front of the property.

Mmm hmm.

And that’s your brother’s place?

Yeah.

And then your place is the trailer further down.

That’s right.

Now that property’s owned by you and your brother?

Mmm hmm, that’s correct. Uh, three, three ownership.

Oh, who’s the other one?

My sister.

Where’s your sister?
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RCMP-090-001597

Statement of Robert PICKTON - File No: 98CQ-33017 6

PICKTON: Vancouver.

YURKIW:

PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

YURKIW:

Oh, okay. And what’s her name?

Linda.

Linda. PICKTON?

Uh, WRIGHT.

WRIGHT.

I think. Idon’t even know.

So did the three of you, um, have that property willed to you by your parents?

Yeah.

Okay. So they’re no longer living?

No.

Alright.

They pa-, my brother, my mo-, my dad passed on in 1977 and my mother passed
on 1979.

Okay. And, um, who lived with you when Lynn was living there? Was there
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RCMP-090-001598

Statement of Robert PICKTON - File No: 98CQ-33017 7

PICKTON:

HOUSTON:

PICKTON:

HOUSTON:

PICKTON:

HOUSTON:

YURKIW:

HOUSTON:

PICKTON:

HOUSTON:

PICKTON:

HOUSTON:

anyone else living in your trailer with you?

Um, yeah there was.

His name’s Ress. Ron’s friend.

Hmm.

Yeah, Ron’s friend.

Ross, yeah.

I don’t know the last name.

(inaudible) what was he, a boyfriend or?

No, it’s one of the guys from Lynn’s, um...

But the, the, the...

When Lynn’s going around to beat up someone or get money they supposedly owe

her, he’s one of the guys that she takes with him. He’s a, I think he’s bald isn’t

he? Last time [ seen him he had shaved his head bald.

Yeah.

Big guy. I think he had blue eyes. I can’t remember his last name.
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YURKIW:

PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

Okay. When Lynn when was staying there, what was the relationship? Was she
just a...

Just a friend.

Okay.

I never had anything to do with her.

Did she want a romantic relationship?

I don’t know. Like I said, she wanted a place to stay because, uh, she didn’t have
no place to mo-, but it, but sometimes, um, when she comes in she’s, and she go-,
walks in there right by the thermostat turns the thermostat right to a hundred

degrees.

Mmm hmm.

And, oh, man, I was, [ was slecping and what the fuck it got hot in here. And the
next thing 1 know the furnace is come on, come on, come on, get going, trying to
catch te-, temperature. It happened twice. It was about about ninety degrees there
once and, uh, the place in Surrey there got bumt down and I mean I think she
turned the grease on there and or whatever I’m not too sure. That’s the house in

Surrey.

So she’s not too good with temperature.

No, she likes....
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HOUSTON: When she gets high she turns the temperature up and she strips down.

YURKIW:  Okay.

HOUSTON: That’s common with a lot of people that smoke crack.

YURKIW:  Um, did she do any work for you? Like how did she pay her rent there?

PICKTON: Uh...

YURKIW:  What was the arrangement?

PICKTON: Well, she was supposed to only stay there for two or three months until she found
a place to move to her, for, you know a couple wee-, week or two or three.

YURKIW: Mmm hmm.

PICKTON: And then it turned out to be a month and it turned out to be two months and then
it was into the top soil and I says ‘do you want to do something?’ so I got her to,
um, to do with topsoil like take orders and everything else.

YURKIW: Mmm hmm.

PICKTON: Then I got her to, driving truck.

YURKIW:  Okay.

PICKTON: To, driving truck around the farm (inaudible)...
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YURKIW:  Okay.

PICKTON: Not on the road like ‘cause...

YURKIW: Inthe..

PICKTON: Yeah, because I think you need a class three licence for a farm vehicle.

YURKIW:  Yeah. Okay. So she sort of camned her keep that way?

PICKTON: Yeah, but I mean then at the end, uh, I was giving her a little bit of money too.

YURKIW: Mmm hmm.

PICKTON: And I shouldn’t but the problem is her money wasn’t going anywhere so, fuck, I

wish [, like I said, I wish I never met her.

HOUSTON: (Laughs)

PICKTON: Iwish. I wish.

YURKIW:  Has she tried to, uh, get money from you other than what you gave her?

PICKTON: Uh, I phoned the paramedics up there twice of, on her because she was, um, she
was almost, uh, passed out like I mean she was under cocaine or whatever and
then 0.d’d and I got the paramedics there once and, um, uh, so I mean she has

gone (inaudible). I don’t know where she’s getting all the dope from or anything
else. And I didn’t even know she was even on dope when, but Gina, Gina warned
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HOUSTON:

PICKTON:

HOUSTON:

PICKTON:

HOUSTON:

PICKTON:

HOUSTON:

CATER:

HOUSTON:

CATER:

HOUSTON:

me.
1 kept telling him.

Gina wamned me.

And telling him.

Gina warned me.

Yeah. She used, a bunch of stuff would go missing from his place and she would
say ‘oh, well, I know where it all is but I want, I have to have $400.00 to get it
back.’

Yes.

And then she would say the guy ripped her off but she was going to this Val
chick’s place down by, you down Shaughnessy and before turn with the Shell gas
station there’s that school.

Pitt River Road there, yeah.

Yeah, there’s that little schoo), I can’t remember the name of it, down, like right

there.

Central Elementary.

Yeah.
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CATER: Mmm hmm.
HOUSTON: And she’d be going to this chick Val’s place and smoking it all the way and she’d

PICKTON:

HOUSTON:

YURKIW:

PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

be, you know, I mean all these places like there’s people in and out of there. Stuff
always going missing. She’d always, she’d be taking it, pawning it for dope,

telling them ‘oh, well so and so took it and this guy came and approached me but I
need this much money’ and I mean he would, being a trusting man, he would trust
her and give her the money and she’d be gone for two days (laughs).

(inaudible) three, three.

Yeah.

Now there was a time that you and her were stopped in New West, um...

Yeah.

And at that point, uh...

Uh, no, let’s go back a little bit.

Mmm hmm.

Okay, um, I had my pick up truck. That’s the one just a little Ranger, uh, a little,
little S10. Anyways, she jumps in my truck and she takes it and she’s gone for
three days. She’s gone for three days. And I can’t report it stolen because she took

it from me, I left the keys in the truck. So I can’t report it stolen or anything. I, I
got it back.
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YURKIW: Mmm hmm.

PICKTON: The day before this all happened. The bumper’s all bent.

YURKIW: Mmm hmm.

PICKTON: And here I went off the deep end. I went off the deep end.

YURKIW:  And, what ended up...

PICKTON: My brother, huh?

YURKIW:  What did you do? What do you mean you went off the deep end?

PICKTON: I went off the deep end. 1go to her, I says ‘what the fuck happened here? And
everything else and I was pissed you know what I mean?

YURKIW: Mmm hmm.

PICKTON: ‘Cause nobody smashes my truck up and mainty when you take it for three days
and you bring it back and it’s all and the bumper’s all pa-, a-, all bent up
everything else. The next day she wanted to go backto-a.ndto see Ross.

YURKIW: Ron.

PICKTON: Ross.

YURKIW:  Ron lives in [
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PICKTON: Ross.

YURKIW:  Ross lives in R on tives in
PICKTON:  Yeah, Ross is working.

YURKIW:  Oh,ishe?

PICKTON: Yeah.

YURKIW:  Okay.

PICKTON: Anyways, he was working and he wanted to go and see Ross and from there
actually it was when I says, uh, ‘I’'m hungry, I'm tired” and the next thing I know I
says that, uh, so we went to New Westminster. We went across Patullo and 1,
‘cause ] used to go to, um, uh, where is that piace there, uh, unk-, no, not Joey’s,
um, what do you call that place there, uh, Wendy’s.

YURKIW:  Mmm hmm.

PICKTON: Right on 12th Avenue. And that’s where we were heading up to. And then next

thing I know Lynn says ‘hey, I know that person over there’ so anyways we were
and the next thing the police pulled me over and gave me wha-, wha-, whatever I
do I mean just watch the pen or whatever. My eyes are all bloodshot ‘cause 1
shouldn’t even be driving. This was 11 o’clock at night. Anyways, uh, she
wanted to go out to Surrey and I says ‘okay, if you’re gonna go out to Surrey I'm
gonna go over to Unc-, uh, Wendy’s and go up there and have supper so had
something to eat there. And when I got there they were almost closed and so just
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HOUSTON:

YURKIW:

PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

YURKIW:

went in there and got myself a frosty, I like frosties. Ibuy Lynn and Gina
(inaudible) frosty too.

Every time we go by Wendy’s he stops for a frosty.

But there was another occasion when you were in New West you know when the

hooker’s i.d’d you. You approached her. You...

Hookers i.d.’d me?

Yeah. Um, she got your plate number and everything and, uh, you yelled at her...
What?

And, uh, took off.

No.

Oh, yeah, no I'm not making this up.

Okay, okay, where is, when was this? -

‘This was back last spring and, um, anyhow, um, she i.d’d you and, um, you had an
occasion I think it was back in 1997, we’ve got a file on it, where youhad a
prostitute out to your trailer, and you and the prostitute had a big altercation. I

mean that’s all gone by the boards now, you can’t be charged with that. What
happened there?
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PICKTON: Yeah. Okay, first of all, I was charged but I, I mean everything’s been dropped.

YURKIW:  Yeah

PICKTON: But the problem is she should’ve been charged.

HOUSTON: Yeah, she attacked him.

YURKIW:  Well...

HOUSTON: And when the statement was given they dropped it.

YURKIW:  Let, let Bob say it because you weren’t there okay, Gina?

PICKTON: She, she attacked me.

YURKIW:  Okay, well, number one you, you’ve got a prostitute out there. She’s gota
handcuff on her wrist.

PICKTON: 1put it on afterwards.

YURKIW:  Okay.

PICKTON: (inaudible)

YURKIW:  So tell me the story.

PICKTON: That was all afterwards. I mean it’s, uh, it’s all marked down on paper anyways
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but the problem is, ub, like I said, she should’ve been charged. And I really I
wonder why she isn’t really.

YURKIW:  Well, she’s the one that technically died and they brought her back so.
PICKTON: Iwas dead.
YURKIW:  Well, I read the file and she was the one that the at the hospital.

PICKTON: 1was, uh, I mean I drove myself to the hospital and everything else. I weat to the
police station.

YURKIW:  Yeah. No, but she basically died in the ambulance and they brought her back.
PICKTON: [Idon’t know nothing about that.

YURKIW:  Yeah.

PICKTON: Imeanl, I went to the police station first.

YURKIW:  Yeah.

PICKTON: And then from the police station I drove myself to the hospital.

YURKIW:  Yeah.

PICKTON:  And, uh, like anymore than I didn’t know because but I did go to the police station
first.
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HOUSTON: Yeah, but what does that have to do with this?

YURKIW:  Well, it’s just a state of mind temper type thing. I want him to know what, um,
what got you angry and I mean....

PICKTON: Nothing got me angry.

YURKIW:  Okay, I mean you both ended up with life threatening injuries.

PICKTON: Okay. The biggest thing is she attacked, 1 had about $3500.00 on me.

YURKIW: Mmm hmm.

PICKTON: ReallyI do. I usually carry two wallets.

HOUSTON: At that time you carried at least....

PICKTON: Ialways carry two wallets, you know what I mean?

HOUSTON: At that time he was carrying at least $5000.00 minimum on him at a time.

PICKTON: I carry alot of money. And anyways she wanted the money, money. And that’s
where it started from. Then she (inaudible), I hate to say that.

CATER: Well, maybe you can walk through the scene because that's the thing. You're kind

of saying ‘you already know that’ but CST YURKIW wants to, to know like in
your words like what happened, exactly. So maybe if you can just walk us through
it.
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HOUSTON: Yeah, but his lawyer said he shouldn’t even be talking about it (inaudible)...
CATER: He can’t be charged with that anyways. We just wanna know from his like from

his point of view what happened anyways.
HOUSTON: Like what set him off you mean?
CATER: Yeah, we asking him and not you, though.
PICKTON: Well, it's a long story back and anyways. I was in Vancouver. I was tired. It was

two cops pulled me over. I mean I pulled over to one side of the road and they
knocked on the window. I says ‘what’s wrong?” He says ‘what’s wrong?

‘What’s, uh, what’s you doing?’ Isays ‘sothing. Do you mind if ] have a rest? I
mean I’m just tired, tired driving.” I was on the way home. Prior to that I went to,
uh, to, uh, Empire Auto Wrecking ‘cause I owed ‘em a bunch of money and I had
to pay ‘em. Anyways I paid them. Then [ went to, then I went to, then I was on
my way (inaudible) side of Vancouver there. I pulled over. I was tired and I passed
out there. The cops came and knocked on my window and they says they go I
mean I, *hey sir’ uh, they said ‘what’s wrong?’ You know eyes blood shot I says
‘I’'m just trying to have a rest here, do you mind?’ He says ‘this is not a place to
stop.” Isays ‘I'm just tired. I mean I’m a-, 'm at a meter and it’s all done. I'm
okay, aren’t I7° He looks around ‘yeah, you’re okay.” So then anyways there was
three bike cops and they left. I don’t know who they were. Anyways from there,
oh (sighs) I guess around 11:30, 12 o’clock, I decided to go home. Then 1sce a
broad that’s hitch hiking or whatever. She stumbled off the curb, fell on the road. I
stopped and says ‘do you mind if I get in warm up’ or whatever and I says that’s,
well, we agreed so, uh, for $100.00 or whatever and I said ‘I'll bring you back.’
That was the end of that. Okay, no problem. And she says ‘do you have any, do,
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do you sure you got a $100.00 on you?’ ‘Yes.” so I had about I’'m not too sure how
much money I had on me at the time. The rest of the money I had at the trailer.
But anyways (inaudible) kind of nervous. [ went home. Went in the back. She
went in the washroom, shot herself up and I didn’t know (inandible). Then
afterwards she went back to the washroom and shot herself up again and she just
(inaudible). She smashed the window in the shitter. Then all of a sudden she went
to the kitchen and she started, she grabbed a hold of this knife that’s right on top
of the table, really, it was on top of the table. And why I had it there I don’t even
know. I don’t even know. Idon’t know. Ikeep saying to myself ‘why?’ but I had
my dogs out all the time and the problem is there just you know (inaudible). I, I
cook you know and I do pigs or whatever and anyways I turn around (inaudible)
sliced a big chunk off my face (inaudible)......... I mean, I don’t know (inaudible)
anyways. (Inaudible) and I just left it on the table (inaudible)...

YURKIW:  What kind of knife was it?

PICKTON: A butcher knife, six inch. You’ve got it here.

YURKIW:  Oh, okay. Probably still do in exhibits then.

PICKTON: Yeah, you still got everything. You got all the (inaudible) everything else.
Anyways so the story and it was just we're, I was in the back room and you had to
go through the kitchen, through the office and into the bathroom and into the back
room (inaudible)....and I'm not too sure exactly, I remember something about I'm
g0-, but 'm going back a long time here aren’t ya. Uh, and the office I was
checking the answering machine, gees I'm just getting scared just even thinking of
it, fuck. She knifed me both arms, across, uh, both arms. Through the mouth,
through the tongue on the bottom. I just went to my dentist yesterday and it was
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like I said I’m just fucken freak me out about. 1 don’t wanna even think of it but
anyways, both arms, right from here across my throat and from here back here,
through my mouth. Um, took two teeth out, right through my jaw, took two teeth
out. The whole fucken tongue and I was, and I says I jumped in my truck and I
didn’t have my keys in there. I didn’t have my keys in there. I jumped out and she
knifed me in the back. I said ‘you fucken bitch’ and, mind my language, I guess,
oh, and I turned around, I didn’t take the knife away from her. Idid not take the
knife away from her. I aimed it to her and I knifed her twice. I did do that. I admit
1 did that. That's one thing I didn’t, shouldn’t have done. I never want to think of
that day again. I ne-, please.

CATER: What do you think made her start doing that, though? “‘Cause you kind of went
from her being in the washroom to all of a sudden she’s trying to cut you. Like
what, what started that?

PICKTON: Idon’t have a clue. I don’t have a clue. Idon’t have a clue.

CATER: ‘Cause you suggested earlier.

PICKTON: But like I says | had the knife on the, on the table and L, I can’t (inaudible)...

CATER: No, but you suggested earlier it might be because you carry a lot of cash and she
found that out.

PICKTON: Yeah, but she never said that.

CATER: So did she say anything before she attacked you or? Just out of the blue?
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PICKTON: Idon’t know. Idon’t know.

CATER: Well, we’re asking ‘cause clearly it was a traumatic event for you and usually
those things stand...

PICKTON: It was.

CATER: ....out in your mind.

PICKTON: It was a terrifying event for me. I didn’t even. I was down for almost about two,
two months in the hospital and nothing happened in the hospital, the wounds and
everything else. I couldn’t work, I couldn’t do anything and my back still bothers

me. Like I said I don’t even want to think about it again.

YURKIW:  One other incident that, uh, Lynn, uh, said to other people that she and you
brought another prostitute back to that trailer.

PICKTON: No.

YURKIW:  And that she was paid $150.00 and the prostitute was paid $150.00.

PICKTON: No, that’s not true. Totally not true.

YURKIW:  Why would she make it up?

PICKTON: Idon’t know.

HOUSTON: (inaudible) Val. Remember the time she said Val needed money. You gave her
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PICKTON:

HOUSTON:

PICKTON:

HOUSTON:

PICKTON:

HOUSTON:

YURKIW:

PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

$150 bucks to go get some new (inaudible)...

Iknow I, I know I gave her a hundre-...

Remember? And then she phoned and saying ‘Val needed $150 bucks and she
hassled you....

She always bribing me. She always been bribing me.

Yeah. She said Val needed it and I can’t remember what it was for. I remember
being there when she phoned. Val needed the $150 bucks whate-...

She’s alwa-, she’s always been bribing me.

And that would’ve been in the spring, probably been around April or May. Idon’t

remember.

So you’ve never taken any other prostitutes back to your trailer?

Not since this incident, no.

But before that incident?

No, no, 00, 1o, no, 1o, no, no, no, nope. And like I says I wouldn’t even stop for
her. But the problem is she fell in the road there and 1 said *are you okay? Are you

okay?’ so...

Did, uh, Lynn ever have you take her around to try and buy drugs?
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PICKTON: Yeah.

YURKIW:  Where would she want you to go?
HOUSTON: By the school.

PICKTON: Maryhill. Maryhill Road.
HOUSTON: Yeah, yeah.

PICKTON: And even....

HOUSTON: That’s by where and by, to -by-. That was over by that school. Maybe
that was by Maryhill.

PICKTON: Ooh, I just fe-, I'm just getting shivers when I even think of oh that little bitch.
YURKIW:  What’s - last name?

PICKTON: Idon’t even know it.

HOUSTON: [Idon’t know. I’ve got the number at home somewhere. I could, L...
PICKTON: 1don’t even know it.

HOUSTON: Never even thought about it.

PICKTON: L, the don’t even wanna think of the fucking broad.
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HOUSTON: (Laughs)

PICKTON: Oooh.

HOUSTON: She’s got two really young kids too, though.

YURKIW:  ‘Cause Lynn, uh, indicated to us that you were so upset by that, um, prostitute
knifing you that, uh, you wanted to get back at her. That you wanted to go
downtown and find her again and....

HOUSTON: No.

PICKTON: Who, who’s this?

YURKIW:  Well, Lynn’s alleging that thats what you wanted to do. You wanted to find that
prostitute. No?

PICKTON: No. Definitely not. I mean, myself, she can stay right where she is. I mean I wish
she was on the board. (Laughs) ... I just, like I said I don’t have...

YURKIW:  You’re afraid.

PICKTON: 1had my share of it.

HOUSTON: He’s saying if he never sees her again he’d be happy.

PICKTON: Never.
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YURKIW:  You’'re referring to what ‘board’? You said...

PICKTON: On the, where all the people or whatever.

YURKIW:  Out front there in the office?

PICKTON: Yeah, yeah.

YURKIW:  Um, speaking of that, um, it’s been alleged that you may have had something to
do with one or two of those prostitutes. No?

PICKTON: No.

YURKIW:  Would you, um, going back to the, um, the prostitute you did have in your trailer,
you had handcuffs, why did you have handcuffs?

PICKTON: 1always have them there.

YURKIW:  What for?

PICKTON:  Well, you, uh, you haven’t been out, you haven’t been around there too much.

YURKIW: I've been there. It’s a basically a huge farm that you’re moving a lot of earth and
you got a lot of trucks in and out.

PICKTON: Yeah. Yeah, but the problem is I mean we got so many people coming in and

around out there all the time. The problem is I don’t have no, no weapons, no
nothing. 1don’t have nothing. And the problem is there is no law saying you
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can’t have handcuffs or anything,

YURKIW: No, you’re right but I’'m just wondering what you’d want them for.

PICKTON: [mean I had people coming in and out of there. I mean you just don’t know. 1
mean I'm ba-, I’'m down there by myself. I'm down there by myself. That’s all I
am. I mean I just want to, I just do my own little thing down there, that’s it.

YURKIW:  Okay, so what would you use the handcuffs for?

PICKTON: For other people that come down there. Whatever, I mean, I mean from the from
the back and everything else.

HOUSTON: If you’re down there by yourself and someone breaks in what do you do? If you
can get ‘em down you handcuff ‘em.

PICKTON: Well, well, you don’t, you don’t have, you don’t got nothing, you don’t got
nothing.

YURKIW: Well.

PICKTON: You're by yourself.

YURKIW: P've been down there Bob. You’ve got lots of tools I mean but regardless...

PICKTON: Yeah, I got a lot of tools and I fost lots of those, lots. I lost a lot of tools.

YURKIW:  Regardless. You’re also known to, you buy and slaughter pigs?
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PICKTON: Uh, yesIdo.

YURKIW: Is that a business as well, a part of your business?
PICKTON: Ido that in, in spare time yes.

YURKIW:  Okay and that’s for your own consumption?
PICKTON: Yeah.

YURKIW:  Or other people or?

PICKTON: For a few other people.

HOUSTON: (inaudible) me and some of my friends that are on welfare. They, he slaughters
pigs for us.

YURKIW:  So you buy the pigs what, at the auction?
PICKTON: Yeah.

YURKIW:  Full size pigs, they’re not %:r?
PICKTON: Uh, whatever. Whatever comes through at a time.
YURKIW:  Okay, so how...

PICKTON: Cheap ones.
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YURKIW:  Yeah.

PICKTON: (inaudibie)...have a lot of money.

YURKIW: How often, or how long do you keep them for? Like do you have to feed them as
you're....

PICKTON: Sometimes, yeah. Some, sometimes, some, uh, sometimes I take them back to
sell.

YURKIW:  Yeah.

PICKTON: Ibuy ‘em for 5, 10, 15 or $20.00. I take it back and get a $100 for it.

YURKIW:  Feed them up.

PICKTON: Uh, no I don’t even feed them up. Just take ‘em back next week.

YURKIW: Depending on the price of pork.

HOUSTON: Yesah.

PICKTON: (inaudible).

YURKIW: Now, you slaughter the pigs, but who does the butchering?

HOUSTON: We do our own butchering. He’ll cut it in half or quarters. (Laughs)
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PICKTON: 1just, I, yeah (inaudible)...

YURKIW:  So, um, does anybody help you with this?

PICKTON: What do you mean, what do you mean help me?

YURKIW:  When you're slaughtering the pigs and butchering them, does somebody help you
doit?

PICKTON: Yes, yes, Pat.

YURKIW:  Pat.

PICKTON: Yes. Pat Casanova.

YURKIW:  Okay. And who does the, like do you store it in the freezer?

PICKTON: Yesh.

YURKIW:  Okay. Who does the wrapping and all that?

PICKTON: There’s no wrapping.

YURKIW:  You don’t wrap them.

HOUSTON: He just gives them to us in halves or quarters. Depending on how big it is we take

it home and do whatever with it ourselves.
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YURKIW:

PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

Okay. Um, what are your facilities for doing that like, um, how did you learn to
slaughter them?

I’ve been doing it for years.

Did you work in a slaughter house or?

No.

No?

No, I did it for the most I did in one year was, uh, one day it was 23 head.

Mmm hmm.

And I was working from 7 o’clock in the moming ‘til 3 o’clock the following

morming.

So when you slaughter a pig you, uh, kill it first. Do you kill it before you string it
up? Like...

Yeah.

Okay. So what do you, what method do you use for killing them? I know with
sheep you have a sort of a gun thing,

Yeah, I got like a, uh, like I made myself my own little, little gun there.
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YURKIW:  Okay.
a W; - j’u_.«
PICKTON: It’s, uhb, it’s made out of (inaudibde)... &
YURKIW:  Yeah, and so it just goes into the...
PICKTON: Yeah, right in the brain.
YURKIW:  And then you hook them up. Do you bave a, what, block and tackle or something?
PICKTON: Yeah.

YURKIW:  And...

PICKTON: And then they come and put in hot water and all the hair comes off and clean ‘em
right up from there.

YURKIW:  Okay. So what do you have for, for hot water. What do you use for that? Like do
you have a boiler or?

PICKTON: Yeah, uh, big just a brow-, round barrel.
YURKIW:  Okay. How hot? Like is it over a flame?
PICKTON: A hundred-, 130, 140, 140 degrees.

YURKIW:  Okay, so they go into the water and then you hook them up? And then peel the
skin off them?
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PICKTON: No, no, no, no, no. You put them in water you, the hair comes off.

YURKIW:  The hair comes off.

PICKTON: Then you put ‘em on top of the table and you, you clean it right off there.

YURKIW:  Yeah.

PICKTON: Then (inaudible)

YURKIW:  Okay. How long does it take to do a pig?

PICKTON:  Uh, (inaudible) I guess about 20, 25 minutes to do a pig.

YURKIW: Now when you hang them out and I know with some animals like wild meat and
that, you hang them and you bleed them out. Do you do that with pigs too?

PICKTON: Yeah.

YURKIW:  Okay. So you bleed them out and then that....

PICKTON: And you put it in hot water.

YURKIW:  Okay. Hot water after bleeding them out. And then what steps from there?

PICKTON: Put it up on the table.

YURKIW:  Okay.
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PICKTON: And you hoist ‘em and clean ‘em up.

YURKIW: Do you have a place to hang the meat for curing or anything or?

PICKTON: L I just got a small cooler.

YURKIW:  Okay. Now how do you dispose of all the remains? Like does somebody buy it off
you or what do you use it for? Like there’s gonna be...

HOUSTON: The place downtown.

PICKTON: Yeah.

YURKIW:  There’s gonna be remains. Where do you take it to like a rendering plant?

PICKTON: Yeah. Westcoast.

YURKIW:  And what form is it in when you take it there? Is it in, uh...

PICKTON: Barrels.

YURKIW:  Barrels.

PICKTON: Uh, do they mean, Westcoast was picking up from me for 20 years.

YURKIW:  They come in and pick up from you? Okay, you don’t have to transport the...

PICKTON: 1didn’t, uh, until just recently for, uh, because I wasn’t doing that much.
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YURKIW:  Okay.
PICKTON: Uh, uh, like I says I was doing anywhere’s around 50, 60 a week, 70 a week

YURKIW:

PICKTON:

PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

YURKIW:

sometimes, sometimes a lot more.

Okay. But you don’t do that much anymore.

I bring in maybe 15, 10. I don’t have (inaudible) anything eise. Things slow
down from after Christmas.

Oh, it’s just because of the time of year. And because there’s not as many pigs
being born?

Oh, no, lots out there and the price of the pigs are cheap. But I don’t wa-, I don’t
want any, 1 don’t. I wanna get out of it this year. I want to retire. 1 mean I was

gonna close up.

You’re closing up. Now I heard a ramour you sold the place.

No.

No? You didn’t, some developer didn’t want to come in and buy that? Oh, “‘cause
they’re developing all around you. A golf course on one side.

A golf course not gonna be developed.

And then all the new, uh, homes behind you.
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PICKTON:

YURKIW:

HOUSTON:

YURKIW:

PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

HOUSTON:

PICKTON:

(inaudible) the homes behind us, that was our property. We sold the property to
the houses.

Oh, you did. I didn’t realize that was part of yours already.

All the way back to Cedar, Cedar Drive.

How many acres did you have there?

Forty.

Forty acres. And what have you got left?

23.

So you sold off 17 acres. Okay. You guys got money in the bank then.

Well, we pro-, one pro-, one piece of property there for 1.3 million and that, uh,
that’s why (inaudible)

You’re moving out there? Where’s that?

Um, Bums Road.

Just around the corner. Go down (inaudible)...toward’s the dike. They even
plowed (inaudible) place over.

Well, we cleaned a lot of it, lot, lot of it up there already. It was a hell of a mess
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before.

YURKIW:  So, P've been by and you’ve g-, got in a ton of dirt. Is that just because you get
paid for people that don’t, don’t (inaudible) houses?

PICKTON: Where's the dirt?

YURKIW:  The front of the road.

PICKTON: No. We brought the dirt from the back.
YURKIW:  Oh.

PICKTON: To the front.

YURKIW:  What's the purpose of that?
PICKTON: For (inaudible).

YURKIW:  Okay, and you save up all the top soil?
PICKTON: Hmm? (SIDE A ends)

(SIDE B:)

YURKIW:  Oh the tape is just going the other way now.

PICKTON: Oh. There’s top soil from the back to the front.
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YURKIW:  Okay.

PICKTON: That’s all that is. That’s (inaudible) for settling ...

YURKIW:  Yeah

PICKTON: ... for weight.

YURKIW:  What are they gonna build there?

PICKTON: Townhouses.

YURKIW:  So your brother’s moving too?

PICKTON: Yeah, I guess we all gotta move (laughs)

HOUSTON: (Laughs)

PICKTON: We (inaudible) the house back in 1967, the house there ... ‘67 ... ‘67, yeah.
YURKIW:  So when do you have to be out of there?

PICKTON: Oh we haven’t sold it yet.

YURKIW:  Oh, okay. Still waiting for somebody to come and give you an offer.

PICKTON: Imean you can’t, you can’t just suddenly go up and gone, you know what I mean.
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YURKIW: Yeah. But you put a, an offer in on that other place, or you bought it?

PICKTON: What place?

YURKIW:  The $1.3 million.

PICKTON: Oh we bought that, we bought that, we bought that back in 98, ‘97, ‘96
(inaudible).

YURKIW:  Okay.

PICKTON:  “96 (inaudible) we bought that place.

YURKIW:  And you're trying to sell what’s left there now then?

PICKTON: Yeah, and hopefully it’s gonna increase and you know so we can get more cattle,
cattle (inaudible).

YURKIW:  Yeah.

PICKTON:  No, the problem is right where we are here, then there’s another piece of land
right on this one side ...

YURKIW:  Yeah.

PICKTON: ... right behind that ... and we’ve got a fair lease on that place right now ...

YURKIW:  Okay.
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PICKTON: ... but he doesn’t want to sell until he retires ...

YURKIW: Uhhuh

PICKTON: ... cause his taxes are going (inaudible) too much. (Inaudible)

YURKIW:  Yeah. Okay, um what would you say if we asked you to consent to a polygraph?
What would you think of that?

PICKTON: Idon’tknow. Idon’t think so, not right now.

YURKIW: No. What’s makes you unsure?

PICKTON: Um I mean like I said I should talk to my lawyer before you know ... Thaven’t...
like I says I'm not hiding anything or anything, but ...

CATER: See it has nothing to do with the incident back in ‘97 there because like we’ve
already said you can’t be charged for that or anything, We just wanted your read
on it because obviously we had some allegations here and everything. For
example we didn’t really go through it as well as we should bave for example in
New West there. Like the prostitutes there, some of them have picked you out of
photo lineups ...

PICKTON: Idon’t know nothing ...

CATER: ... and they were saying ...

PICKTON: ... about that.

D:\RCMP RE-VETTED Williams Appendix H - Exhibits\Appendix H\Redacted\r 9415.pdi



RCMP-080-001579
RCMP-090-001632

Statement of Robert PICKTON - File No: 98CQ-33017 41

CATER: Well do you frequent prostitute strolls?
PICKTON: Do I what?

CATER: Do you frequent them? Do you go there often to prostitute strolls? Like for
example 12th Street in New West is well known for a prostitute stroll.

PICKTON: No. No.

HOUSTON: When was this incident because I don’t know if you guys are aware that during the
spring time like I had his, his main vehicle for like five months?

CATER: Well actually Mr. PICKTON himself was picked out, his face and his plate.
HOUSTON: ButIhad the (inaudible), I had the ...

CATER: Pm speaking to Mr. PICKTON though. I’m just asking you you know because ...
PICKTON: No.

CATER: .. it’s ... we like ...

PICKTON: No.
CATER: ... to try and uh, you know ...

PICKTON: Yeah...
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CATER: ... if these allegations are true or not ...

PICKTON: ... Iagree.

CATER: ... then we need to get your opinion of course.

PICKTON: Iagree...

CATER: There’s a couple of sides to every story ...

PICKTON: ..butIdon't..

CATER: ... of course, right. So if you can help us out in this regard that would be good ...

PICKTON: Yeah, but ...

CATER: ... because you did seem a little bit irritated when that was presented by Constable
YURKIW that uh, as if you surprised to be picked up.

PICKTON: I was really more surprised because the problem is I wasn’t even around
Westminster too much.

CATER: You see the incident in ‘97 too it wouldn’t be first time ... Would that be the first
you’ve ever used the services of a prostitute ...

PICKTON: Yes. Yes.

CATER: ... whether or not they’ve come back to your place?
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PICKTON: That’s the only time.

CATER: The only time. And it resulted in that kind of an event with handcuffs?

PICKTON: That’s the only time.

CATER: So nothing previous to that?

PICKTON: No.

CATER: So you’ve ...

HOUSTON: There ... okay my old roommate, her name was - okay.

CATER: That’s uh ...

HOUSTON: He used to go downtown and pick her up. He used to go down there and look for
her for me and bring her home. She would phone really screwed up so yeah he
frequent looking for her to bring her home for me, cause she would phone and say

I’m (inaudible). She’d been on like a ten day bender and he’d go bring her, bring

her home.
CATER: So she was a working lady?
HOUSTON: Yeah.

CATER: Yeah.
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HOUSTON:

YURKIW:

So yeah he did frequent, but not frequent to look for girls, he was frequently
looking for ... She’d phone and want to come home.

Which -vas this?

HOUSTON: [N Her name is I

CATER:

PICKTON:

HOUSTON:

YURKIW:

HOUSTON:

PICKTON:

HOUSTON:

PICKTON:

CATER:

PICKTON:

Cause that’s the kind of stuff we need to clear up in hearing it from you, right, so.
I don’t know what ever happened to her. I've never seen her ...

Yeah actually I’'ve been wondering too. 1 haven’t heard from her for a while.
When did you last hear from her?

Ok my God, about a year ago I guess, year and a half ago. I haven’t heard from
her. I’ve even went down there a few times looking for her. Ihaven’t seen her or
heard from her. Don’t know anyone that has.

That’s how I met uh Gina ...

Uh huh.

... through her.

So you met this-ﬁ:st?

Yeah.
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CATER: A working prostitute?

PICKTON: Yeah.

HOUSTON: She was hitchhiking to come home. She phoned me, she wanted a ride home, I

PICKTON:

HOUSTON:

PICKTON:

HOUSTON:

CATER:

HOUSTON:

PICKTON:

HOUSTON:

PICKTON:

HOUSTON:

PICKTON:

couldn’t find no one to give her a ride home ...
No, but Mr. PICKTON met [JJjjjirst?

Yeah.

Yeah.

... he was ... she as hitchhiking, he brought her home.
She as working downtown at the time?

No.

Yeah. No, Idon’t think ...

She was working.

She wasn't, what wasn’t working.

She was on her way home.

I mean but the problem is that I mean I was, I was pulled over to one side of the
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HOUSTON:

PICKTON:

HOUSTON:

PICKTON:

CATER:

PICKTON:

CATER:

PICKTON:

HOUSTON:

road because ...

No, not ... My} We’re talking about my-

Yeah.

She was on her way home, she’d been phoning for a ride home. He picked her up
hitchhiking and brought her home.

Sometimes L, I, I go down uh and pass out, you know I mean [ just park my truck
over to one side because after, after when you’re working a full day, a long ... you
know long days ...

Uh huh.

... and the problem is you’ve gotta be there when the, before the guys get there and
you’ve gotta get there, you’ve gotta leave there after to make sure it’s all secured.

Oh I can appreciate that, but it’s just, you know it’s relatively unusual to be
picking up a working lady who works the streets for several hours and you happen
to catch her on her way home as if you’re helping a hitchhiker rather than
somebody who is obviously working the streets in the sex trade.

But the problem is like I mean I was pulled over on the si-, I was on the side of the
road there, she knocks on the wi-, on the door, says uh you, you need, so you, you

want some company or whatever and ... Was this before? This is, this is after.

No, this is before. This was like ... this wasin ...
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PICKTON: So this was afterwards.

HOUSTON: No, this is before you ... before - This was in January, I think it may have
been January, the end of January.

PICKTON: Okay, 'mnot...

HOUSTON: (Inaudible) January.

PICKTON: ... I'mnot too sure. Anyways like I says I was on, I was on the side of the road
there and then uh, and she knocked on the window there and (inaudible) ...  can’t
remember cause I’'m going back a while now. Anyways uh like I says oh yeah no
problem and so I says okay no problem. Yeah I think this was before, it was
before.

HOUSTON: It was before.

PICKTON: It was before.

CATER: What are you saying, before what?

HOUSTON: Before [l

PICKTON: Before, before the other girl.

CATER: Before ‘97.

HOUSTON: It was like a month before the incident with [ that be was going up and
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down. He brought [JJhome that one time and ...
CATER: Uh huh.

HOUSTON: ... we started talking to him after that and there’d be a few times she’d be phoning

cause she ...

CATER: So that would be two women quite by chance within the period of a month that
Mr. PICKTON has picked up ...

PICKTON: Uh huh.

CATER: ... who are working in the sex trade.
HOUSTON: Nothing happen between him ...
CATER: And the second one happened ...
PICKTON: No.

CATER: ... to have an incident.

HOUSTON: [Jibe trought [llllstraight home.
PICKTON: Yeah.

CATER: No, I'm just saying the second one happened to end up in an incident.
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PICKTON: Yeah.

CATER: And whereas the first one, Lynn, what happened there? Did you bring her to her

house or ...?

PICKTON: NolLl ..

HOUSTON: No, my house.

PICKTON: She said she wanted a ride back to PoCo.

CATER: Isee. Do you remember what kind of ... what time of the day that would have
been like?

PICKTON: Night time.

CATER: Okay. But let’s just say working ladies work until like early in the morning or
would you have been out all night?

PICKTON: No, no, no. No, no, no, no, no.

HOUSTON: It was about 10:00, 10:30.

PICKTON: About uh 10:00, 11:00.

HOUSTON: Somewhere in there, yeah.

CATER: In the evening?
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PICKTON: Yesh.

CATER: Okay. In and around January?

PICKTON: Yeah.

CATER: And that would ‘97?

PICKTON: Yeah.

CATER: Cause that’s unusual for a working girl to be coming home at that time.

HOUSTON: No Lynn would go, go on a five, six day binge or whatever and then she’d want to
come home to sleep and then she’d want to go back, right, so that’s ... She’d
come home and she’d be oh I don’t want to do this anymore, I don’t want to do
drugs, I want to get my life straight and she’d come home and after about four or
five days the itch would be on and she’d want to go back and she’d be gone four
or five days and then she’d be back.

CATER: How long had you known her?

PICKTON: (Inaudible)

HOUSTON: (Inaudible) years.

CATER: Yeah. Who, who was her man? Was she working for somebody?

HOUSTON: No.
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CATER: No (inaudible) guys?

HOUSTON: She had an incident with ... oh what was his name? ... the black dude ... what was
his name? Damn I can picture him.

PICKTON: Did she have a pimp she was working for?

HOUSTON: I was a pimp, yeah.

CATER: That would help if you could recall that.

HOUSTON: (Laughs)

CATER: So Mr. PICKTON you can, you can understand a little bit of concern there from

our point cause that’s, it’s, it’s unusual. I mean do you frequent the area down

there? Do you recall where ...

PICKTON: No.

CATER: ... you picked her up from?

PICKTON: Mm...

CATER: Approximately.

PICKTON: I think right around Church’s.

HOUSTON: Church’s on Hastings. I think ...
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PICKTON: Yeah.

HOUSTON: ... Hastings and Nanaimo, is it?

PICKTON: Yeah.

HOUSTON: Yeah.

CATER: In the City of Vancouver though.

PICKTON: Yeah

HOUSTON: Yeah.

CATER: Okay.

PICKTON: Cause I'm working out there and I'm on my way home.

CATER: Church’s is Church’s Chicken?

PICKTON: Yeah. I'm on my way out coming, coming out of Vancouver.

HOUSTON: [ can’t remember his name. Iknow his main woman was Moose, they called her
Moose. I remember her name was Moose, her nickname. I know exactly what he
looks like, but I couldn’t tell you what his name was. I can’t remember it. She
had a really bad incident anyway. I guess she didn’t want to go out one night and

he turned her over and did some things to her that she’d never had done to her in
her life.
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CATER: If you recall that as we’re talking I'd appreciate that. That’s fine, I'll let you think
about that.

PICKTON: All I know, I know he took her out to the auction a couple of times, I mean at the
vh, uh not ...

HOUSTON: Fraser Valley?

PICKTON: No, not the Fraser Valley, no she never went ...

CATER: This was after though, right.

PICKTON: Yeah.

CATER: And then she became more of a ...

PICKTON: Yeah, just a friend.

CATER: Would you describe her as a friend?

PICKTON: Yeah.

CATER: Did you ever drop her off back down to work?

PICKTON: Yeah, I took her (inaudible)

HOUSTON: (Inaudible)
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CATER: Like to work the stroll?

PICKTON: Yeah.

CATER: Okay.

PICKTON: Yeah, I took her back to Vancouver a few times, yes.

CATER: Okay. So then there’s certainty reason why you would have been seen on several

occasions for example in a prostitution stroll.

HOUSTON: Oh yesh. There’s been a few times I’ve asked him to take me down there too
(inaudible).

CATER:  Yeah. OhIunderstand.
HOUSTON: AndIcan..
CATER:  Iwas asking Mr. PICKTON though.

PICKTON: Yeah but ... no, no I did take her down there and uh I mean I know one time we
went out to the auction there and she says uh she was bored there.

HOUSTON: (Laughs)
PICKTON: Uh that was at the uh, at Ross’ auction.

HOUSTON: Oh yeah.
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PICKTON: And she was bored there. And uh ...

CATER: Did she use drugs?

PICKTON: Idon’tknow. I have never even seen her use it.

CATER: Alright.

PICKTON: Because the problem is I've been just on the road all the time.

CATER: Oh no it’s clear you’re a hard working man.

HOUSTON: (Laughs)

CATER: It’s just (inaudible).

PICKTON: No, no I'd be on, I'd be on, I'd be on the road. Like I mean sometimes she phones
me up at 9:00 or 10:00 o’clock at night, hey I need a ride to go to ... no big deal
I'll give you a ride.

YURKIW:  What vehicle did you usually use?

PICKTON: UhaZ24.

YURKIW:  That’s a, what a (inaudible)?

HOUSTON: No, at the time it was a red one, first, when you first met her is that red truck ...
red truck puddle jumper they called it, the red one with the black bars. The Chev,
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I think it was a Chev, a red Chevy.

PICKTON: Yeah, but I (inaudible) that.

HOUSTON: You had that, you sold that about a month or two after.

PICKTON: Okay, | had the Z24 too didn’t I?

HOUSTON: Yeah you did, but the first, the first few times you ... like when you first started
going down there ...

PICKTON: Yeah, yeah it was a red ... yeah, yeah, right, yeah right.

HOUSTON: A G- ... Ithink it was a GM.

PICKTON: Yeah, that’s the one.

YURKIW: AZ24,isthata...

HOUSTON: Car.

PICKTON: Yesah.

CATER: That’s a Cavalier, yeah.

YURKIW:  Yeah.

PICKTON: ‘92 model.
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YURKIW:  What colour?

PICKTON: Hm?

YURKIW:  What colour?

PICKTON: Black.

YURKIW:  So you’re red truck with black bars was sold?

PICKTON:  Yeah, I sold it to Ross.

YURKIW:  Okay, so any other incidents with women down there?

PICKTON: No.

CATER: It's unusual just for a man you know of your age to only all of a sudden twice ina
very short period of time, and [ understand you’ve explain why there could be
reasons for you to be down there.

PICKTON: (Laughs)

CATER: But nobody else ... Like there’s some, I take it there’s many occasions when you
doze off because you’ve been working hard all night or because you want to get
there before the other guys do.

PICKTON: No, I gotta get ... like I leave after when everybody else leaves because I make

sureit’sall ...

D:\RCMP RE-VETTED Williams Appendix H - Exhibits\Appendix H\Redacted\r 9415.ndf



RCMP-090-001579
RCMP-090-001649

Statement of Robert PICKTON - File No: 98CQ-33017 58
CATER: Right.

PICKTON: ... secured and locked up and everything else.

CATER: And you’ve dozed off at other times I’m sure.

PICKTON: Sometimes I get really tired.

CATER: Right. But only twice have women, in particular sex trade workers ...
PICKTON: (Inaudible)

CATER: ... knocked on your window?

PICKTON: Oh yeah. Quite a few people knock on my window, I said no thanks, no thanks,
no not today, no, no.

CATER: See this Lynn everybody knows, especially a, a sex trade worker who uses drugs.
On that occasion when you first met her when she gets into your vehicle, being a
nice guy or not to let her warm up, she would usually try and get some money out
of you to perform some act.

PICKTON: I give her money, no problem.

CATER: Just like that?

PICKTON: Yeah.
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CATER: Did she solicit you?

PICKTON: No. No. No, I mean uh after we went ... | mean uh when I brought her over uh
the first night there, it was a foggy night ...

HOUSTON: She already had dope on her when he picked her up.

CATER: Uh huh.

HOUSTON: She did have the dope, she didn’t ...

PICKTON: ButI think she come to PoCo and get the drugs, drugs from PoCo there.

HOUSTON: No, she already had the drugs when you picked her up. I think she got twenty bu-
... I don’t know she told you ...

PICKTON: WellI'm,I’'m...

HOUSTON: ... she needed milk and cigarettes ...

PICKTON: ... I'm not sure.

HOUSTON: ... and something stupid that night. She wanted an extra twenty bucks in case she
didn’t have enough dope to last night, right. As soon as she got in the door ...

PICKTON: [Ikeep thinking ...

HOUSTON: (Laughs)
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PICKTON: ... you're a fuckin’ little bitch. Jesus Christ, you know the little bitch almost killed

me.

CATER: Lynn?

woustoN:
ricktoN: [N
CATER: ohlllE

PICKTON: (Inaudible) think [l is.

HOUSTON: [JJllend [llectually knew each other.
CATER: Which is not necessarily uncommon.
HOUSTON: No.

CATER: Uh uh.

HOUSTON: That's not Lynn ELLINGSEN, that would be [N
I

YURKIW: Mm.

PICKTON: Yeah, it’s not the same Lynn.
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HOUSTON: (Laughs)

CATER: No, for sure.

PICKTON: Uhhuh.

CATER: So since that occasion in ‘97, aside from this, the New West incident ...

PICKTON:  Oh God I hate thinking (inaudible).

CATER: ... have you been, any reason to be around the 12th Street stroll at all?

PICKTON: No, never did.

CATER: Other than the occasions ...

PICKTON: Never did.

CATER: ... when the women have picked you out.

PICKTON: Never did.

CATER:  Okay.

PICKTON: Honestly, never did, never did.

CATER: Is there any cause for business in New West at all?
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PICKTON: UhI go to West uh Military Supplies uh on 1st Avenue, on Front Street.

YURKIW:  Military Supplies. What do you get there?

PICKTON: I just go there just, you know just to bullshit.

YURKIW: Do you buy any of their surplus stuff or anything like that?

PICKTON: Oh we always buy something, whatever you know. What uh, what are you
referring to? Like Imeanuh ...

YURKIW:  Oh stuff that they’d only use for military purposes. Um sometimes they have uh
different style binoculars. Um what else do they have? I’'m trying to think.

CATER: Well he’s already stated he doesn’t have ... You don’t have any weapons or
anything like that?

YURKIW: No.

CATER: No firearms or ...

YURKIW:  Hecan’t buy them ...

CATER: ... at the house?

YURKIW:  _. at military supplies anyhow.

CATER: No. No perhaps not. Any clothing or anything, items that you buy?

Paae 75 of 264 D:\RCMP RE-VETTED Williams Appendix H - Exhibits\Appendix H\Redacted\r 9415.pdf



RCMP-090-001579
RCMP-090-001654

Statement of Robert PICKTON - File No: 98CQ-33017 63

PICKTON: No, no, no.

CATER: Not your fashion?

PICKTON: No, no, no I'mnot ... 1 don’t like the, the ... Pve gota...

HOUSTON: (Laughs)

PICKTON: ... truck at my place which is, is camouflage like I mean, but this guy here isuh ...
like what I got him for is a night, night, night watchman and the problem is I mean
it didn’t work out for him so I says ... so I got somebody else.

YURKIW:  What did you get for the night watchman?

PICKTON: [Ihadn’t...Ihad ... This guy was a military and through West Military Supplies ...

YURKIW:  Yeah.

PICKTON: ... Westley Military Supplies he got after me for me to get this guy to, for a night
watchman or whatever. There’s no, no big deal and then I bought his truck off
him at the end.

YURKIW:  Who is that?

PICKTON: What’s his name?

YURKIW:  Yeah.
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PICKTON:

HOUSTON:

PICKTON:

HOUSTON:

PICKTON:

HOUSTON:

PICKTON:

HOUSTON:

PICKTON:

HOUSTON:

PICKTON:

HOUSTON:

PICKTON:

HOUSTON:

Bobby.

No, before him.

Ob, oh that one.

The space cadet.

Oh yeah, what is his name?

Uh him and Lynn, him and Lynn ELLINGSEN used to go (inaudible).

Yeah, yes.

They were both crack maniacs too.

Um...

Geez (inaudible). Not ...

Geez 1 hate thinking about that fuckin’ little bitch.

I can’t remember his name.
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PICKTON: Um don’t know what the hell his name was. It’s on the tip of my tongue. What

the hell is his name? It’s coming to me. Adrian.

HOUSTON: Yeah.

PICKTON: Adrian.

HOUSTON: Adrian (laughs).

CATER: Even I can’t do that sometimes eh.

PICKTON: Uhhuh

CATER: The memory.

PICKTON: Adran.

HOUSTON: What ... And you hired him through the, some guy at the military supply place.

PICKTON: Yeah Wes, Wes.

HOQUSTON: Wes.

PICKTON: Yeah. You can give him a phone call if you want. I’ll give you a number.

YURKIW:  For Wes?

PICKTON: Yeah
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YURKIW:  Sure.

PICKTON: Uh his number there is um -

YURKIW:  So you’re kind of a regular in there are you?

PICKTON: No.

YURKIW:  Oh.

PICKTON: Ihaven’tbeen in there for about a month or two.

YURKIW: Oh you’re just a friend.

PICKTON: Just go in there and just bullshit with him.

YURKIW:  Yeah.

PICKTON: And you can ask Wes about Adrian.

YURKIW:  Why didn’t he work out as a night watchman?

PICKTON: Well him and Lynn was always ...

HOUSTON: Smoking crack and hiding under the table (laughs) cause (inaudible) gonna get

him. It doesn’t work too good being the night watchman if you’re hiding behind
the curtain or you’re under the table.
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CATER: Nobody said it did good things to you.

HOUSTON: (Laughs)

CATER: You don’t do that kind of drug stuff, Mr. PICKTON? Do you drink alcohol?

PICKTON: No, noIdon’t drink and I don’t smoke, I don’t use drugs and everybody says how
come you’re eyes are so bloodshot, I says from where I gotta work.

YURKIW:  What do you do for entertainment?

PICKTON: Work.

YURKIW:  You don’t watch videos or go to the movies?

HOUSTON: Maybe once a year we go to the movies. We do that magic show at ...

PICKTON: Yeah we went to the magic show.

HOUSTON: ... 8th and 8th once ... the Fireman’s thing at um ... what do you call it ... Massey
Theatre.

PICKTON: Yeah.

YURKIW: Noum..

PICKTON: ThadaVCRand ..
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HOUSTON: [I'vegot...

PICKTON: ..Lymn..

HOUSTON: ... the VCR.

PICKTON: Lynn got that and then ...

HOUSTON: Oh, well I've got, I’'ve got the one you’ve got now.

PICKTON: Yeah you've got the one ... yeah.

YURKIW:  So you basically just work all the time? You don’t uh have any activities you like
doingor...?

PICKTON: Oh well I mean many years ago I used to go fishing, a long time ago, that’s going

back when I was you know ...

YURKIW: A young kid.

PICKTON: Yeah. I’m going back a long time ago.

YURKIW:  Have you ever married?

PICKTON: No.

YURKIW:  Never been married.
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PICKTON: Almost, almost once. She was in Michigan ...

YURKIW:  Uhhuh.

PICKTON: ... and she didn’t want to come out and I didn’t want to go there.

YURKIW: Did you go to school around here?

PICKTON: Yeah.

YURKIW:  You grew up here?

PICKTON: To Viscount.

YURKIW: Pardon me?

PICKTON: Viscount. The old Viscount.

YURKIW:  Yeah.

PICKTON: Uhhuh. Not the new one. They’ve made a new one. And I went to the high
school. I went to Mary Hill.

YURKIW: Uhhuh. So you just worked on the family property your whole life. Because
these um rumours and allegations have come out what would you um say if we
asked if we could search your trailer, go through your trailer and have a look?

PICKTON: Whatever.
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YURKIW:

PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

HOUSTON:

PICKTON:

HOUSTON:

PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

You wouldn't have any problem with that? There’s nothing in there that we’d
find?

No.

If we wanted uh samples out of the soil, what would you think of that?

Feel free.

Yesah.

I’'mnot ...

(Inaudible) environmental things, they’ve already been doing the sample things
and stuff like that.

I’'m not hiding anything.

Okay. So you say you’ve never had any other prostitutes out to the trailer. Why
did Lynn leave your place?

Well I don’t know, something about Dave and her didn’t get along and they had a
big fight and that was the end of it. All of a sudden she went bananas.

Dave your brother? What do you mean she went bananas?

Well Dave says [ mean uh ... oh well ’'m not too sure what all happened cause I

was in the barn.
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YURKIW: Uhhbub.

PICKTON: Dave wasin ... I didn’t even know Dave was even there. And that was about it,
that about all I can really say. Then the next thing the windows are broken, the
window is broken. The window is still broken.

YURKIW: Window to what?

PICKTON: To the trailer.

YURKIW:  To the trailer. Who broke that?

PICKTON: Lynn.

YURKIW:  Doing what?

PICKTON: Well she’s well known to this. But uh Dave and Linda ... uh no Dave and Lee-,
Lynn ... Dave and Lynn had a fight or whatever. (Inaudible) I don’t know.

YURKIW: Do you know it was ... what it was over? Dave didn’t tell you?

PICKTON: All I knowis ... I’'m not too sure.

YURKIW:  And what happened after the fight?

PICKTON: She was moving out and she says I’m gonna use revenge against you two and this

and that and biah, blah, blah, blah, blah. I'm well whatever. I mean I got the
paramedics over there, helped her out. I mean she was almost dead there uh from
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YURKIW:

PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

over-, from a drug overdose. I mean uh like I said I'm not ... I don’t want to try to
hurt anybody or anything, but I mean why would I phone for the paramedics. I
mean uh myself | mean if [ was gonna to (inaudible) somebody I mean why would
1 want to phone the paramedics or something I mean. And this uh ... and they
were there, they come there twice.

Any other women lived with you out there?

Uh yes.

Um who?

Um Tanya CARR.

And when did she live with you?

CARTER.

Um like from what year to what year?

Oh I think she stayed with me for about eight months, a year.

Eight months in what yeat?

Eight months to a year, maybe a year and a haif. It might be up to a year and a
half.

Was that in 1999 or 1998 or ...?
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PICKTON: ©Oh...

HOUSTON: ‘94, “95.

PICKTON: Yeah ‘9-... I’'m, I’'m not too sure. It would be after *‘94. ‘96, ‘97, something like
that.

YURKIW:  And was she a, a girlfriend or ...?

PICKTON: Yeah, just a friend.

YURKIW:  Okay.

PICKTON: Justa friend.

YURKIW: How did you know her?

PICKTON: Um through Merle ARMSTRONG.

YURKIW: Merle?

PICKTON: Yeah.

YURKIW: Isshearelative or...?

PICKTON: Uh step-dad.

YURKIW:  Okay.
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PICKTON: And after that was uh Lee.

YURKIW:  Lee?

PICKTON: She stayed there for about eight months. No longer than that. I mean ...
HOUSTON: Yeah, she lived there quite a while.

PICKTON: Oh yeah.

HOUSTON: What’s Lee’s last name?

PICKTON: Idon’t know.

YURKIW: Doyou..

PICKTON: She’s got a cellular ... she’s got a pager, she’s got a pager. Uh ...
HOUSTON: Well she was married to Dave. What's Dave’s last name?

PICKTON: Dave...

HOUSTON: (Laughs)

PICKTON: (Inaudible) Dave, I call her. I don’t know. Idon’t know.

HOUSTON: You probably know Lee. She’s a woman, she looks very masculine. Has a

Harley, a big twin, Harley twin engine tattoo here. Her boobs hang to her waist.
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She’s got sleeves and wears mass amounts of gold. She’s Native.
YURKIW:  Okay, Native.

HOUSTON: And she does have ... I'm sure she has a record. But she has a big Harley twin
engine tattoo right wonkers right there.

YURKIW:  Does she live local here?
HousToN: I
PICKTON: Uh— now. She was living in Surrey there for a while.

HOUSTON: Yeah she was ... well you know what she was working when she lived in Surrey

too.

PICKTON: Well I, I don’t even know.

CATER: Working in terms of what?

HOUSTON: Well working on the street. She said she wasn’t, but when I was out there a few
times I seen her out there. [ seen her standing on the side of the road. I can’t say

she was working cause I didn’t pick her up, but (laughs) she was on the side of the
road dolled up so I ...

YURKIW:  So she lived on your place for a while?

PICKTON: Yeah.
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YURKIW:  Anybody else?

PICKTON: Idon’t mind try- ... ], I don’t mind helping people out (inaudible).

YURKIW:  Uh huh.

PICKTON: Cause a lot of people lived, lived there, but ... Iknow one person from
Saskatchewan came over. They were only there for two, three days and then they
went back. Idon’t know wha- whatever happened. Thank you for me staying
here and do I owe you anything. Oh no you owe nothing to me.

YURKIW:  Who was that?

PICKTON: Some girl who came from Saskatchewan.

YURKIW:  Where did you meet her?

PICKTON: Right on the property. They stroll right in. But I'm going back a while. This is
going I guess it’s twenty years ago, fifteen.

YURKIW:  Oh okay, too long ago. =

PICKTON: Idon’t even know her name you know just ...

YURKIW: Is your brother Dave married?

PICKTON: UmIdon’t...no. No I guess he ... no he never was married, he was living
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YURKIW:  Okay. And his common-law is not with him anymore?
PICKTON: No.

YURKIW:  Okay. So he lives alone in that house at the front of the property?
PICKTON: Yeah

YURKIW:  Tammy (inaudible).

PICKTON: Yeah. Tam- ...

YURKIW:  His daughter.

PICKTON: Tammy is his daughter.

YURKIW: Tammy...

PICKTON: Tammy.

YURKIW: ... PICKTON?

PICKTON: Yeah.

YURKIW:  Does she go by any other name?

PICKTON: Uh Tammy HUMENI (ph).
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Statement of Robert PICKTON - File No: 98CQ-33017 78

YURKIW:  Oh is that the mom’s last name?
PICKTON: No ... yes.

YURKIW: Oh.

PICKTON: No.

HOUSTON: That’sthe ...

PICKTON: Yes.

HOUSTON: ... step-dad’s last name (laughs).
PICKTON: Butitis Dave’s daughter.
HOUSTON: Okay, Tammy HUMENI, okay.
PICKTON: And then there’s D.J.
YURKIW: Who’sD.-...

PICKTON: David. David Junior.
YURKIW:  And how old is he?

PICKTON:  Uh Tammy was born in [l D-. was bom in [l
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YURKIW:  Does uh D.J. work on the property too?

PICKTON: Uh yes, but he doesn’t stay there.

YURKIW:  Oh where does he stay?

PICKTON: He stays at Burns Road.

YURKIW:  Oh he lives on Bums Road.

HOUSTON: On their other property.

YURKIW:  Okay, on the new property, okay. Does he have a family?

PICKTON: No.

YURKIW: Hey you're a bunch of single guys with a lot of money.

HOUSTON: (Laughs)

YURKIW:  That’s why you’ve got a lot of money eh.

HOUSTON: D.J. goes for the girlfriends.

PICKTON: 1don’t... like I said I don’t mind trying to help people out or whatever. 1 mean
unless you’re not (inaudible).

CATER: Tan- ... this Tanya, what did she do? Did she do anything for a living or .?
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PICKTON: Yeah. She uh ... right now she works at Minnekhada Ranch, Or no, she doesn’t
work at Minnekhada Ranch. She ...

HOUSTON: No, she just started at the newas a manager, an assistant manager.
PICKTON:  Oh really.

HoUSTON: | t:c new one 1 think i She sot trained in North Van and she

———

PICKTON: 1did not know that.

HOUSTON: She ... yeah ... she was working at thelJJJlilior a while for R a4

then she was at Minnekhada for a bit under well [ RN =+

Minnekhada. Minnekhada shut down and uh yesh she’s working fo_

PICKTON: Oh really.

HOUSTON: Yeah.

CATER: When she was with you do you remember was she working at the time? Do you
recall?

PICKTON: She was working? No, uh she wasn’t really working, she was just ... sheuh ... her
mom was selling the, selling the house, she had no place to stay so 1 said no

problem.

HOUSTON: She did a little bit of horse teaching when she was staying with him.

D:\RCMP RE-VETTED Williams Appendix H - Exhibits\Appendix H\Redacted\r 9415.pdf



RCMP-090-001579

RCMP-090-001672

Statement of Robert PICKTON - File No: 98CQ-33017 81
CATER: Mm.

HOUSTON: Or riding lessons, whatever you call it.

YURKIW:  Oh yeah you had a horse because one of our investigators came to your place ...
PICKTON: [I’ve got lots of horses.

YURKIW:  You still have some?

PICKTON: Yeah.

HOUSTON: He’s got some at his place, some at my place (laughs).

YURKIW:  Because the investigator said you had mounted the horse’s head.

PICKTON: Yeah.

YURKIW:  Yeah.

PICKTON: Yeah.

YURKIW:  That really stood out in her mind.

PICKTON: Yeah. 1977 it was born, the first day of Spring and my mother’s birthday.
YURKIW:  The horse was. Oh wow.
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PICKTON: Yeah. And then I was helping two other girls out and they brought their horses
over. Their horses, their horses kicked my horse, broke his back leg.

YURKIW: Oh.

PICKTON: Right through the knuckle. If it was on the bone I could repair it, but it was right
through the knuckle, I couldn’t repair it. I put it down the first day of Winter,
December 21st, 1981. Four years and nine months exactly.

YURKIW:  Wow you’ve got quite a memory for those things eh.

CATER: 1just ... I need a memory like that.

YURKIW: Yeah. And Lee...

PICKTON: The biggest thing of course it’s my mother’s birthday, 1977.

YURKIW:  When... You said your mom died in 1979?

PICKTON: Yesah.

YURKIW:  What did she die of?

PICKTON: Cancer.

YURKIW:  And your dad?

PICKTON: And she was 68. My dad was 77 and he died in 1977. And he died of old age.
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Statement of Robert PICKTON - File No: 98CQ-33017 83

YURKIW:

PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

YURKIW:

HOUSTON:

PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

YURKIW:

And my brother died really between heart broken and uh cancer.

Your brother or mother?

No, my mother.

Yeah. And you don’t have ... you just have uh Dave and Linda as family still?

Yeah, my brother Dave and my sister Linda.

Yeah.

Angd there’s nobody else in the phone book besides us, that’s it.

Small clan,

Uh huh.

Yeah I don’t know what you want to call it, but I mean there’s just me, my sister

and my brother. Uh my sister’s not even in there now. Just me and my brother

now.

Does your sister have kids?

Yeah, two. I have never seen them. I heard they’re big kids.

You don’t get along?
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Statement of Robert PICKTON - File No: 98CQ-33017 84

PICKTON: Me and my sister never really, we never really did get along ...

YURKIW: No.

PICKTON: ... because the problem is the farm is supposed to be mine and my sister shouldn’t
be involved cause I worked my buns off all my life and she just moved in ...

HOUSTON: She’s very prim and proper. She doesn’t like the mud on the farm (laughs).

YURKIW:  Linda never married?

PICKTON: Yeah.

YURKIW:  But she still uses PICKTON?

PICKTON: No. Idon’t think she does, I think she uses WRIGHT now.

YURKIW:  Okay, Linda WRIGHT, okay.

PICKTON: But I think she’s divorced.

YURKIW: Is she younger than you?

PICKTON: Older.

YURKIW:  Older. Oh how old would she be?

PICKTON:  Uh I think there’s| GGG :ink. |
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Statement of Robert PICKTON - File No: 98CQ-33017 85

can’t be before that. We had, we had another girl but she was, uh she died on
(inaudible).

YURKIW:  Okay.

CATER: This is going to run out.

YURKIW:  Yeah. Do you want to grab another one?

CATER: Excuse me. (End of Side ‘B’)

(SIDE C:)

YURKIW:  Previous tape ended at 8:33. We’re having a bit of a pause here for a minute,
gathering my thoughts. Um, you can’t recall why Lynn ELLINGSEN left.

PICKTON: Well, the biggest thing is too much drugs and dope and I wanted, I wanted, I mean
the (inaudible) anymore.

YURKIW:  Did she have any influence on Tammy HUMENI, your niece?

PICKTON: No.

YURKIW:  They had no interaction together? Uh, what’s Tammy’s involvement there at the
farm? Does she....
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PICKTON: Because I got a whole bunch of copper in there and everything else. There must
be about, uh, ten thousand pounds of copper in there and I, I mean there’s some
other stuff there around there. But it has, I mean I do-, I don’t have no night
watchman right now. Springtime I'll be getting a night watchman again.

YURKIW:  So this copper is from a demolition site?

PICKTON: De-, demolitions.

YURKIW:  Okay, from demolitions. And it’s, uh, in what form is the copper?

PICKTON: It’s all prepared.

YURKIW:  Like is it copper pipe or?

PICKTON: Yeah.

YURKIW:  Okay.

PICKTON: But the problem is I mean nobody’s there, nobody’s in the house or anything else
and the problem is we, we can go in and close the gates and you can go all the
way down the back and nobody, no-, nobody’s the wiser you know what I mean?
You can’t drive around the back at this time of year you know what I mean?

YURKIW:  Yeah.

PICKTON: And so the problem is I gotta, we gotta go down because (inaudible) back in.
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CATER: Mm.

HOUSTON: Or riding lessons, whatever you call it.

YURKIW:  Oh yeah you had a horse because one of our investigators came to your place ...
PICKTON: I’ve got lots of horses.

YURKIW:  You still have some?

PICKTON: Yeah.

HOUSTON: He’s got some at his place, some at my place (laughs).

YURKIW:  Because the investigator said you had mounted the horse’s head.

PICKTON: Yesh.

YURKIW:  Yeah.

PICKTON: Yeah.

YURKIW:  That really stood out in her mind.

PICKTON: Yeah. 1977 it was born, the first day of Spring and my mother’s birthday.
YURKIW:  The horse was. Oh wow.
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PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

CATER:

YURKIW:

PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

Yeah. And then I was helping two other girls out and they brought their horses
over. Their horses, their horses kicked my horse, broke his back leg.

Oh.

Right through the knuckle. If it was on the bone I could repair it, but it was right

through the knuckle, I couldn’t repair it. I put it down the first day of Winter,

December 21st, 1981. Four years and nine months exactly.

Wow you’ve got quite a memory for those things eh.

I just ... I need a memory like that.

Yeah., And Lee...

The biggest thing of course it's my mother’s birthday, 1977.

When ... You said your mom died in 19797

Yeah.

What did she die of?

Cancer.

And your dad?

And she was 68. My dad was 77 and he died in 1977. And he died of old age.
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And my brother died really between heart broken and uh cancer.

YURKIW:  Your brother or mother?

PICKTON: No, my mother.

YURKIW:  Yeah. And you don’t have ... you just have uh Dave and Linda as family still?

PICKTON: Yesh, my brother Dave and my sister Linda.

YURKIW:  Yeah

PICKTON: And there’s nobody else in the phone book besides us, that’s it.

YURKIW:  Small clan.

HOUSTON: Uh huh.

PICKTON: Yeah I don’t know what you want to call it, but 1 mean there’s just me, my sister

and my brother. Uh my sister’s not even in there now. Just me and my brother

now.

YURKIW:  Does your sister have kids?

PICKTON: Yeah, two. I have never seen them. I heard they’re big kids.

YURKIW:  Youdon’t get along?
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PICKTON: Me and my sister never really, we never really did get along ...
YURKIW: No.
PICKTON: ... because the problem is the farm is supposed to be mine and my sister shouldn’t
be involved cause [ worked my buns off all my life and she just moved in ...
HOUSTON: She's very prim and proper. She doesn’t like the mud on the farm (laughs).
YURKIW: Linda never married?
PICKTON: Yeah.
YURKIW:  But she still uses PICKTON?
PICKTON: No. Idon’t think she does, I think she uses WRIGHT now.
YURKIW:  Okay, Linda WRIGHT, okay.
PICKTON: But] think she’s divorced.
YURKIW: Is she younger than you?
PICKTON: Older.
YURKIW:  Older. Oh how old would she be?
PICKTON:  Uh I think there’s [ | think:. 1
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can’t be before that. We had, we had another girl but she was, uh she died on
(inaudible).

YURKIW:  Okay.

CATER: This is going to run out.

YURKIW:  Yeah. Do you want to grab another one?

CATER: Excuse me. (End of Side ‘B’)

(SIDE C:)

YURKIW:  Previous tape ended at 8:33. We’re having a bit of a pause here for a minute,
gathering my thoughts. Um, you can’t recall why Lynn ELLINGSEN left.

PICKTON: Well, the biggest thing is too much drugs and dope and I wanted, I wanted, [ mean
the (inaudible) anymore.

YURKIW: Did she have any influence on Tammy HUMENI, your niece?

PICKTON: No.

YURKIW:  They had no interaction together? Uh, what’s Tammy’s involvement there at the
farm? Does she....

Paqe 104 of 264 D:\RCMP RE-VETTED Williams Appendix H - Exhibits\Appendix H\Redacted\r 9415.odf



RCMP-090-001579
RCMP-090-001683

Statement of Robert PICKTON - File No: 98CQ-33017 86

PICKTON:  Just stays there.

YURKIW:  She just stays there. Does she have a job otherwise?

PICKTON: No.

YURKIW: No?

PICKTON: She’s, ub, still going to school.

YURKIW:  Oh, where does she go to school?

PICKTON:  University I guess.

YURKIW:  Okay. Good for her. Um, and who is her mother?

PICKTON: Her mother is Sandy.

YURKIW:  Sandy HUMENI?

PICKTON: Yeah.

YURKIW:  Okay.

PICKTON: Prior to that it used to be Sandy PICKTON I guess.

YURKIW:  (Laughs) yeah.
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Statement of Robert PICKTON - File No: 98CQ-33017 87

PICKTON:  And before that it used to be Sandy FEYLAR (ph).

YURKIW:  FEYLAR. That was her...

PICKTON: FEYLAR.

YURKIW:  That was her maiden name?

PICKTON: Yeah.

YURKIW:  That’s different isn’t it?

CARTER:  (inaudible) FEYLAR?

PICKTON: F-E..F-E.. Flower I guess. That’s (inaudible).

YURKIW:  Okay. Now we were talking about going out to your, your trailer and having a

look through it. We would of course need your consent before we did anything

like that.

PICKTON: Mmm hmm.

YURKIW:  And it could take a while. Uh, if we were to....

PICKTON: Idon’t have nothing to hide.

YURKIW:  ...set that up for next week we could do that?
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PICKTON: No problem.

YURKIW: I'd have to get approval through our end first and...

PICKTON: No problem.

YURKIW:  Okay.

PICKTON: Bring boots.

YURKIW: Yeah. I’ve been out there, yeah.

PICKTON: Yeah.

YURKIW:  And, uh, we’d have to make arrangements too so you didn’t have the dog....

PICKTON: Yeah.

YURKIW: ...ready to chew our arm off.

PICKTON: No, the dogs are in, in the kennel.

YURKIW:  Are they?

PICKTON:  And, uh, mostly in....

HOUSTON: His dogs actually are at my place right now.
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PICKTON: Yeah (inaudible).

HOUSTON: Yeah.

PICKTON: (inaudible)

HOUSTON: And the dogs that are there belong in the house.

PICKTON: lain’t got nothing to hide.

YURKIW:  Now, getting back to the things Lynn said, um, because we haven’t been privy to a
lot of these things we need your clarification on it. She’s telling us, okay, that she
saw you in the barn with a woman hanging there and that you were skinning this
woman. Now you’ve described to me how you process & pig, that you don’t skin
it.

PICKTON: Yeah.

YURKIW:  Why would she say these things?

PICKTON: Idon’tknow. She says the, all I know is she said something about that she says
she’s gonna use revenge for she says she wants money ‘cause, uh, she, she smells

money in that place.

YURKIW:  But how could she get revenge by saying things like this? | mean the only thing

she’s...

PICKTON: Idon’t know.
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YURKIW:  ..gonna be party to an event.

PICKTON: [don’t know.

YURKIW:  What would be her motive in doing this?

PICKTON: Idon’t know. I don’t know.

YURKIW:  Like ho-, you guys must’ve ha-, there must be some more, as they say, issues here
than what you’re telling us. Like what was your everyday interaction with Lynn?

PICKTON:  Well, she’d always be in the one room and with her friends. Her, she brings Tom,
Dick and Harry in which I’m not happy about. She brings a van in there and she
says she was gonna load all this here stuff out. I said ‘I don’t think so.” She says
she needs money. | says, so I gave her some more money and this and that. That’s
(inaudible).

YURKIW:  What do you mean, uh, Tom, Dick and Harry?

PICKTON: She’d bring the big van in there and she was sorta, she wants to take all this, you
know, she wants me to empty, empty her van, empty the big van out and they says
they're gonna come back and pick it up. I says ‘I don’t think so. You just take the
van outta here.’

YURKIW:  What was in the van?

PICKTON: [Idon’t know. Don’t have a clue. I says ‘I’'m not even interested’ just out the door.
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YURKIW:  But who are these guys?

PICKTON: [Idon’tknow. Don’t know.

YURKIW:  Were they...

PICKTON: She just met ‘em on the street. I don’t know.

CATER: Did she invite them in? Like did they stay in your trailer with her?

PICKTON: [ mean I kicked them all out. Ikicked them all out and then all of a sudden she
went off the deep end and I says ‘hey, the arrangements are that you’re stayi-,
you’re supposed to stay here, not everybody else.’ I mean at the end I mean, I
mean, uh, she tried to burn my place down a couple times there. She had the heat
up to a hundred some odd degrees and I, I just went ‘enough’s enough.” I mean,
just like I says, I don’t mind trying to help her out or everything else. ButI don’t

know,

CATER: But if you were helping her out, there would be no cause for her to try and get any
revenge on you for anything then.

PICKTON: Well...

HOUSTON: (inaudible) won’t give her money.

CATER: Or was there something else going on?

PICKTON: Well, I was giving her money.
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Statement of Robert PICKTON - File No: 98CQ-33017 922

HOUSTON: He was trusting her. He wasn’t believing me when I said she spent the money on
dope. Me and him used to fight about it. I said ‘don’t give her any money. She’s
spending it on dope’ and me and him would argue about it and sure enough she
was spending it on dope. It took a long time for him to believe that. And once he
started believing it and not giving her money, that’s when problems really started

PICKTON: Big time, big time.

CATER: Why were you giving her money then?

PICKTON: She says she needed money for this, she needed money for that and she had to do
this. And sh-, but she lies so much. Every second word’s a lie.

HOUSTON: Her dog (inaudible)

CATER: Yeah, but you were helping her out, you gave her a place to stay and you also gave
her money, right?

PICKTON: That’s very true. Very, very true.

CATER: That’s quite kind. What motivated you to do that?

PICKTON: Very, very true.

CATER: What motivated you to do that?

PICKTON: Ialways do that. Well, what’s wrong with giving somebody money?
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CATER: Nothing, I guess but it’s unusual these days.

PICKTON: Well, I don’t have no problem with that.

CATER: Mmm hmm.

PICKTON: Imean I give Gina money.

HOUSTON: He’s always helping me out.

YURKIW:  Did her welfare cheques come to you?

PICKTON: Uh, yes it came to me as, uh, rent.

YURKIW: Mmm hmm.

PICKTON: Yes.

YURKIW:  And did you give her a portion of that at all?

PICKTON: Yes, and plus I gave her extra when she was working there a little bit, here and

there.

YURKIW:  So she left thinking you owed her money because she was working there.

PICKTON: I, she got more than that I mean (inaudible) you know what I mean? I mean
there’s, there’s no end to it. Like $100.00 went to $200.00 and...
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YURKIW:  She never asked for more like thousands?

PICKTON: It never got to a thousand.

YURKIW: No?

PICKTON: Iwouldn’t give her. I wouldn’t give her that much.

HOUSTON: No, she was asking in December. Eviction notice? She asked for her rent money
which was, was (inaudible).......... the 7eleven with that guy, not Ron, the other guy
she was with.

PICKTON: I can’t remember.

HOUSTON: Yeah, she was wanting rent money or something.

YURKIW:  Was this recent?

PICKTON: I can’t remember.

HOUSTON: Yeah, in December. Beginning of December she got evicted.

YURKIW:  December of ‘99?7

HOUSTON: Well, she says....yeah.....well, she says she was evicted and she, I can’t remember
' what the amount was. She was trying to hit everybody up for it.

YURKIW:  So she’s kept in touch with you back and forth?
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PICKTON: Yes, which I don’t like.

HOUSTON: (Laughs) It’s always for money.

PICKTON: Idon'tlike it.

CATER: If you were to guess, how much money do you figure you’ve given to her over

HOUSTON:

PICKTON:

CATER:

PICKTON:

CATER:

PICKTON:

CATER:

PICKTON:

CATER:

time?

Too much.

Too much.

Well, I’'m just asking you to guess, you know. A hundred bucks, two hundred
bucks here, you say. Not, not as much as a thousand but it all adds up. What
would you say?

Too much. Too much.

More than what she could make in the sex trade in that period of time?

I don’t know. I honestly don’t know.

You don’t keep track of that sort of stuff? Ten thousand?

No.

Five thousand?
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PICKTON:  Well, (inaudible) that much, not that much. But I missed a lot, I lost a lot of tools.
1 lost a lot of tools.

HOUSTON: When she couldn’t get money she pawned his stuff off. We’d go out to the
auction or take the kids out and he’d come back and stuff was gone. And she tried
to blame it on whoever walked in when he was away.

YURKIW:  Anyone else ever have access to your barn to use it for slaughtering animals?

PICKTON: Yeah.

YURKIW: Who?

PICKTON: Hmmm, but mostiy I was there. I'm mostly there.

YURKIW:  Okay. Who else would use it?

PICKTON:  Uh, people from the auction.

YURKIW: Do you know their names?

PICKTON: Paul.(inaudible)...well, there’s so many I mean. I mean every time you go to a
sale there’s always people coming asking you to do this for ‘em, do this and do
that, you know? (Inaudible).... ‘Okay, how about, how about I tell you what, you
take it to your place there. (Inaudible) he knows. Yeah, I deal with (inaudible)

all the time.

CATER: And those are the types of people who would be coming to use your facility there?
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PICKTON: Mostly Filipinos.

YURKIW:  They do it themselves or?

PICKTON: A lot of them do it themselves, yeah, they don’t have the time to, to teach
(inaudible) do it. Like I say, I said, you know, (inaudible)

CATER: See it’s the specifics that’ll help sort it out. So like Paul somebody. There must
be somebody, like some names that you know, people that have used your
facilities there whether you're there or not. The specifics will only help you, so,
help us sort this all out.

PICKTON: 1don’t know. I really don’t know. There’s so many people. There’s so many. I
mean I don’t where to even start from. I mean like I said I have the place open
and come in come and go as you please or whatever, you know. I don’t got
nothing, nothing to hide.

YURKIW:  And yet some days the gate’s locked.

PICKTON: Yes, because, uh, sometimes when I leave there I leave there and that was just in
the past three, four months.

YURKIW:  Uhhuh.

PICKTON: Ibeen, uh, locking the gates all the time.

YURKIW:  And why is that?
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PICKTON:

HOUSTON:

PICKTON:

Yeah. She uh ... right now she works at Minnekhada Ranch. Or no, she doesn’t
work at Minnekhada Ranch. She...

No, she just started at the new-as a manager, an assistant manager.

Oh really.

HOUSTON: —the new one I think Ll'- She got trained in North Van and she

PICKTON:

HOUSTON:

PICKTON:

HOUSTON:

CATER:

PICKTON:

HOUSTON:

p———

I did not know that.

She ... yeah ... she was working at the-'or a while for_and
then she was at Minnekhada for a bit under well— and

Minnekhada. Minnekhada shut down and uh yesh she’s working fo_

Oh really.

Yeah.

When she was with you do you remember was she working at the time? Do you
recall?

She was working? No, uh she wasn’t really working, she was just ... sheuh ... her
mom was selling the, selling the house, she had no place to stay so 1 said no
problem.

She did a little bit of horse teaching when she was staying with him.
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YURKIW:  Can you get out through the back?

PICKTON: Yesh, you can.

YURKIW:  You can.

PICKTON: You’d have trouble trying.

YURKIW:  Okay. And where would that take you to?

PICKTON: Uh...

HOUSTON: Riverside.

PICKTON: Riverside.

YURKIW:  Okay.

PICKTON: But we removing all the dirt from the back to the front because the next section of
the material like you were talking about the pile of dirt and everything else, the
next material, or, the next site is gonna be right from behind the bam all the way
back is the next, next phase coming in.

YURKIW:  Okay.

PICKTON: So now we gotta move all that dirt from the back all the way up to the front. That

pile out there. The preload. It’s there for a purpose and the problem is going in.
(Inaudible) we just take the top soil off of there. It’s all topsoil.
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YURKIW:  So that portion at the back is already sold basicaily to development?

PICKTON: No.

YURKIW:  Okay.

PICKTON: We haven’t sold it yet.

YURKIW:  But that’s the idea.

PICKTON: We’re just, we're selling the next, next phase right.

YURKIW:  Yeah. Okay.

PICKTON: The next phase will be going right to the back of the barn.

YURKIW:  Okay.

PICKTON: Like probably sometime this year the barn will be down. You know in (inaudible)

CATER: {inaudible) a lot of property.

PICKTON: ‘Cause that’s where our dirt’s gonna (inaudible)....that’s where our dirt’s on the
one side there ‘cause you bring all the dirt from the big pile at the back and bring
it around to the front.

YURKIW:  So if we were to come in there with your permission.
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PICKTON: That’s no problem.

YURKIW:  And take samples from the area and that...

PICKTON: Help yourself.

YURKIW: ...and we were to test it, would we find any human DNA in there?

PICKTON: Hmm, if you do I mean I, I gotta give you credit because the problem is not that
I'm aware of.

YURKIW:  Okay. Um, would we find the personal items of any females?

PICKTON: Um, except Lynn’s. I still got some of her stuff in my place (inaudible)....

YURKIW:  Okay. So all Lynn’s personal stuff is there, um, would there be identification of
any other person?

PICKTON: No.

YURKIW: Do you have a, a safe or do you keep your, um, business cash in a certain area?
You make a deposit so many times a week or anything? How do you safeguard it?

PICKTON: I just put it in the trailer.

YURKIW:  Yeah.

PICKTON: Hide it, hide it here and hide it there.
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YURKIW:  Mmm hmm.

PICKTON: That’s it.

YURKIW:  Would it be easy for someone like Lynn to find?

PICKTON: Possibly.

YURKIW: Mmm hmm. But she never did?

PICKTON:  Well, she did I know a couple times it was very, very close to it. But when it wa-,
it was still there and, and she never said anything, you know what I mean? But it

was still there. I mean mo-, most of it was still there.

YURKIW:  But you do keep most of your money in the bank accounts. Like you don’t have

huge sums?
PICKTON: [Idon’t use banking that much.
YURKIW:  No? Business have a bank account though?
PICKTON: O, the business is separate.
YURKIW:  Yeah.
PICKTON: That’s all separate.

YURKIW:  Okay.
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PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

That just means that whatever I do with the pigs or whatever, that’s all cash on my
behalf.

Cash. Okay.

But I don’t (inaudible)....nothing. I don’t have no records, no nothing in there,
That’s just my own little thing whatever, what I play with or whatever, you know
what I mean?

Mmm hmm. So getting back to this incident though or these prostitutes, this one
in particular she i.d’d you because she’s standing there and you called out to her
and asked her if she was a whore and she says “‘you got the wrong person.’ and
then you made a off-hand threat to her get around the corner and squealed away. I
mean she’s got you and your vehicle.

Well, I don’t know where this is coming from but, uh, that’s not true.

Well, it came because New West...

Mmm hmmm.

Has a bunch of undercover police officers that....

That’s okay. I mean, I don’t know where this is coming from. Really, I don’t.

Well, it came right from the prostitute.

Okay but I mean I don’t know who this party is or anything else and I don’t know
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nothing about this.
HOUSTON: Is it possible the prostitute knew (inaudible)....
PICKTON: No, I, I1don’t know.
YURKIW:  Idon’t think so.
PICKTON: Idon’tknow.
YURKIW:  How did you get involved with all the prostitutes Gina?
HOUSTON: How did I?
YURKIW:  Yeah.

HOUSTON: TI’ve had friends over the year and I’ve been partying with different chicks that
been hookers. My best ﬁimd-nd you know- She’s a prostitute.

YURKIW:  Mmm hmm. Did, uh, Lynn ever make any, uh, threats or accusations to you about
the welfare cheques? Welfare ever come after you?

PICKTON: Welfare (inaudible)....
YURKIW:  Yet they're after Lynn.

PICKTON: Idon’t know nothing about the (inaudible)...
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YURKIW:  She never made any comments to you?

PICKTON: I (inaudible).......

YURKIW:  Okay, so you would get her welfare cheques.

PICKTON: Not anymore.

YURKIW:  No, but you would, you did.

PICKTON: I got her rent receipt, er, rent that she was staying there for rent that’s it.

YURKIW:  Okay, but did it come to you in the form of a cheque?

PICKTON: Yeah.

YURKIW:  So they would pay you...

PICKTON: 325. i

YURKIW:  They would pay you, Bob PICKTON, and it would be re: rent for Lynn
ELLINGSEN?

PICKTON: Yeah.

YURKIW:  Okay, so 325 a month is basically what she got? Do you know anything else

about Lynn? A family situation?
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PICKTON: Not a clue.

YURKIW:  Has she got any kids?

PICKTON: One kid, a boy.

YURKIW:  Does he live with her?

PICKTON:  Well, she’s [sic] supposed to live with her.

HOUSTON: She’s collected welfare for him when she hasn’t had him. I understand he’s, she’s
not allowed to see him right now or something.

PICKTON:  She’s supposed to move, the kid’s supposed to move in with her when she moved

in.
YURKIW:  When she moved in to your place? And that never happened? Do you know why?
PICKTON: Because (inaudible) I don’t know.
HOUSTON: When she went to (inaudible) she was supposed to stay there to get off the drugs.
PICKTON: That’s wha-, that’s what....
HOUSTON: That’s how it first started off. And she actually did good for a while.

PICKTON: 1didn’t even know she was, even bad, bad, bad as she was.
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HOUSTON:

PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

HOUSTON:

CATER:

PICKTON:

Ftold you. Yeah, but she, she did well, good for a while but some of the people
that come around sometimes I guess she hooked up with a few of them and the
next thing you know it was just a big disaster.

You get a hold of Adrian, Adrian will probably tell you mo-, te-, tell you all about
her too.

So they had a thing going?

Yeah. Yeah, they, they...

She had a thing going with every guy that came in there that did dope or had a
wad of money on him. It didn’t matter who it was, she’d try to sweet talk ‘em out
of their money or sweet talk ‘em out of their dough.

What was she using mostly? Do you know?

1 don’t even know. I don’t even know. All I know is one time when I came into
the, to the barn she was laying on the floor there then she was, oh, fuck, what the
hell’s going on here? Her room’s over there and then she was laying on the floor
here and she says and she says, uh, something about killing this and killing that. I
said ‘what the fuck are you talking about?” You know, the, the, I says, uh, so then
I phoned the paramedics after everything else. I says ‘hey, fuck I mean, uh, I got a
girl on the floor here. It looks like she’s having a, she’s overdose or something
like that. And 1, and they wanted to know what her, what her name was. And I
said ‘I don’t even know. All I know her name is Lynn.” ‘what’s the last name?’ ‘I
don’t even know.” So, you know....
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HOUSTON:

CATER:

HOUSTON:

CATER:

HOUSTON:

YURKIW:

PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:
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She told me she never did nothing but coke but I know there was one incident
after I met her she told me she was passed out at a friend’s place and I guess she
had woken up and she had to be rushed to the hospital because her leg had been
numb or something and they had to cut the leg open and revive the muscle in her
leg and it turned out later on, I found out from the person she was with that she
was shooting heroine in her leg, so. She says she never did heroine but I mean
how does that happen? That happens from injecting into the, getting it in the
muscle, right.

Mmm hmm.

It doesn’t happen from falling asleep on your leg. (Laughs) especially when they
did blood work and there was traces of heroine.

No, for sure if that was the case, absolutely, yeah.

Oh, yeah, yeah. And then she to-, she told me later on someone put it in her drink
one time and another time she tried to tell me that someone shot her up and she
was passed out but I mean, I don’t know.

So this Ross, uh, fellow, he lived there while Lynn was living there.

Yeah.

Was he a friend of yours?

No, a friend of Lynn’s,
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YURKIW: A friend of Lynn’s. Do you still keep in touch with him or does he still live there?
No?

PICKTON: He only stayed there for two weeks, three weeks.

YURKIW:  Okay. And did he work for you?

PICKTON: No.

YURKIW: No?

PICKTON: Just stayed there.

YURKIW: Do you, have you heard from him since?

PICKTON: Yeah. He came over and knocked on my door there and this was about 2 o’clock
in the morning and, um, says that, uh, he needs money. I says, yeah, I g-, ‘ no, no,
no, no’ (inaudible).... Anyways, he was almost, he was punching the door,
punching the wall couple times. He came back. He says ‘I need some money.’ 1
says ‘forget it.” He’s a big guy. Idon’t know.

HOUSTON: He works as a bouncer. It's, uh, I think it’s the [

PICKTON: (inaudible) I don’t think he works there anymore.

HOUSTON: No? Oh.

CATER: It’s out in Surrey?
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HOUSTON: Yeah. Or he was working there. I think it was the [ Jwesntit? oritsin
tha.thene’s two bars or pubs or whatever.

PICKTON: [ that's right.

CATER: Mmm hmm.

HOUSTON: Yeah, well, he works in one of them. Off and on.
YURKIW:  And you sold him your truck?

HOUSTON: No, that’s a different one.

PICKTON: No, that’s different Ross’.

YURKIW:  Oh, okay. So which Ross is this?

HOUSTON: Lynn’s friend.

YURKIW:  Okay. And who’s the other Ross?

PICKTON: The other Ross; the one that I sold my, uh, bought my truck?
YURKIW:  Yeah.

PICKTON: Uh, I don’t know his last name but his name is Ross.

YURKIW:  And what’s his association to you? How do you know him?
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PICKTON: Through a friend. ‘Cause the-, they, they came as-, they came after me asking me
if you were interested in selling your truck. I said ‘yeah, no problem.’

YURKIW:  And when did he buy that?

PICKTON: ©Oh, Idon’t know.

HOUSTON: That was in the, a couple months after the incident with....
PICKTON: That was the, that was the...

HOUSTON: I guess in the early, late spring, early summer of ‘97.
PICKTON: That was after the (inaudible)...

HOUSTON: After the stabbings. A couple of (inaudible)

PICKTON: ‘Cause my truck was all covered with blood at that time.
HOUSTON: That’ three or four months after, four months after (inaudible)...
PICKTON: Iremember my truck was all covered with blood at that time.
CATER: Not a selling feature.

PICKTON: 1don’t even wanna think of it.

HOUSTON: (Laughs) and for an extra bonus we won’t clean the blood off.
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PICKTON:

PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

YURKIW:

And all the blood is inside my trailer was all mine, everything. There was no
blood inside my truck that belongs to her, no nothing. Ever-, | mean whatever
happened it happened after outside.

So this Ross that was Lynn’s friend, he just dropped in and started staying there or
how...?

Yeah because he had a problem with his wife or with a lady.

Okay.

Judgment against, yeah he can’t, he can’t be in that area or whatever.

Okay.

And (inaudible})....

When did he move out?

Two weeks. He was there two weeks.

Okay.

Lynn told him to move out otherwise he’d be still there. He’s one of the ones that
you, you put the foot down there and then he’s there. He, he’s there ‘til you kick

him out.

Okay. Did he have any habits that drove you nuts?
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HOUSTON: Crack.
YURKIW:  He was a dope...

PICKTON: He was, he was getting 5o ba-, | mean Lynn was getting all this advice from her,
him.

YURKIW:  Hmm. Is Lynn a drinker too?

PICKTON: Yeah.

YURKIW:  Was he?

PICKTON: Idon’t know.

HOUSTON: Uh, not really.

PICKTON: He drinks because he....

HOUSTON: He drinks but he’s not a drinker. Not like Lynn. He drinks. He’ll have a couple
beer and stuff but he’s more of a smoker. Lynn used to try to tell me he sold dope
out here but from all the years (inaudible)....met him at the mall out here.

YURKIW:  What's his last name?

HOUSTON: Idon’t know.

CATER: So he was just on the pipe, that was it?
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HOUSTON: That I know of, I mean Lynn asked me to come over and give her a drive
somewhere and that was after she’d worked all day for (inaudible) and ‘yeah, no
problem.’ I get there and they’re both tweaking behind the curtain in the front
room of the trailer, right.

CATER: Mmm.

HOUSTON: I walked in ‘oh!” like this right, so. That’s all, that’s all I've ever know him to do
is have a couple beer and smoke a couple rocks. Other than that, no. I don’t really
like the guy. He just seemed kinda (inaudible)....

PICKTON:  You know the only drugs you’re gonna find in the whole place is probably from
my, from the one girl there but that’s it. From |l But  mean but the
problem is she wasn’t, she went from there up the road and south. Uh, I know
there’s a, she, then she went down to the (inaudible) and they got, they got busted
over there ‘cause they had marijuana growing there, marijuana plants. And that
really (inaudible)....’m really well known now. Ibrought her home and now all
of a sudden the (inaudible) get busted too.

CATER: There’s these other issues that we’re trying to sort out. So we’re not worried about
that right now.

YURKIW:  So any other women live there besides Tanya CARR, uh, Lee, some girl from
Saskatchewan 20 years ago.

PICKTON: That’s 20 years, L, I don’t know what, she just kind of came and she was gone.

YURKIW:  Okay. So let’s, let’s do 1997. Okay, [l drops in there, you have an
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PICKTON:

YURKIW:

PICKTON:

YURKIW:

HOUSTON:

PICKTON:

HOUSTON:

YURKIW:

PICKTON:

HOUSTON:

PICKTON:

HOUSTON:

PICKTON:

altercation. Who lives there after [
Nobody.
Nobody.
(Inaudible)...Lynn.
Lynn. So Tanya and Lee were there prior to [ N
Lee, Lee stayed for a couple weeks after that.
Oh, yeah, yeah, Lee stayed there, yeah.
Or maybe even for a month or two. I can’t remember.
When was that?
That was after, uh, doctoring me up.
After he got out of the hospital she.....(inaudible)?
Yeah.
Two months maybe

‘Cause they figure th-, the, that, uh, her pimp might come da-, come back, er
pimp or bodyguard or whatever. (Inaudible) black guy
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or whatever I heard somebody told me.
HOUSTON: Idon’tknow.
YURKIW: -\ad a pimp?
PICKTON: Yeah
HOUSTON: Boyfriend, pimp.

PICKTON: Boyfriend, pimp or whatever. Apparently it was supposed tobe a black guy.
That’s what I mean I heard through the grape vine.

HOUSTON: Yeah.

CATER: Hmm, you don’t (inaudible)?
HOUSTON: Youknow I can...

CATER: The street name?

HOUSTON: I can get you the guy. You know what? If you had brought me pictures of black
pimps, I could sho- probably pick him out. For the life of me.

CATER: How old would he be?

HOUSTON: Oh, gees.
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PICKTON: You know (inaudible)...
HOUSTON: Late 30's

PICKTON: Apparently....

CATER: Like old school?

HOUSTON: Yeah, oh definitely old school, yeah. Moose, I remember his name omen was
moose and they were together, been together forever and they have kids together.

PICKTON: You know, it could be the same black guy, too.
HOUSTON: Oh, it could be.

CATER: Would this be a white girl?

HOUSTON: Yeah, she was. (Inaudible) anymore because N EEENNNN-~: NN

hung out together. For the life of me though 1 can picture the guy clearly in my,
when he smoked his pipe he used to have the pipe and the lighter and he used to
do this little (inaudible) with it.

CATER: He was on pipe not the back of the pipe.

HOUSTON: Oh, yeah, he was on the plate too.

CATER: Okay.
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HOUSTON: And he stood out so far because like I said he’d been throw-, it’s like he was
trying to make love to his wife or something (making sounds). (Laughs)

CATER: Hmm.

HOUSTON: He was really bad, though. I mean I’ve heard a lot of girls say he was really bad.
(Inaudible) bring money when he wanted it and stuff he’d be pretty (inaudible)

CATER: Anything stand out about him in your mind?

HOUSTON: Just....

CATER: Like how would you describe his, describe him? You say you could pick him out,

S0.

HOUSTON: I could pick the picture. Yeah, sho-, really short hair. A little bit grey here. I guess
he’d be about my size, er, my height, little, very well built.

CATER: Mmm hmm.
HOUSTON: Um, very smooth talker.
CATER: Dark? Like dark skin?

HOUSTON: Yeah, dark, dark skin and I don’t think he was black though. I think he was more
be, I don’t know what he was, I don’t know. Like a Jamaican maybe negro cross.

CATER: Mmm hmm.
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HOUSTON: Or whatever. And smooth voice. (Inaudible)...

PICKTON: Too tired? When you're not working or something like that you just get
tired.....(inaudible) to when you're finished the job or, um, after, you know, you
gotta have a little bit rest (inaudible) the drive home....

CATER: Mmm hmm. How many hours today? When did you start today?

PICKTON: Seven.

YURKIW:  So do you have any, uh, women staying out at the trailer now? No?

PICKTON: Except sometimes when Gina comes over.

HOUSTON: Yeah.

YURKIW:  And you never went downtown looking for - afterwards?

PICKTON: Ididn’t even know what she even looks like. I haven’t seen her once in, in, by
that time, by that time, like I says

CATER: That would make sense, yeah, you’ve only seen her once.
PICKTON: I don’t even know what she even looks like. I mean I only seen her once. What
she looks like, she could be a, somebody told me she had black hair or something

like that but...

CATER: (inaudible)
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PICKTON: 1don’t know. She could be blonde hair, or just dye her hair black. I don’t know.

CATER: Mmm hmm. Well, yeah, absolutely. Wig, dyes anything like that.

HOUSTON: Biz [sic] who knows right.

CATER: Mmm hmm.

PICKTON: [Idon’tknow.

CATER: No doubt.

PICKTON: Like I said it was nighttime at this time.

CATER: What would’ve made you bring her back, like to your place? ‘Cause that’s
unusual.

PICKTON:  Yeah, well (SIDE C ends)
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(SIDE D:)

HOUSTON: One thing she does is if he refuses to give her money then she threatens to come
and beat me up.

PICKTON: Yes. (Side D ends)

(YURKIW)CST Reg #34747
(CATER)CST Reg #43719

RERY/ac
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98CQ-33017

THIS IS THE STATEMENT OF Leah Claudette BEST (B:[JlD, taken at the Coquitiam
RCMP Detachment, on 99.08.07 @ 11:55 a.m., by Cst. P.S. MARENCHUK and CplL
CONNOR - Serious Crime Unit

Cst. MARENCHUK: I'lt just put it down on the table. The date is August the 7th, the time is 11:55
am. Uh Constable MARENCHUK, Corporal CONNOR, Serious Crime

Unit, Coquitlam, interviewing Leah Claudette BEST, B-E-S-T, date of birth

B Uh Leah as we were just discussing earlier uh you received

some information from a friend of yours ...

BEST: Uh huh.

MARENCHUK: ... who goes by the name of Lynn and I was wondering if you could just tell
us what Lynn told you about a situation that she may have witnessed or seen.

And take your time and we’ll, we’ll help you through it and ask you some

questions.

BEST: Okay.

MARENCHUK: Okay. So Lynn you ...

BEST: So...

MARENCHUK: ... YOU ...

BEST: .. ITwas ...

MARENCHUK: ... have a friend and her name is?
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BEST:

MARENCHUK:

BEST:

MARENCHUK:

BEST:

MARENCHUK:

BEST:

MARENCHUK:

BEST:

MARENCHUK:

RCMP-080-001720

Lynn ELLINGSEN.

Okay.

And uh I met her over at Gerry’s and she happened to be there when I
stopped by and (inaudible) was at Gerry’s. And | asked her why she was at
Germry’s cause she had been living, or staying with Willy, this man Willy who
is supposedly a millionaire and um she was, scemed really happy the last
time I talked with her cause she was leaming how to drive a dump truck and
dispatching, like working for Willy.

Okay.

And uh she told me something happened out there that really scared her and

Okay.

I can’t really recall like what ...

Okay she, she said something uh that, that it scared her. How did uh, how
did she bring this up and when did she bring it up to you and what sort of ...
what was the scenario when she brought it up to you? Were you guys in a,
sitting in a bar and she was talking or ...

Oh no, no we were sitting in Gerry’s kitchen.

Okay. And Gerry ... you mentioned Gerry before. Gerry is a, is a friend ...
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BEST: Yeah.
MARENCHUK: ... or a boyfriend?
BEST: Is a friend.

RCMP-090-001721

MARENCHUK: Okay, and a friend of his and yours?
BEST: Yeah, a mutual friend.
MARENCHUK: And you guys have known Gerry for a while?

BEST: Yeah, I’ve know him, I’ve known Gerry for about five years. I knew him in
Chilliwack.

MARENCHUK: Okay.
BEST: And ...
MARENCHUK: Where does Gerry live now?

MARENCHUK: Okay.

BEST: on

MARENCHUK: And ... Whereabouts?
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BEST: onlll

MARENCHUK: That’s where he lives on -7 He has a house there?
BEST: Yeah.

MARENCHUK: And Lynn was staying at Gerry’s?

BEST: Uh huh.

MARENCHUK: And you were over at Gerry’s to visit him?

BEST: Yeah.

MARENCHUK: Or were you staying there as well?

BEST: No.

CONNOR: Okay. Do you know what Gerry’s last is?

BEST: LORANGER.

MARENCHUK: LORANGER?

BEST: Yeah.

MARENCHUK: Okay. Uh now when were you over there? When did this take place?

BEST: Um about June 20th or so ...
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BEST:

MARENCHUK:

BEST:

MARENCHUK:

BEST:

MARENCHUK:

BEST:

MARENCHUK:

BEST:

MARENCHUK:

BEST:

MARENCHUK:

BEST:

MARENCHUK:

Okay.

... cause it was uh ...

Just, just before your birthday then?

Yeah.

Okay. So you’re over there uh visiting Lynn?

No [ was visiting Gerry and Lynn happened to be there ...

Happened to be there.

... 80 I went in and talked with her and ...

Okay, and what time was this about?

This was about maybe 12:30, 1:00 o’clock ...

Okay ...

... In the afternoon.

... about 12:30, 1:00 o’clock. Uh is Gerry there as weli?

No he was outside in the yard.

Okay, so it’s just the two of you?
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BEST:

MARENCHUK:

BEST:

MARENCHUK:

BEST:

MARENCHUK:

BEST:

MARENCHUK:

BEST:

MARENCHUK:

BEST:

MARENCHUK:

BEST:
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Yeah.

Okay, so it’s basically June the 20th of this year uh you were over at Germry’s

on .

Uh huh.

..on INIEGIN -

Uh huh.

... and it’s in the afternoon and you guys ... you’re just talking to her and ...
Uh huh.

... and she discloses ...

Having a smoke and ...

Yeah.

Yeah.

And she says?

That uh she’s wandering around in the yard about 2:00 o’clock in the
morning at Willy’s and found him in the bamn and he had a woman strung up

and he was gutting her. And Isaid oh my God, that’s horrible. What did you
do? And did he see you? And she said yes he did see her and ... That’s
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MARENCHUK:

BEST:

MARENCHUK:

BEST:

MARENCHUK:

BEST:

MARENCHUK:

BEST:

MARENCHUK:

BEST:

MARENCHUK:

BEST:

RCMP-090-001725

7

where 1, I can’t really remember what um ...

It obviously was a bit of shock to you too e¢h?

Yeah.

You’re not sure if it’s real or not real?

Yeah.

Yeah.

So I'm sort of you know okay.

(Inaudible)

Yeah. And she told me a lot of strange things that had occurred before she

Now just to go back a little bit. The reason Lynn was at Willy’s ... Do you

know Willy’s last name?

No.

Okay, do you know where he lives?

I was there twice and I, I was trying to come back. It’s this route, but I’m not

too familiar ...
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MARENCHUK:

BEST:

MARENCHUK:

BEST:

MARENCHUK:

BEST:

MARENCHUK:

BEST:

MARENCHUK:

BEST:

MARENCHUK:

BEST:

MARENCHUK:

BEST:

RCMP-090-001726

8

It’s some place in Coquitlam?

Yeah.

Is it near a specific ...

It'’s ...

Like is it near a train station or is it near ... Do you recall any buildings or

any ...

It’s south ...

... restaurants or gas stations on your way to ...?

There’s a street called Ottawa Street ...

Uh huh.

... and you tum right on ...

You came off ...

... Ottawa ...

Okay, you came off ...

...onto ...
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MARENCHUK:

BEST:

MARENCHUK:

BEST:

MARENCHUK:

BEST:

MARENCHUK:

BEST:

MARENCHUK:

BEST:

MARENCHUK:

BEST:

MARENCHUK.

RCMP-090-001727

9
... you came off Lougheed?

I believe so.

And you were driving on Ottawa and then, then you turned right did you say?

Onto Ottawa.

Oh.

And then ... like I just remember that street.

Was it in, in a town or in the country or ...

It was out of town, like on a rural ...

Okay.

... street. I think there’s ...

What did the place look like (inaudible)?

Um there’s a gate, like a big uh gate, wire gate. There’s a house to the, on the

left and then there’s a long, muddy driveway and big piles of dirt everywhere

and equipment and cars and, and there’s the, the trailer that Lynn was staying

in.

Okay. This trailer, did Willy share the trailer with her?
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BEST:

MARENCHUK:

BEST:

MARENCHUK:

BEST:

MARENCHUK:

BEST:

MARENCHUK:

BEST:

MARENCHUK:

BEST:

MARENCHUK:

BEST:

MARENCHUK:

RCMP-090-001728

10
Uh huh.

Or did he have his own house?

No, they shared the trailer and ...

They ...

... apparently the house, Willy’s brother lives in the house.

Do you know his name?

No.

So she’s living in Willy’s trailer with him, but they have relationship or

you’re not sure or ...?

I’m not sure. Idon’t ...

That’s ...

1 don’t know.

But they were liv-, she’s living out there and that’s how she ... and you'd
been out there as well.

Uh huh.

Um and she’s ... did you mention she was, she was working for him or ...?
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BEST:
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BEST:

MARENCHUK:

BEST:

MARENCHUK:

BEST:

MARENCHUK:

BEST:

MARENCHUK:

BEST:

MARENCHUK:

BEST:
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11

Yeah.

What kind of work was she doing?

Well she said she was answering the phones and uh dispatching trucks like

for top soil and ...

At that location?

Yeah.

Okay. So this one ... this is how she happened to be at that location?

Uh huh.

And she was there that, she woke up one moming and she decided to go for

awalk.

Um I think she was up doing coke so that’s what sort of ... I’m assuming, but

I’m not sure.

Okay.

And then at 2:00 o’clock in the moming she was wandering around. She

doesn’t know, she said she didn’t know why, she just ...

Did she indicate to you who this woman was that was, she saw?

Well she, I don’t know she was maybe guessing, but she figures that Willy’s
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BEST:

MARENCHUK:

BEST:

MARENCHUK:
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12

the one who’s been killing the prostitutes, you know like.

Is that what she told you?

Yeah. Because um she thought, she said it was strange because she’d be
walking through the yard and she’d find you know a shoe here or some-, an
earring. And when she was cleaning up his house when she moved in she
found a bunch of women’s, sets of women’s L.D. And uh, and she said also
that Willy had a, a wall in his trailer and he had guns behind it, like a false
wall.

Did she tell you where she saw this 1.D., this, these different 1.D.’s?

I’'m not sure, like under the bed or under the couch. I, [ can’t recall.

She ran across it while she was cleaning?

Yeah.

Did she ever run across any, any other things that she ...

She didn’t say.

But there was some strange things she found?

Yeah.

And in the yard as well?
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BEST:
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BEST:

MARENCHUK:

BEST:

CONNOR:
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13
Yeah.

Uh back to this girl that she saw strung up. What was, what was taking place
there? Was she just tied up?

Well I didn’t really ask her you know like for details. Um after I heard it like
I just said okay she was strung up and was she dead and she said oh yeah he

was gutting her.

Gutting her? Uh when you say gutting did she explain what physically was

being done?

Yeah. I um ... uh at this place they have a, they kill pigs so I just sort of
pictured in my mind what gutting meant.

Did she indicate to you what happened to the body after?

No.

Did she describe the scene or any particular acts at the scene to you?
No.

Did she describe what this person looked like?

No.

Did she know, uh Leah ... how did she come to the conclusion that prostitutes

were involved?
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I think cause ... ch um well he go-, he goes downtown, he works downtown
sometimes, and um she also said something about she sort of hinted to other
people that knew or know Willy and they, she said it seems like they know,
but nobody seems to say anything or do anything about it.

They know what, Leah?

That he’s doing this to women. I don’t know.

Uh had Lynn told anybody else about this?

She told her boyfriend Ron. He came that night she said and he picked her
up.

That night when she witnessed this?

Yeah.

When did she, when did she witness this?

I think it was about a week before I saw her.

You saw her on the 20th of June so it would have been maybe the 13th?

Yes.

Did she tell you what night it was?

No.
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15

Did she tell you where this girl came from?

No. Idon’t think she even knew she was there you know ‘til she came across

her.

Just what, what is her boyfriend’s name again?
Ron ... 1 don’t know his last name.

You don’t know it. Do you know where he lives?
i

[

Yeah.

Do you know what kind of work he does?

Nope.

Okay, that’s fine.

Do you uh, do you know or did she ever tell you that other woman had come
to the uh trailer?

No, she didn’t say.

Had she ever gone out with uh, with Willy uh downtown?
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No.

I’m just wondering about the prostitutes.

I don’t know.

Is it a conclusion or an assumption she’s made?

I think so.

Is that what you feel or ...?

I think so because ... well what Lynn said was like the look on his face when

she came across him like he was um uh I don’t know how to put it cause like

when, like he loved what he was doing, you know like, and he, she said it

seems like he, he gets all excited when it’s time to kill a pig or ...

He was enjoying what he was doing?

Yeah, it seemed like he was enjoying it.

Was she concerned about her well-being?

Yeah. Well she said she didn’t want to be um what do you call it ... when

you’re with a murderer you know ...

Accessory.

Accessory, yeah.
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MARENCHUK: Okay.
BEST: (Inaudible)
CONNOR: So she was worried about being an accessory?
BEST: Yeah she stayed there.

MARENCHUK.: Do you know if she’s disclosed this information to anybody else besides you

and her boyfriend?
BEST: No I don’t know.
CONNOR: Uh I think you mentioned, Leah, that when she was cleaning up she saw the

identification of the other girls. Do you know what she did when she was,
when she found this stuff or ...? Did she tell you what she did with it?

BEST: I can’t really remember. She said ... uh I think she asked Willy about it, but
um he just didn’t really, you know he was evasive.

CONNOR: I think you mentioned that she’d found a shoe or an earring I think you said.
BEST: Yeah.

CONNOR: Was that in the trailer or was that ...

BEST: No, that was ...

CONNOR: ... on the property?
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... outside in the, like the mounds of dirt.

So was there any speculation what he, or does she know what this Willy
character did with this body?

Body. Um well she said something about there’s freezers out there and she

said her boyfriend checked them out and ... but I don’t know, this is where 1

sort of doubted her when she said he found women’s legs or something.

The boyfriend said that. And he found ...

That’s what Lynn ...

... found them where?

In the freezers ...

Un the freezer.

... on the property.

Okay. Is the boyfiiend a friend of this Willy?

Uh he’s met him yeah and I think he was working for him a couple of times.

Does he still work for him?

I don’t think so.
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CONNOR: ‘When Lynn uh was telling you all this what was her kind of like demneanour

like? Do you know what I mean?

BEST: Yeah. Um she seemed upset you know like and uh she said she was having
nightmares and ...

CONNOR: Was she emotional when she was talking to you?

BEST: Yeah.

CONNOR: Like how ... what kind of emotion?

BEST: Um hm edgy and like kind of ... I don’t know how to exp- ... hm.

CONNOR: QOkay. And Lynn, Lynn uh did she ever mention that she was either with
Willy or that she had ever seen Willy in the company of other prostitutes or
anything like that?

BEST: (Inaudible)

MARENCHUK: You indicated that Willy was a millionaire. Do you know whether or not
he’s a millionaire is that something that Lynn told you?

BEST: That’s something Lynn told me.

MARENCHUK: And did she tell you how he made his money?

BEST: No.
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MARENCHUK: Uh somebody else lived on the property as well with Willy you indicated.

BEST: Yeah his brother.

MARENCHUK: Do you know his name?

BEST: No.

MARENCHUK: Did Lynn indicate whether or not his brother was involved in this activity?

BEST: No. I don’t ... no, she didn’t, but all she said was that it seemed that the
people that knew Willy seemed to know what he was doing.

CONNOR: Have you met Willy yourself?

BEST: Yeah.

CONNOR: Have you seen him?

BEST: Yeah

CONNOR: What does he look like?

BEST: Um about 5'11", with grey, blonde hair, thin. He’s got, I think he’s got a

moustache. Like he’s kind of scruffy looking.

CONNOR: What about his hair? Anything about his hair?

BEST: It’s kind of longish, greyish, wispy.
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Full head of hair or ...?

He had a cap on.

Oh. So you only met him the one time?

No, I met him twice.

Where was the other time? Where was it at?

At...

Both times out there?

Yeah, to pick up Lynn’s stuff and then ...

What was his reaction when you were picking up Lynn’s stuff?

Well he was ... the first time we were there ... Oh no ... he was uh, he didn’t

come around, he was just ... Then we picked up some of Lynn’s stuff and

then I think he gave Lynn some money and uh ...

Okay. What was the money for, Leah?

I don’t know.

You don’t know.

Lynn asked him for money and ...
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(Inaudible) how much money?

It was $120.00.

Um did she ... did he ever question why she was leaving?

Not when was there, no. They talked a bit, there was something going on,
um some inspectors or something were supposed to be coming to his property
because ... well this is what I heard that uh the loader had been operating at
12:30 at night ...

Okay.

... 50 someone had complained and I don’t know what they were ... who these

insp-, you know what coming or what it was about.

When was the last ... or when was the last time you spoke to Lynn or saw
her?

I spoke with her on the phone and the last time I saw her we got into a, a fight

SO.

What was the fight about?

Um she was angry with me because I was going with this guy cause he, he
drove her back to Gerry’s and I was gonna go with him.

So sort of just personal stuff that she wanted.
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Uh she was just ... she gets angry and she takes her frustration out on me or
something or somebody.

Yeah, but you guys still communicate sometimes?

Not very (inaudible) cause I'm quite, I don’t want to associate with her

anymore cause it’s happened a couple of times.

Did she indicate to you what her, you know whether or not she feared uh
Willy or what her thoughts were about this? Like did she ever bring it u
again?

Um yeah she talked about it a few times as in what she wanted from Willy,
like uh, like a couple of thousand dollars or she mentioned oh maybe I should
you know go for a cruise or something.

And that’s ... .

Ask him for that money.

What’s, what, what would that be for? Why would she ask that, for that

money?

So that she would be, wouldn’t say anything, like to keep quiet.

And did she tell you this?

Yeah.
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And did she any money for ...

Not that ] know of. She’s still at Gerry’s so I don’t think she has. 1don’t
know whether she’s still ...

Was she planning to ask for this, like either money or a cruise?

Yeah.

What did you think of that?

Well I didn’t really know. Like I first asked her well why didn’t you phone
the police or something you know and she said well you know I’m kind of
scared to so I think I’ll just get money from him you know.

She’s scared of the police, but she’s not scared of him?

No she’s ... no I mean she’s scared of him and ... well she said she was, but

then it’s kind of hard to figure like why would she ...

Do you what Gerry’s telephone number is?

Um..

Do you think ...

.. well ...

Do you think she’d be interested in talking to the police?
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I don’t know. I don’t know if she would.

So do you think she’s still thinking about what she should do with this, what
she witnessed?

Uh maybe, yeah.

Or do you think she’s maybe an opportunist or something and just she’s

trying to get whatever she can financially uh because she has a drug or

alcohol problem (inaudible)?

Yeah, yeah, drug.

You know she does (inaudible)?

Yeah.

What does she, what does she, what does she do

She likes ...

What problems does she have and what does she do? We all have problems.

She likes her coke and she likes ... that’s her favourite and she likes
(inaudible).

Okay. Does she consume a lot?

Uh huh.

D:ARCMP RE-VETTED Williams Appendix H - Exhibits\Appendix H\Redacted\r 9415.pdf



RCMP-090-001579

Page 166 of 264

MARENCHUK:

BEST:

MARENCHUK:

BEST:

MARENCHUK:

BEST:

MARENCHUK:

CONNOR:

BEST:

MARENCHUK:

BEST:

MARENCHUK:

BEST:

MARENCHUK:

RCMP-090-001744

26
Is she, is she a prostitute?

(Inaudible)

Uh what does she do for a living?

Well ... nothing.

(Laughs)

(Laughs)

Extort, extorts money.

(Laughs)

Yeah, basically that seems to be ...

So that could be her ...

... hermo- ...

... motivating factor.

Yeah.

She might just talk to this Willy and say listen Willy [ need some money to

keep my mouth shut or whatever?
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Yeah.

Um did you find a number there or ...

Yeah for Gerry. It's - His cell number.
Oh I’'m sorry, the cell number is |||
Yeah.

So you’re saying the last time you spoke fo her was a week ago maybe or was

it longer?

Maybe two weeks.

Maybe two. And ...

And it just ... uh Ididn’t call to ... I called to speak with Gerry and another
woman there put Lynn on the phone and I said well I didn’t really want to

talk with you.

Whereabouts does ... like you say S Now I don’t know
(inaudible).

The flats is just down by [ is it?
Yeah.

Yeah that’s what I was gonna ask if it was near -
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Yeah.

Yeah they always refer to the-here.

Ormm

The what?

-,
(Laughs)

What, what compelled you to come to us and give us this information?
Um just, well I heard about another woman’s body being found out in uh ...
Burnaby.

... Queensborough ...

Yeah.

.. OT ...

That was a couple of days ago, was it not?

Yeah.
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Okay.

And ...

You thought maybe it’s related or something?

Yeah. And like it just ... like I don’t know, but if there’s anything there I
thought maybe ...

I’ve got some photographs here and I'd just kind of like you to take a look at
them for me. Did you ever meet uh Ron?

I think so, but like he’s got a nickname, I can’t remember what it is ...
Skimpy ... or it’s a common nickname. Well that’s not it. Scruffy or ...

This is an older picture, but do you know that person.

Yeah, that’s Lynn.

That’s Lynn. It’s a 19- uh -90 photograph from Squamish. Does she look

like that now?

Pretty much, yeah.

Yeah.

Her hairs about the same.

Same style and same colour?
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BEST: Well she wears it over to the side. Yeah.
CONNOR: And wears her hair over to the side now?
BEST: Yeah.
CONNOR: Um and I'll show you a uh, a single photograph here. Do you know that
person at all?
BEST: Well it looks like Willy.
CONNOR: Yeah.
BEST: He looks, he looks thinner now though.
CONNOR: He looks thinner.
BEST: Well from the picture.
CONNOR: Okay. Do you know this person at all?
BEST: No.
CONNOR: Okay.
BEST: Oh ...
CONNOR: P’m sorry.
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He’s from New West. I think that’s the guy.

Okay, it’s just a single photograph, it’s got Surrey RCMP written on it.

Yeah.

Ever seen that person in relation to Lynn or Willy?

Yeah. Well not with Willy, but [, I believe that’s uh Lynn’s old boyfriend
that she ... he held a gun to her.

Oh yeah.

Do you recall his name?

L, I can’t think of it right now. I met him a couple of times, but ...

Um what do you think Lynn would do if we, if we brought her in and

questioned her about her knowledge of any, any murder that took place at

Willy’s residence? Do you think she would coop- cooperate?

I think so.

Would she be scared?

Um I don’t know whether she’d be scared, probably ...  don’t know. She’s
pretty smart and like ...

Is she a person that uh you know has a code that somebody would ... you
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know some people are pretty hard, hard case people and refuse to talk to the
police. Is she that type of a person or ...?

BEST: No I don’t think so cause she phones the police and ...

MARENCHUK: 1f we showed up and brought her in do you think she’d be a little concerned
and be truthful and give us a statement or would she tell us to pound sand?

BEST: I think she’d ...

MARENCHUK: You think she might.

BEST: ... say something.

MARENCHUK: She might.

BEST: If ... yeah.

MARENCHUK: Would you, would you uh, would you be prepared to testify if you had to?

BEST: Yeah.

MARENCHUK: We, we always ask that cause you’re, with this if there is truth to this you are
a potential witness and that’s why I'm asking you that. I can’t think of
anything else to ask you, unless you can think of anything, uh Leah. You’ve
been uh ... the information you’ve giv- given us is, you know we appreciate
it.

BEST: Okay, well I hope it ...
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Can you think of anything else that uh she may have disclosed to you about
this incident that uh ... Like uh were there any descripting factors that she
gave of this supposed crime scene, like was there anything she saw that
maybe stood out?

She didn’t ... [ didn’t really ...

It caught you off guard obviously.

Yeah and 1 ...

Did she di-, did she disclosed I mean how this person was hanging there,

what ... you know whether it was with a rope or ...

No.

... the colour of rope or ...

Ididn’t...

... chainor ...?

I didn’t ask and ...

Okay. Did she disclose whether or not there was any clothing on this person

or..?

No.
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Any description like uh of blood or ...?

No. I..

I’m just trying to you know ...

Yeah.

... just throw suggestions out in case ...

Yeah.

... she did say something that stuck out.

You mentioned that she’d seen women’s identification and there was uh, uh

guns or something in a false wall or some kind of a panel in room. Uh did

she tell you that she saw anything else in the house that had given her

concern?

Um night vision glasses or whatever they’re called.

Uh huh.

Yeah.

Anything about uh women’s clothing at all that were ... you mentioned shoes
out on the uh property, anything inside the trailer?

No she didn’t say anything about that, just this women’s L.D. that she ...
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How long did she live up there?

Um hm about three or four months.

So she would have moved in ... Do you know what, what month, what time

of the year?

Oh we saw ... we didn’t see each other for awhile and she’d been evicted out
of her place in Surrey and she went and lived with Willy and I can’t
remember, quite recall what time of year that was cause we didn’t see each
other for awhile there.

Would that have been this year, in 1999?

I believe so.

Aft- after Christmas?

Yeah, say early spring.

Then maybe March ... March, April, May she might have lived there?

Yeah.

In that area sort of, three months, and then she moved out. And where did
she ... where did you guys go when she moved out? Like where did she

relocate?

Where did Lynn move? Over at Gerry’s.
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To Gerry’s. Did she have a lot of stuff she had to take out of there?

Um no not really. When I went there um he ... she had ... like we just filled
up with some plants and her clothes and she had left uh her dressers like.

Uh huh.

And that’s ...

Can you describe the uh trailer to me, like what did it look like? Like how,

was it a double wide, a single?

No it’s a single wide and it’s about 50 feet long.

Yeah.

50, 60 feet.

(Inaudible)

How long is this?

About as wide as this, right?

Yeah.

About 14 feet wide and ...

Yeah.
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MARENCHUK: ... they run roughly 50 feet long. Uh one bedroom, two bedrooms?

BEST: Uh 1 think it’s one.

MARENCHUK: Did they share, did they share a bedroom?

BEST: No, I think Lynn had her room in the living room area ...

MARENCHUK: Okay.

BEST: ... cause there was a couch in there (inaudible) and uh, and then there was an

office in the middle of the trailer that ...

MARENCHUK: Okay.

BEST: {Inaudible)

(TAPE OVER - SIDE 2)

MARENCHUK: Okay the tape uh Side One is finished. It’s uh 12:27 and we just flipped it
over and we’re continuing uh the last part of our interview with Leah BEST.
Uh okay we just finished discussing the trailer a bit. And I think that’s it
unless you have something else to add.

BEST: I’m trying to think of anything else.

MARENCHUK: Or do you have any questions for me? Uh the only question I have for you

is if I have to get ahold of you where’s, what’s the best way to get ahold of
you? What place, the address you gave us?
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No, not really.

No. Is there... Do you have a, do you have a cell phone ora ...
No.

No. Where, where ...

Um ...

If I had to get ahold of you just to talk to you again where ... is it best to go
through Hugh or ...?

Yeah.
Okay, down at the, the [ EGNGN
B .
When he phoned me did he have a cell phone or was that just a pay phone?
That was a pay phone.
Okay. But that number that I got from him that’s the best way?

Well we just noticed a note on the board there they don’t want any personal
phone calls at the ...

Uh huh.
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..]JJJ} but there is a pay phone there that they take messages.
Okay.

I

B

L

That’s for messages eh.

Yeah.

And that’s uh downtown at the ...

Yezh.

... the[ R is that what it’s called?

Yes.

Is that where you’re staying now?

Yeah.

Okay this Ma-, this uh [INNEEl address, is that ...

That’s my daughter’s.
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MARENCHUK: Okay. Do you...
BEST: That’s (inaudible).
MARENCHUK: ... communicate with her?
BEST: Yeah.

MARENCHUK: Okay, so if, if I left a message there to get ahold ... I'll give you my card and
you can either keep it or throw it out.

BEST: Uh I have it I think,

MARENCHUK: Uh I don’t know if you’ve got mine.

BEST: Oh I have Ted’s.

MARENCHUK: Here this is, this is the best card ...

BEST: (Laughs)

MARENCHUK: ... the police force has right there. Okay, that’s my pager and that’s my direct

line, okay that’s me.

BEST: Okay.

MARENCHUK: Okay, so if you want to keep that card you keep it. You can get ahold of me

any time. And what I’ll do is if I have to get ahold of you Il try this ... and
Iwon’t ... if I leave a message I won’t say you know that I’m the police, I'l]
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just say Paul, my name ...

Okay.

... and to get ahold of me and if I phone your daughter ... uh what’s your

daughter’s first name?

Well I have four daughter’s actually.

Okay, but at this, at this phone number?

That’s ... They’re al-laughs).
Oh okay. Well then what I’ll do is Il ask for you ...

Okay.

... Mrs. BEST, and I'll just say if you can get ... you know just leave a
message that Paul MARENCHUK phoned and she has my number if she can
give me a call, okay cause I don’t ... You know like if you're in the
downtown thing you know and you’re stay- ... you know people kind of get
kind of hinky sometimes when they hear that the police are trying to talk to
you, and that’s just for your own comfort more than anything else. Uh do

you have any questions for me?
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'BEST: No.

MARENCHUK: Okay. Well we’ll discontinue the uh interview. It’s uh 12:30.

PSM/dd
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THIS IS THE INTERVIEW OF Lynn ELLINGSEN, taken at Whalley Sub-Office, 99.08.10
@ 13:20 Hrs., taken by Detective BALLANTYNE - Vancouver. City Police and Corporal
Frank HENLEY - RCMP, Major Crime Section

Cpl. HENLEY: Okay, it’s the 10th of August. It’s 13:20 Hours. We're at uh Whalley Sub-
Office with Detective BALLANTYNE, Corporal HENLEY and Lynn ... spel!
your last name for me, Lynn?

ELLINGSEN: E-L-L-I-N-G-S-E-N.

HENLEY: Thank you. Go ahead, Bruce.

BALLANTYNE: Don’t let this intimidate you. Lynn, we’ve been talking for a little while,
you’ve come in voluntarily. Thanks very much. Uh I know there’s another
matter to deal with, but we’ll get that dealt with and out of the way. As we
told you originally we’re homicide investigators, we’re dealing with the
missing thirty-one odd girls from uh the Vancouver area. Through a tip the
name PICKTON has come up, your name had come up and we thought that
perhaps we would talk to you to see if you could tell us anything about Willy
PICKTON which you have done. There’s a couple of specific questions
we’d like to ask you now. You've indicated vh in talking to us that you think
he was a little weird. Am I right?

ELLINGSEN: Yes.

BALLANTYNE: That uh he from time to time wore women'’s clothes and you saw him

wearing the clothes on one occasion.

ELLINGSEN: Yes.
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But the specific questions I guess that we want to ask to Lynn, and try to be
as clear as you can, have you ever personally him harm any girl that he ...

No.

... and specifically prostitutes?

No.

Have you ever seen a prostitute out at his trailer at all ever?

Yes.

Do you remember the circumstances?

No. Like she ... they just came in and he gave her $150.00 and gave me in
front of her and then I grabbed $150.00 and called a cab, a taxi.

Okay. Do you remember what day it was, what time it was at night?

I’m not sure.

Or was it at night? Was it during the day or ...?

No it was at night time.

And you don’t know how she got there?

Well I would imagine he had picked her up ...
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Okay.

... cause they came in together.

Do you remember anything about her description or age or anything?

No.

Okay. How long was she in the trailer before you left?

10 minutes, 15 minutes ...

Do you ...

Do you remember any conversation between her and PICKTON?

No.

Did you just say hello to her or does he introduce her or anything like that?

No, she just sat down. I was in the one office chair and she was in the other

one and then he just said okay which one of you are first and she said 1 am

and then he just gave both of us the money and then they went into the room,

I called a cab and I left.

Okay, so why does he say which one of you is first? Is that ... Why does he
say that?
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I don’t know.

Yeah.

I have no idea why.

Did you go back later that night?

No.

Where did you go?

I went over to Valerie’s house.

And didn’t go back until the next day?

No it was probably a couple of days. We were drinking and doing a bit of
drugs.

Does a conversation about her come up again? Do you talk to him about her?
No.

Okay. One other specific incident I’d like to talk to you about that uh we
researched all the records with his name and the reason that yours came up
as well is in New Westminster there was a circumstance where a working girl

was approached. Were you with him at that time?

No, there was no ... I wasn’t, no. We got pulled over in New West, that was
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the night that we were at The Dell. 1 was visiting um a bouncer friend of

mine.

BALLANTYNE: What’s his name, Lynn?

ELLINGSEN: Ross CALDWELL.

BALLANTYNE: Okay.

ELLINGSEN: We had left there and then we were going over the bridge and I just assumed
that we were going back home, but then he turned and then he said we’re just
gonna go for a drive, get something to eat. So we drove up and then he
turned back around and we got pulled over. But uh when he was with me
there was nobody being approached whatsoever. We just ... they asked ... |
asked the reason why we were being pulled over and she said ... the woman
cop told us that she was just doing a routine check is what she had said, but
there was no approach whatsoever.

BALLANTYNE: Okay. This CALDWELL guy at The Dell is he told where you were going

or what you’re doing or what’s the circumstances with him that uh ...
ELLINGSEN: I'm not sure. Like I don’t know, like I was ... he was working and him and
Willy, I don’t know they were talking, but I was sitting in the bar, like I was

just drinking.

BALLANTYNE: Uh huh, yeah, so you might, might not have heard any conversation between

ELLINGSEN: No.
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.. the two of them ¢h?
No they, they had their own ... like I'd gone, I’d walk and socialize having a
drink and, and then Willy said okay we’re leaving. So I said okay and then

Ross says well come back tomorrow night and then I went back there, like

Willy dropped me off there and then Ross gave me a ride home the next
night.

Uh huh. Tell us in the best words you can your description of uh Willy, what
sort of a guy is he?

He’s different.

What do you mean by different?

Well just he thinks different than, way than I do. Like he’s, he’s eas-, too

easy going like it seems ...

Uh huh.

... like with other people. He do-~, he does weird things, eats weird food.

What kind of weird, what kind of weird food does he eat?

Well it’s just like how he eats. Like muffins and ice cream in the moming

and ...

Uh huh.
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Like he doesn’t eat ... like he drinks right out of everything, like he doesn’t
have silverware or anything and he’s kind of ... like he’s got plastic ware like
from Costco, but he doesn’t ... he’ll just open like a can of something and just
eat it.

Uh huh.

Like he doesn’t ... I don’t know, it’s like dog food, that Purina stuff ...

Uh huh.

... or whatever. Like he doesn’t eat normal. Like I eat vegetables and
everything, he doesn’t.

Okay. Now the fact that you’ve confided in us that you think uh he’s a little
weird, that he wore women’s clothes, do you think you’ve ever told anybody
else that?

There’s a possibility, yes.

And do you think there’s any possibility that some of the things you told
those people might have got misconstrued in any way?

Tdon’t ... I don’t know how people interpret other people, okay, 1 can’t speak

for anyone else.

Yeah.

But it’s ... [ mean it, when ... there’s all kinds of things. Anybody that’s
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around that place say something about him.

Uh huh.

Okay, so I mean it’s just a matter of if you want to exaggerate the truth or ...
I mean I don’t know. Like I, I know how I look at him, okay.

Uh huh.

I can’t speak for no one else.

Okay. But you personally, have you ever seen him harm a female out there

in any way?

No, except for me, that he’s hit me.

And what was the circumstances he hit you?

They were out in the barn and I was inside the trai- ...

Who, who’s they?

Willy and a couple of guys that work on the, on the ranch.

Uh huh.

And I was inside drinking with one of the truckers and we got into a fight so

I kicked him out. So he went into the barn and told Willy that ... I don’t, I
don’t know exactly what he said to Willy ... but then 1 came out and I had
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two beers, like one on top of the other beer ...

BALLANTYNE: Uh huh.

ELLINGSEN: ... and that’s when ... and Willy ... like I just started walking around out from
the trailer and then he walked up to me, knocked the beers out of my hand
and grabbed me around the neck and then [ left.

BALLANTYNE: And he was ...

ELLINGSEN: I got Pat to give me a ride back to [ lfland 1 stayed at my parent’s.

BALLANTYNE: Okay, but he was mad at you for that specific incident?

ELLINGSEN: Well I don’t know why he was mad at me. Like there should have been no
reason because I was having a disagreement with one of the driver’s, he was
drunk too so there was no reason for Willy to even be involved in our little

battle, right.

BALLANTYNE: Uh huh, okay. Uh was Willy jealous perhaps because you were talking to
somebody else?

ELLINGSEN: No, I wouldn’t say jealous, no ...
BALLANTYNE:  Okay.

ELLINGSEN: ... cause he ... and then he didn’t mind this guy coming around, this guy was
a regular truck driver.
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Okay. Did Willy ever try anything on you sexually or ...?

Not really, no. He’d you know give me a hug here and there, like that’s how

he is, like any women that come around he hugs them all, right.
Uh huh.
Oh hi, how are you doing, the old phony thing or whatever.

Now one other little point, with regards to any monies, you said that Willy
was a cheap kind of a guy and never paid you for the work you did out there.

Yes.
Is that right?
Yes.

Okay. And any money that uh he may have given you is a different matter,
it’s from Welfare?

Yes.

It’s nothing to do with anything else? He’s not paying you for any particular

reason?
No.

Okay. Then I’'ll ask you uh just again, and I'll be really specific about this,
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in the barn uh ... were you ever in the bam out of the back of his place, did
you ever see him slaughter pigs which he’s supposed to do out there?

Yes.

But you didn’t like it and you ...

Yeah.

.. left?

No, I get sick. Just even the smell, it’s gross.

Does he just do this during the day?

He doesn’t do that during the day, he does it at night time.

He does it at night time. What, what’s night time, early evening or middle
night or what?

About 8:06, around 8:00 o’clock, between 8:00 and 9:00 o’clock.

Between 8:00 and 9-:00. Do you know if there’s any reason for that? Is that
when he finishes doing other jobs or ...?

1don’t know. Yeah, like he works for ... like on the machinery or whatever

Uh huh.
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ELLINGSEN: ... and then Pat comes in and then they start doing it and usually Pat’s there
about 8:00.

BALLANTYNE: Now this is a business he’s got of selling uh slaughtered pigs and ...?

ELLINGSEN: Yes.

BALLANTYNE: Where does he keep all the meat? Is there some place out there that he ...
Does he sell it right away or does he keep it?

ELLINGSEN: Yeah he gets rid of them or he just some- ... like he loads them into barrels
and then he takes it to the waste.

BALLANTYNE: Okay, but when, when he’s I don’t know got pork roasts or something what
does he do with them, does he package them up and put them some place?

ELLINGSEN: Well no, like if he gets pork he sends it out to somewhere that does the
packaging for him.

BALLANTYNE: Oh I see, okay.

ELLINGSEN: As far as | know like any of the meat that I’ve gotten out of the freezer it’s all

been from a meat company.
BALLANTYNE: Now again, and I'll specifically ask the question again, have you ever seen
Willy harm any woman out on that piece of property and especially in the

barn?

ELLINGSEN: No.
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And if I put it to you that perhaps you have told somebody that he did that

how would you answer that?

I would still say no.

And if it did happen perhaps you had been drinking.

Yeah but even I’m drinking if I saw something like that I would remember
you know.

Something like what?

Well if you’re saying to me that he had harmed somebody and I had seen it

Uh huh.

.. if I didn’t see it ] didn’t see it.

Uh huh.

It doesn’t matter if you’re drinking or not. Certain things it doesn’t matter.
When my ex-husband used to beat me, when I was drunk I would still
remember exactly what happened. Certain things just ... just because you
drink you don’t forget.

Okay.

Or that’s my, my belief anyways, it’s how I am.
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HENLEY: One question. Were you ever with Willy when he picked up a prostitute?
ELLINGSEN: No.
HENLEY: Whether in his pickup or his car or whatever he was driving?
BALLANTYNE: No.
HENLEY: No.
BALLANTYNE: No.
HENLEY: Did you ever help him procure the services of a prostitute?

ELLINGSEN: No. No.

BALLANTYNE: Okay, I'Hl be real specific here, and this obviously comes to us from one of
the tips. “Lynn walked into the barn where Willy had a girl hung up by the
neck and was skinning her like a pig.”

ELLINGSEN: No, not at all.

BALLANTYNE: “Lynn said she didn’t realize that human, that human being’s fat was yellow.”

ELLINGSEN: That’s not true.

BALLANTYNE: That never happened?

ELLINGSEN: No, no, not at all.
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You never ...
That’s the truth.
You never saw anything like that?
No.

Do you think you might have said that to someone?

I don’t know. Like I can’t see why, why I would say something like that.
You know something like that you just don’t make up.

I guess that’s what's we're trying to find out, uh Lynn, is whether or not it’s
made up, either intentionally or unintentionally.

I'm telling you the truth, no.

You never saw anything like that?

No I haven’t.

Okay, that’s Lyom. We uh, we’ll be continuing the investigation obviously
and uh we really need your cooperation I guess and uh I guess the first thing
to remind you of we certainly wouldn’t want it to get back to anybody else

that we were speaking to you and ...

Well ...
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BALLANTYNE: ... and questioning you like this.
ELLINGSEN: ... I don’t want nobody to know.

BALLANTYNE: Okay, well we won’t tell them if you don’t.

ELLINGSEN: Well this isn’t, this is serious, it’s not a joke.

BALLANTYNE: Well now, now you know I guess why it is that we’re coming to you and
talking to you and ...

ELLINGSEN: I understand that, okay.

BALLANTYNE: Yeah. We have to get ...

ELLINGSEN: And what if something happens now? What if he gets a little word on
something or whatever?

HENLEY: Who's he gonna get it from?

ELLINGSEN: Well I don’t know. If people are out saying this who’s to say. I mean like
this is just ...

HENLEY: You have our cards here, right.

ELLINGSEN: Yes.

HENLEY: My pager number is one there. It doesn’t matter when you page me. If you,

if there’s a problem or you get a phone call or somebody’s threatening you
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you page me, okay.

BALLANTYNE: But you understand why we have to check these things out. If something like
that ever did happen we would need to know about it ...

ELLINGSEN: Uh huh.
BALLANTYNE: ... and the only way that we can find out is if we come to you and ask is this
person who's telling us being truthful or is it something perhaps you might

have said when you were drinking or anything like that.

ELLINGSEN: No (inaudible). I mean it’s not true. Believe me if it, if it was true, okay, I

would come out and say because it could have happened to me you know.

BALLANTYNE: So the only real things that you can tell us about Willy ...

ELLINGSEN: I’ve ... everything I’ve said today ...

BALLANTYNE: The only real things you can ...

ELLINGSEN: ... is accurate.

BALLANTYNE: ... tell us is that in your mind he’s a little strange because of some of the
things he does, sort of sneaks around the trailer when you used to sleep at
night ...

ELLINGSEN: Yeah, but it’s just not, it’s not just a matter of sneaking or anything, it’s just

on an overall um ... I don’t know the word I'm looking for ... but overail what

I’ve noticed by, by staying there with him.
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That’s the one thing. The second thing he’s also a little weird in your mind

because he dresses in women’s clothes and you have seen him dressed in

women’s clothes?

Yeah, like he was, has this wig and stuff.

Okay. And the third thing is that he does pick up prostitutes?

Well uh yeah.

Or at least he did once when ... that you’re aware of?

Yes.

And that’s the only one that you were ...

Yeah.

... ever aware of or ever actually saw?

Yes.

That’s uh, I think that’s probably all we need to know, thanks.

13:38, tape is off.

D:\RCMP RE-VETTED Williams Appendix H - Exhibits\Appendix H\Redacted\r 9415.odf



RCMP-090-001579
RCMP-090-001779

THIS IS THE INTERVIEW OF Ross CALDWELL (B: [} taken at the Whalley RCMP
Sub-Station on King George Highway, on 99.08.10 @ 11:36 hours, by Det. CHERNOFTF, in the
presence of Det. LEPINE of the Vancouver City Police - Homicide Section

Det. CHERNOFF:  Okay the time is 11:36 Hours on the 10th day of August 1999 and we’re in
the Whalley RCMP Sub-Station on King George Highway and with me in the
room is, uh, Detective LEPINE, L-E-P-I-N-E, and 'm Detective
CHERNOFF, C-H-E-R-N-O-F-F, of the Vancouver City Police - Homicide
Section. And also present in the room is Ross CALDWELL and
CALDWELL is spelled C-A-L-D-W-E-L-L. And Ross, what’s your date of
birth?

CALDWELL: I

CHERNOFF: Okay. Um Ross, we were in Port Coquitlam on the 5th day of August um in
the afternoon at which time we were speaking to you about uh some of the
things that you had to relate. Um the first time I had met you was uh in Port
Coquitlam, I believe it was on the 19th day of July when you were in custody

out there briefly ...
CALDWELL: That’s correct.
CHERNOFF: ... and uh the reason that uh I came to see is that you had, through the

Coquitlam RCMP, contacted the Vancouver City Police uh because you
wanted to relate some information with respect to the missing prostitutes

from Vancouver.
CALDWELL: Right.
CHERNOFF: And uh we had a discussion at that time and since that time uh we’ve gotten

Paae 201 of 264 D:\RCMP RE-VETTED Williams Appendix H - Exhibits\Appendix H\Redacted\r 9415.pdf



RCMP-090-001579
RCMP-090-001780

INTERVIEW OF Ross CALDWELL 2

together uh several, on several other occastons where we have uh di#cussed
information that you’ve had uh about one particular incident, but also some
general information uh that you related about an individual that you thought,
uh based on information that you'd received, uh was, or possibly was

involved uh with these missing women.
CALDWELL: Right, correct.

CHERNOFF: Okay. When we spoke to you on the 5th of August uh at that time it was
apparent to both myself and my partner that um um you weren’t either feeling
that well uh or you were, the condition that you were in was such that uh uh
you weren’t really all that with it. I’'m just wondering if you could perhaps
explain uh the circumstances behind you not feeling so good that day.

CALDWELL: Well I wasn’t feeling that good. I had had very little sleep and uh I uh, yes
I, I wasn’t uh ... uh it was, it was a bad timing for, for us to have a
conversation at that particular time. I uh, I’'m up to it today.

CHERNOFF: Okay. Uh do you think the way that you felt had any, uh was it any reflection
on, on the discussion that we were having or the interview at that time?

CALDWELL: Well I, 1, 1 might have missed certain points and, and you know not been
clear and uh uh that’s important that I, I get it correct you know and uh ...

CHERNOFF: Okay, so what I think we’re gonna do today is just go over some of that
information again ...
CALDWELL: Right.
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CHERNOFF: ... and um uh we’ll start from the beginning again ...

CALDWELL: Right.

CHERNOFF: ... and uh we’ll just work our way through.

CALDWELL: Right.

CHERNOFF: Okay. Um firstly um the person that uh provided this information to you um
can you please tell me who that person is and what her name is?

CALDWELL: Well uh her name is Lynn. Now uh I uh, I know her quite well, I uh, I don’t
know her last name. 1, I, I did know it, or I did know it, of it, but I uh, I don’t
know it, I can’t say it off uh, off hand, but uh, uh ...

CHERNOFF: How long have you known Lynn?

CALDWELL: Uh for say five years approximately.

CHERNOFF: And where did you meet Lynn?

CALDWELL: 1, I met her at uh my friend’s uh in [

CHERNOFF: Okay. And who was that friend?

CALDWELL: Uh Ron uh MENARD.

CHERNOFF: Ron MENARD. And how long have you know Ron?
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CHERNOFF:

Uh the same length of time, uh a good five years, yeah.

Okay. And uh this information that she provided to you uh who does this

concern?

Uh a fellow by the name of Willy, uh Bob, Robert he goes by ... I call him
Willy, uh PICKTON is his last name, uh and he uh, he resides in uh
Coquitlam ...

In Coquitlam.

... on uh Dominion Street.

Is that Coquitlam or Port Coquitlam?

Uh Port, Port Coquitlam uh I believe it is.
Coquitlam.

I think it’s ... yeah Port

Okay. Do you know the address of that residence in Port Coquitlam?

No I don’t know the number of my head in that ...uh it’s on Dominion. Uh
it’s uh, it’s right behind the Costco shopping centre and uh there’s a
McDonald’s and & Costco.

What'’s the main highway there?

Uh Lougheed Highway.

Okay. Is that the same uh residence that you uh had driven us by um ...
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CALDWELL: Yeah, ...

CHERNOFF: ... and, and showed us where ...

CALDWELL: Yes.

CHERNOFF: ... the location of that property was?

CALDWELL: Yeah I, I showed you fellows uh exactly where it was and uh right beside the
golf course there.

CHERNOFF: That would be the Carnoustie Golf Course.

CALDWELL: Carnoustie Golf Course, yes exactly. It’s quite a stretch of land he’s got there
and uh ...

CHERNOFF: And how big would that property be in, in your estimation?

CALDWELL: Uh quite a few acres. I uh, there’s uh ... it’s, it’s being sold right now for uh,
I think they’re putting in 180 town homes so it’s a, it’s a pretty you know ...

) the size of the lot is quite, quite large.

CHERNOFF: So we’re talking several acres then?

CALDWELL: Yes, oh yes, yeah five acres something like that.

CHERNOFF: And how did you uh come to know this Willy PICKTON?

CALDWELL: I 'had uh ... uh Lynn uh was living, uh residing with uh Willy and uh she uh
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called up uh Ron and uh they had some problems out at the, well the pig farm
there and uh he, she asked us if we could come by and help her out with
them, and uh help Willy out. And so I’m a friend of Ron’s, Ron called me
up and 1 went picked Ron up and uh we went over there and I met ... that’s
how I met uh Willy through Lynn. And uh we uh, we helped him out and uh
he kind of befriended us uh um and uh he uh gave, he helped ... uh he gave
us a pig, (inaudible) of a pig and that’s sort of how we you know got to know

each other from there.

CHERNOFF: Do you remember uh roughly the time of year that that uh had occurred, that
meeting?

CALDWELL: Yeah I was uh ... it was after uh the new year, uh it was uh in um February
I believe.

CHERNOFF: February of 1999?

CALDWELL: Yes that’s correct.

CHERNOFF: Okay. You uh said that um he had a pig farm. Uh ...

CALDWELL: Well yeah he uh, he uh, he ... everybody calls him the pig farmer, you know

uh, uh he’s got 4, a ... uh he, he uh kills pigs and sells them and uh, and uh so
everybody knows him as a pig farmer and uh you know he’s, he’s been
around there for a long time.

CHERNOFF: Now this uh initial introduction um when you went out and helped him, what
did you help him with?
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CALDWELL: He had trouble with the fellow that was living with him, uh the fellow had uh
stolen uh property from him and uh, and taken a credit card. Uh Will- Willy
had helped the fellow out quite ... by giving him a place to, to stay and uh,
yeah and giving him money uh uh to live on and this fellow uh you know like
had kind of ... It bothered uh, it bothered Willy because, because of the fact
that the guy had stolen from him and he didn’t know how to get a hold of him
or how to handle it and he asked us if he we could so uh we uh took care of

it for him.
CHERNOFF: So uh you spoke to this individual that was involved?
CALDWELL: Yes we did, yeah.
CHERNOFF: And, and what was the result of that?
CALDWELL: Um well we got the credit card back and uh he had uh, he had sold it to

somebody else and uh we had ... you know so we, we retrieved the credit card
and uh, and told the guy uh to uh leave town and uh, and not come back

around.

CHERNOFF: Have you seen that individual since?

CALDWELL: No.

CHERNOFF: Do you recall his name?

CALDWELL: Excuse me, uh L, I don’t recall his name off hand. 1, I can find out, but don’t
recall.
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CHERNOFF: And do you know how long he was living with Willy on uh the property
there?

CALDWELL: Uh yeah, he was living there for approximately like about three weeks,
something like that, and uh um yeah I had uh ... I, I ... yeah about three
weeks, yeah.

CHERNOFF: Now that property is quite large and you’ve described it in the past to me.

Maybe you could just uh go over what uh the property actually entails in
terms of where Willy's residence is and any other residences on that uh

specific piece of land.

CALDWELL.: Okay. Right at the very front of the, when you first come in there’s a, a gate
that has to be opened. Uh there’s a home and that’s right at the very
beginning and his brother lives in the home at the, at the, right at the front of
the gate. You go down a long driveway, maybe about, uh it’s probably uh a,
close to a quarter of a mile to get into where ... it’s quite a ways off the street
you know. Uh and then it, on the way out there there’s a lot of uh vehicles
and uh there’s some different buildings, uh sheds, uh areas where they works
on the trucks, uh they have a lot of machinery, heavy duty machinery. Uh
there’s a ... then you get to a, a barn uh where he does the, his, his pigs and
kills the different animals uh and it’s got different stalls in there. It’s quite
uh dilapidated, it’s, it’s, it’s falling apart. But anyway uh and then beside
that, maybe about uh fifteen feet away, there’s a trailer that he lives in. It's
uh about fourteen feet wide by maybe forty, fifty feet or uh in that area. Uh
it’s uh got uh three ... it’s about three rooms to it and uh ... two bedrooms and
uh, and an office, kitchen area and uh ... and then uh that’s about all that’s on
the property, and a bunch of sheds.
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CHERNOFF: What other type of work does he do on that property?
CALDWELL: He uh has a demolition company and he does different ... uh he, he does uh

demolition and, and he uh provides top soil and, and he’s got a hopper and,
and trucks and backhoes and, and uh so he uh delivers top soil and uh, and

like I say he’s got a demolition company ...

CHERNOFF: Now you said that you met him at that time, sometime in February. Um
when did you see him after that uh particular meeting?

CALDWELL: Well he had, he had told me to come by and uh, and, and he would cutup a
pig forme. Anduhso]l... he, he uh ... cause see Lynn called me and told me
uh to come over and, and get it cause it was, it was ready and it had to be cut
up and I had, and I had come to over and cut it up with them and wrap it. Uh
so about a week later I, I uh showed up and we uh, we cut up the pig and
wrapped it and uh, and I took it home with me uh and I uh ... uh and then
after that I uh, I"d stopped off another couple of times with Ron um uh1 ...
Ron, Ron had some moose meat, we cut that up and uh we, and we used a
meat grinder that he had there to uh make it into, uh to put pork in the moose
meat and uh, and packaged it. And then uh it wasn’t long after that I moved
in there, you know it was quite a short time after that that I had actually
moved in, in uh Willy’s house. Something came up and, and I didn’t have

a home.

CHERNOFF: Now you’ve described uh Lynn as having contacted you a number of times
and um was she a resident on that property?

CALDWELL: Yes, she lived there and, and uh ... with Willy. She had lived there for quite

some time. Now I don’t know the exact time, but I meant it, it, it was a year
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or so uh that she had ... she had known Willy for maybe a couple of years, but
then she uh, she moved in with him and she had been there for ... maybe not
a year, but it was off and on uh and uh ... cause she would take off and then
he ... and then come back and, and uh she always knew that she had some

place to come back to.
CHERNOFF: Right. And there relationship, uh how would you describe that?
CALDWELL: Um he uh ... well not really a, a ... it was more of a friendship to them. Uh

he might, would have liked more out of it, but I mean because of the type of
fellow he was and that uh she never felt too uh close to him. In a friendship
way she did. And she’s kind of a user uh and, and uh so she liked the money
that he had and, and it provided her with a place to stay and uh you know so
it was handy for her. And he liked it because he liked to have a girl around
I guess and, and she provided some services for him that uh he never had.

CHERNOFF: I see. Do you think they were ever in uh a normal relationship uh ...
CALDWELL.: No. No, Idon’t believe they were ever at all.

CHERNOFF: And what type of a girl is Lynn?

CALDWELL.: Um she’s a devious uh um, uh let’s see a user, um you know into alcohol,

drugs, uh she uh doesn’t work. She uses meth.

CHERNOFF: And you believed ... Uh now is, is this ... are you telling me this from

experience knowing her as, as ...

CALDWELL.: Yeah.
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CHERNOFF: ... as a person?

CALDWELL: Yes. Yeah, I uh ... cause you know all the time I've known that’s all I’ve
ever known her as and uh she’s not a, not a nice person actually to be around.

CHERNOFF: Uh huh. Um has she ever been in trouble with the police?

CALDWELL: Not uh ... um only in, in a like a couple of assaults, um uh domestic disputes,
uh they uh, they ... when they hear her name I think they cringe uh just uh
because she’s such a, she’s haywire and hard to handle.

CHERNOFF: And how old is Lynn?

CALDWELL: I, I believe Lynn is approximately ! years old. She looks, she looks older.

CHERNOFF: And can you just describe her physically for me?

CALDWELL: Approximately um 5'7", 58", um a big boned girl, uh kind of rough looking,
brownish hair, uh unkempt, uh she’s uh not that lady like.

CHERNOFF: Does she drive a vehicle?

CALDWELL: She ... 1don’t think she ever owned one. She had a driver’s licence and uh
she had a few drunken driving charges and, and she lost her licence uh, uh
until ... well she should be gettin’ it back shortly.

CHERNOFF: So..

CALDWELL.: But she owes money on it so somebody will have to pay that money.
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CHERNOFF: Do you when that last uh drinking driving encounter was ...

CALDWELL: Uh...

CHERNOFF: ... when she was arrested?

CALDWELL: Um yeah it was uh uh, it was um, I, I believe it was in March sometime. It

was before I moved in. Um she couldn’t drive when I moved in and that was
in April. It was about ... yeah cause she was talking about uh just before that
an Willy wouldn’t let her drive the vehicle anymore because of the fact that

she had no driver’s licence.

CHERNOFF: I see. And what type of a person is Willy, from what you’ve known of him
ub in your (inaudible) meetings with him.

CALDWELL: Yeah. Well he’s a loner and uh he keeps to himself. Very, very few friends,
uh not real personable, uh you know like hard to talk to because he has a, uh
he doesn’t have much of a conversation to him, you know he’s very um let’s
see ... uh he ... well I don’t think he’s been ... he’s not very worldly. He has

more or less been on the farm, he lives like a farmer, you know and he uh

doesn’t get out much.
CHERNOFF: Now what does he look like?
CALDWELL: He is about uh 6 feet tall, uh I'd say he weighs maybe uh 190 pounds. Uh he

uh, he’s got a you know like a build, slight build, he’s not very big. He has
a, a balding head, long stringy hair, thin face, uh thin nose, rough, rough
looking.
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CHERNOFF: And what colour is his hair?

CALDWELL: A blondish, you know a dirty blonde type of hair. And yeah not much of it.
CHERNOFF: So after that first meeting uh and then you went back to the property several

times, um did you have any other meetings with them where they ever came

over to see you or you went to see them prior to living on that property?

CALDWELL: Okay, I uh never came to my place, but I worked in [ Jum ...
CHERNOFF: s N

capwerL: o

CHERNOFF: ll-ere?

CALDWELL: Ul-(w‘ And I uh bounce there and I was working there one night
when they uh, they came in uh near, close, close to closing and uh they were
uh, they were just discussing their evening and that uh they were in
Vancouver, they had a uh encounter with the police. Uh they said that they,
they were pulled over, uh uh they were uh ... that they, they were let go and
that they ... and, and uh ... but that they were, they were uh ... uh he uh, they
were just sort of uh in the neighbourhood and that driving around. I uh ...
that was sort of the end of their night. After that uh they came back in, in the,
to the hot- ... why they came to the hotel I'm not sure. I, I think Lynn wanted
to see me to uh, cause she wanted to pick up some drugs cause uh and
(inaudible) to me and uh so Willy dropped her off there and uh, and she
waited until I ... it was near closing time, she waited ‘til I got off work and I
drove her home and uh in the process uh I uh, we, we found somebody that

Page 213 of 264 D:\RCMP RE-VETTED Williams Appendix H - Exhibits\Appendix H\Redacted\r 9415.pdf



RCMP-090-001579
RCMP-090-001792

INTERVIEW OF Ross CALDWELL 14

had some drugs and, and uh we got them and took them back to her place and
uh she did some. 1uh, I stayed around for a while. Willy was uh, was there.
He uh ... I don’t believe he got up, but um I left in the moming, went back
home, uh it was kind of late, didn’t get home ‘til late. Uh a little bit of a
problem at home when I got back cause of the, this late hour.

CHERNOFF: Problem with who?

CALDWELL: With the girl I was living with, that she wondered you know why I was so
late. 1, I explained to her where I was and told her that uh, you know that uh
you know I wasn’t with her alone, I was, I was uh with uh, with her at uh her
boyfriend’s house I said and uh ... which we were ... and uh, and uh it was
kind of hard. It, that, that didn’t go over too good.

CHERNOFF: I see. Um do you remember uh what time of year that was, that day he came
to- the evening that you were working?

CALDWELL: It was, that was in March.

CHERNOFF: It was in March.

CALDWELL: Yeah, before, before I lived in uh, with him.

CHERNOFF: Okay. How much before do you think?

CALDWELL: Um it was ubh, it was about a month before I actually moved in.
CHERNOFF: Okay. And what, what type of a vehicle were you driving at that time?
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CALDWELL: Oh1had a, anewuh GMC 4 x 4.

CHERNOFF: A new one,

CALDWELL: Yeah.

CHERNOFF: What year was it?

CALDWELL: A98..a"%.

CHERNOFF: Now when they came back tolJJlum and they described having been

pulled over by the police did they say where they’d either (inaudible) say
what they were doing or the area of town that they were in when they got
stopped?

CALDWELL: Um they were in the east end of Vancouver. Um they didn’tuh ... I uh ...
they said there was a lot of police in the area and that and uh um I think uh
they uh ... What they had done was I guess they were driving around the
same area, the same spot and, and uh when the police noticed them going by
more than once or twice that’s when they got pulled over and they were asked
what they were up to and uh I guess uh with the girl in the car with them uh
they ... I think they, it was probably thought that uh Lynn was a, a working

girl.

CHERNOFF: A prostitute?

CALDWELL: Yes. And uh so they just, you know they checked them and she said that she
was with Willy and uh, and they uh, they let them go at that time, but uh they
uh ... that’s ...
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CHERNOFF: Do you know what they were doing in that specific area where they said there
was lots of police and uh ... do you know what they were there for?

CALDWELL: No, not specifically, no. No, I ... aft...was I mean I, I can surmise what they
were up to, but they never told me at the time and uh you know they never
got specific.

CHERNOFF: Okay. And how were you able to surmise that?

CALDWELL: Well now I mean I can you know cause of what I’ve heard and scen you

know I, I know what, why they were down there.

CHERNOFF: And what, what do you think that was for?
CALDWELL: Well they were down there uh to uh, to pick up prostitutes.
CHERNOFF: I see. Uh do you recall the time that they came back tol I You said

it was close to closing.

CALDWELL: Yeah it was around say 1:00 o’clock.
CHERNOFF: And how long did Willy stay there?
CALDWELL: He doesn’t drink. He uh ... she had a drink, um he stayed for maybe twenty

minutes and uh, and then uh when he realized that I would be able to drive
her home uh he said goodbye and uh, and, and, and left, yeah.

CHERNOFF: Now did you uh see what type of a vehicle uh that they were driving at that
time and whether or not Lynn was driving or was Willy driving, or do you
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know?
CALDWELL: Tuh.. Welli-i- if, if uh ... Willy would be driving his vehicle if, you know

if the two of them were in the vehicle, but um I don’t believe, [ don’t believe
Lynn had her licence at that time either, uh but I’m not sure of that cause I
know she lost it about a month before I moved in so it was very close to that
time. Iuh... and it was uh ... he had a Chevy uh S-10, black, red, red inside
and blacked out back windows, uh extra cab. And uh let’s see uh he uh, he
uh, he, he usually, you know he would drive the vehicle. He never let her

drive after she lost her licence.

CHERNOFF: Did you see Willy uh throughout the course of, of any involvement or living
on the property or your relationship with him at all, did you see him drive
other vehicles other than this ...

CALDWELL: No, none at all. He never had another vehicle. Oh he had, yeah well he had

a, some big trucks you know and that, but uh ... uh and he had a one ton
truck, a2 work, work truck, right, and that, but uh he wouldn’t want to be
driving around Vancouver. The lights didn’t work on it properly, you know
he'd get pulled over. The S-10 was uh ... everything worked on it and uh it
was you know, it was a, a good road worthy vehicle.

CHERNOFF: So uh that was the vehicle that he drove when he went about town doing
whatever?
CALDWELL: Yes. Yeah, yeah he ... you know the only other vehicles were his work

vehicles and that you know and he’d only use them during the day time and
uh just around PoCo. He didn’t drive them to Vancouver.
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CHERNOFF:

CALDWELL:

CHERNOFF:

CALDWELL:

CHERNOFF:

CALDWELL:

CHERNOFF:

CALDWELL:

CHERNOFF:

CALDWELL:

CHERNOFF:

CALDWELL:

So that evening, or that moming rather you took Lynn back to the trailer on
uh Willy’s, on Willy’s property.

Right.

And was he up at the time or was he in bed?

He was in bed when we got there.

Did he get up?

He acknowledged that we were there, or um ... and then uh, and then he went
back to bed.

And you stayed for how long?

Um we didn’t get back there “til ... I got off work at around 3:30, uh probably
didn’t get there ‘til 5:00, left around 7:00.

Uh what did you and Lynn do at Willy’s? Just general conversation or ...?

Oh yeah we just sat around and talked and you know ... [, I get along with her
and that you know on a one to one basis and uh, and she uh, and she didn’t
really want me to leave, but it was you know, it was time and uh, and I, I left.

Why do you think she didn’t want you to leave?

Oh uh she like my, my uh ... she liked me around you know and uh you know
Willy is-, Willy isn’t much of a conversationalist or anything and kind of

D:\RCMP RE-VETTED Williams Appendix H - Exhibits\Appendix H\Redacted\r 9415.ndf



RCMP-090-001579
RCMP-090-001797

INTERVIEW OF Ross CALDWELL 19
boring and like Lynn likes to, likes you know like uh action, talking.

CHERNOFF: I'see. Now can you describe the time around ... uh or the area around uh the
time that you ended up moving in uh with Willy on his property? Maybe just
some of the circumstances that occurred just prior to that and, and perhaps
just fill us in as to what transpired and how you came to live with, with Willy
then.

CALDWELL: Okay, well ... uh okay what happened was uh when Lynn had been phoning
my home I was at, I was working. Uh she uh, she’s always trying to, trying
to make a problem uh, uh with my girl uh becanse my girl had uh, had, had,
had previously, years before, uh had tried to cause a problem over at her
place and uh so I don’t think Lynn forgot that. And uh so she was trying to
break us up type of thing and, and uh, and create friction. So uh even though
my girl knew that um and, and, and I told her about it uh Lynn could get
through by uh, by, by saying things. And uh she had called her up earlier and
said uh ... I had borrowed Willy’s vehicle and um I had uh, I had lost my
truck uh and uh I didn’t have a vehicle for work. Willy let me use his and uh
50 ] borrowed it to go to work and uh Lynn was phoning, took it upon herself
to uh, to check up on it and uh she told uh my girl that I, I didn’t show up at
work and uh, and uh my gitl called and found 01.1t I was at work so that didn’t
work and then she uh also called up and, and then ... she had called all night
long, anyway, and said uh, uh asked her to come party with her and this and
that. And uh I got home from work about 3:30 and my girl was up and I
talked to her about it and uh then vh ... and Lynn uh was still phoning, at this
point she was drunk uh and she wanted the truck back and I told her, I said
she could have the truck because Willy had let me use the truck and [ was
gonna bring the truck back in the moming like I said and I wasn’t gonna give
it to her when she was drinking, so I uh, I just said no, but she kept phoning.
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Anyway uh she eventually, she came over to the house with Ron and uh they
had a couple of drinks and uh I, I wanted to go bed so I uh ... it was getting
late at this point ... ] uh ... uh they left and then uh she phoned again in the
moming and uh we were talking and my, uh my girl was listening uh on the
other extension phone and Lynn was saying uh to uh, to me that uh, that uh
Ron uh and uh Lisa, that’s my girl, uh were talking about they thought that
we were having an affair and I said uh, I says you know Lynn, I says hey if
they’re gonna be talking like that maybe we should have one and I was
kidding, I was kind of langhing and I knew my girl was listening on the other
phone, on the extension cause the red light was on. Anyway she didn’t take
it as a joke and she came ... she ran downstairs and anyway she, she started
throwing things around and uh the police uh, the police showed. So anyway
what happened was she uh, she went ... anyhow I'll make it a little shorter
here ... Uh she showed up there ... this has happened before. She’s got, my
girl’s got problems and, and uh, uh they’ve been there before and, and uh
they’ve asked to take her away and that because of the, uh she’s uh, uh
depressed and, and uh she’s got some medical problems. And anyway uh
I’ve always told them that it’s okay, that she’ll calm and I’ll take care of her.
But anyway this time uh she, after she talked with the police, the police lady
and everything, she went up to the washroom put a mark on herself, on her
chest, and then asked the girl to come in and look at it and they handcuffed
me and they took me to jail and charged me with assault. So I, I needed a
place to stay to get out, uh an address, uh and I called Ron, I called Willy and
uh Willy uh said sure, no problem and Ron came down and picked me up and
I moved over to Willy’s place.

CHERNOFF: I see. Um now when you say you needed an address what did you need the
address for?
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CALDWELL: Well for the ... to get out of jail.

CHERNOFF: I see. So that was part of the conditions of your release is that you had to
provide an address?

CALDWELL: Yeah, yes.

CHERNOFF: Did Willy provide you with an actual ...

CALDWELL: Yeah.

CHERNOFF: ... physical address?

CALDWELL: That’s right, yeah.

CHERNOFF: Do you remember what that address was?

CALDWELL: It was three numbers, um yeah, and I don’t know the exact numbers, yeah.

CHERNOFF: And that was his residence on ...

CALDWELL: Right.

CHERNOFF: ... on Dominion there that you described?

CALDWELL: Yeah, yeah.

CHERNOFF: Do you remember what time of year that was?
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CALDWELL: That was in April.
CHERNOFF: That was in April. So that’s about a month after uh they had visited you at

CALDWELL:

CHERNOFF:

CALDWELL:

CHERNOFF:

CALDWELL:

CHERNOFF:

CALDWELL:

CHERNOFF:

CALDWELL:

CHERNOFF:

CALDWELL.:

]
Right.

And you said that Willy had provided you with his vehicle, he let you use it
to get to work.

Right.

What vehicle was that?

That was the S-10, the black and red S-10. And uh he would let me use and
then uh, and then after I moved in with him he uh, excuse me, he let me use
it to go to work in.

I see.

Yeah

So you moved in sometime around when in April?

Near the end, near the end of April I believe.

And how long did you stay there?

For a couple of weeks.
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CHERNOFF: And where did you reside?

CALDWELL: In the trailer, yeah.

CHERNOFF: Okay, let’s just uh talk about the trailer uh a little bit. Can you just uh briefly

describe uh the interior of that trailer, how it’s set up and uh what the living

arrangements were just prior fo you moving?

CALDWELL: Right. Um walk in uh, walk in, the, the, the first door. There’s two doors on
the patio. Okay, the first door you walk in, uh on your left there’s a
washroom, um immediate to the left of that is the bedroom, that’s where
Willy slept. Two beds were in there. Uh there’s a, um you first, when you
walk in beside the bathroom there’s the office, there’s two uh desk in the
office, walk down a little corridor uh and then uh there’s a kitchen and
washer and dryer. And then just past that is the end bedroom.

CHERNOFF: I see. Was there a living room or did the office occupy that living room?

CALDWELL: Yes, that would probably be where the living room would be, yeah, but it was
turned into an office.

CHERNOFF: Okay, just uh for my own uh information here, was it like a single wide
trailer.

CALDWELL: Right.

CHERNOFF: Is that what it’s considered?

CALDWELL: Yeah, yeah 14 feet wide, yeah. I mean that’s not a, not a bad size trailer, but
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it wasn’t set up very well.
CHERNOFF: Uh huh. And what was the condition of that trailer?
CALDWELL: It was uh dirty and dusty and not kept up well and uh yeah.
CHERNOFF: And how about his vehicle when you borrow and when you saw the vehicle

on the property what type of condition was that kept in?

CALDWELL: He, he was a kind of sloppy, dirty type of person and that’s just exactly how
he lived. And uh, you know and his vehicles were dirty and dusty and, and
there’s garbage all over and there’s garbage all around the place and that’s the

type of lifestyle that he led.
CHERNOFF: I see.
CALDWELL: He didn’t keep himself up and he didn’t keep anything else up.
CHERNOFF: So when you first moved in to the trailer uh what did you see?
CALDWELL: Uh there was a couch and a, and, and in uh the bedroom, the far bedroom

there was a couch, I slept on the couch, and uh um after awhile we uh, we,
we, we fixed that uh room up, we cleaned it all up and uh, and then
eventually we uh took the bed out of Willy’s room, one of the extra beds, and

moved that into uh the end bedroom.
CHERNOFF: So prior to your residing there on the trailer um where did Lynn sleep?
CALDWELL: Lynn slept with, in Willy’s room, in the, in, in the spare room, in the spare
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bed uh in Willy’s room. That’s where she used to sleep.

CHERNOFF: So they occupied two different beds?

CALDWELL: Yes.

CHERNOFF: They didn’t sleep together?

CALDWELL: No, and she always made it clear that, you know that they didn’t have any
type of a relationship that way.

CHERNOFF: I'see. So when you moved into the trailer and you slept at the opposite end
of the trailer on the couch ...

CALDWELL: Right.

CHERNOFF: Uh did Lynn still maintain her sleeping arrangement in Willy’s bedroom or
did she move?

CALDWELL: No. Uh then after I moved in Lynn liked the company and she would stay up

with me and then uh we moved a, we had a T.V. in there and, and we used to
watch uh, watch T.V. and fall asleep on the couch.

CHERNOFF: So how long after you had actually been in the trailer did you move,
physically move the bed from Willy’s bedroom and bring it into the other
bedroom where you stayed?

CALDWELL: About three or four days afterwards, yeah. Like (inaudible) cause it took us

that long to clean that area up, it was really dirty eh. And so we, we cleaned
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it all up and straightened everything up and then uh there was room to put the

other bed, the other bed in there.
CHERNOFF: When you say dirty what, what do you mean by that? What was in there?
CALDWELL: Well it was, well just everything. There was ... you know there was

everything from tools to an old bear skin rug, you know like yeah there, there
was a, you know a saddle and, and, and different ... he had all sort of stuff eh.
It was like a storage type room, right, and uh so we had to pick everything up
and then, and scrub the floor.

CHERNOFF: Now when you physically moved the, the bed from Willy’s bedroom uh did
you make any observations of, of anything that ...

CALDWELL: Well, okay well as we were moving it, it’s a fold up type of bed, and, and uh
underneath the mattress uh there was uh handcuffs that fell out, uh and uh
they fell onto the ground. Iknew they ... actually I knew they were there
before that because Lynn had told me that uh, you know that he kept uh
handcuffs undemeath the bed and, and uh she uh, she used to mention to me
she was quite concerned about her own safety there because of the fact that
he was kind of strange and uh uh, and there is other reasons.

CHERNOFF: Okay. When uh did she start to confide in you? How long had you been
there when she started to tell you uh of one particular situation or uh event
that occurred on that property? How long were you there before she was
speaking freely with you about that?

CALDWELL: Um it didn’t take ... it wasn’t ... it didn’t take long before she started talking
to me uh, but uh it was probably maybe uh ... uh I'm not sure, uh ...
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CHERNOFF: Within, within a days though?
CALDWELL: Yeah a few days and then she was talking to me about situations and, and

things and you know just you know uh she was kind of glad that I was there
and that uh before she used to drink and stay up late and stuff like that and
she didn’t really like the arrangement there. She would you know ... so.

CHERNOFF: Okay. And where were you when she started to talk about uh one particular
incident?
CALDWELL: Um we were driving uh one day, uh when we were driving she was

mentioning about uh a time that went by where she was with Willy and uh,
and she uh, she uh had uh ... and, and she was telling me the concern that she

had you know.

CHERNOFF: Okay, could you try and be as, as uh explicit and uh elaborate on that and tell
me everything that you can recall, um even if it to you is not of any major
significance?

CALDWELL: Okay now you’re ... now about what she was talking ...

CHERNOFF: Yes.

CALDWELL: ... to me about.

CHERNOFF: I"d like you to tell me ...

CALDWELL: Okay.
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CHERNOFF: ... exactly what she spoke about?
CALDWELL: She, she uh ... Okay she, she told me that uh Willy uh, Willy liked her

around, okay, and uh because of the fact is uh Willy was having problems ...
Willy was picking up girls in Vancouver and ...

CHERNOFF: What type of girls?

CALDWELL: Prostitutes in Vancouver. Now um at this, at this particular time he was
having troubles getting the prostitutes to come with him because of the fact
that they were kind of getting hip to going without uh, uh with people uh they
know or, or uh, or, or whatever, or with him because of the type of person
that he is and, and I guess he had been turned down quite a few times. Now
he asked Lynn to uh come along with him and uh to try to uh, to tell ... to
make it easier uh to entice the prostitutes in the, the vehicle, to get them in
the vehicle and to come along without a problem.

CHERNOFF: Do you ... Did she ever tell you how long he had been sort of using this
method of attempting to pick up uh prostitutes?

CALDWELL: No, she didn’t elaborate on that at all, uh but she uh ... uh but only to the fact
is that uh he was having problems at this point and, and uh, and now that she
was there uh she was able to uh, to do that service for him.

CHERNOFF: And what, what was in it for her?

CALDWELL: He used to take care of her and, and uh buy her things, uh give her money
drugs, booze and uh, um a place to stay of course. 1 uh ... and uhshe uh ...
I, I don’t think she knew the, the complete gra- gravity of the situation, but
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I mean uh she uh, she went along with it and uh, and she enticed uh girls into
the vehicle by saying that she was a prostitute and uh, and then they had uh
booze, uh crack, uh anything that the girl would maybe like to ... and uh to
bring them back to the, the farm, Willy’s place, and uh, and that. And she
told me in particular about a time where this, where she did that you know
and, and that uh they brought a girl back by getting her high and telling her
that uh he wanted a, a dual, uh she was a prostitute and, and uh she uh, uh
they needed another to complete the, the ring.

CHERNOFF: Now this ... what’s she’s telling you right now this is while you’re driving
around, is that true?

CALDWELL: Yeah. ‘

CHERNOFF: Okay. What vehicle were you driving around in? Do you recall?

CALDWELL: Uh we had a ve- ... we had his truck, uh his one ton truck uh that day ub and

we were driving uh to pick up her uh cheque in uh Surrey and uh she was ...
we were together for the, for the day and we had time on our hands, the radio
didn’t work so we were talking quite a bit.

CHERNOFF: Okay, now in your mind did it sound to you like this was a one shot deal or
that uh they had been going together to pick up girls on numerous occasions?

CALDWELL: Although she only told me about the one time she ... it, it did sound to me,
appear to me that, that this happened more than once, but um she only
recalled the one time to me. Uh you know she made it sound like it was
something that happened more than once.
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CHERNOFF: Okay. The tape here is about to run out.

CALDWELL: Right.

CHERNOFF: The time is 12:22 and I’m just gonna turn it off now and flip the tape over.
CALDWELL: Right.

CHERNOFF: Okay, the time now is 12:23 and I've just flipped the tape over and, uh, Ross

maybe you could just, uh, continue, uh, and provide some of the details of the
conversation that, uh, she was relating to you. Alright?

CALDWELL: Okay, um...

CHERNOFF: I think we’re at the point where, um, they went, they were together and she
was posing as a prostitute herself.

CALDWELL: Right. Okay, so now they got the girl back to the vehicle, uh, they, uh, they
let on that they, um, they were going to go back to his place. Um, the girl
didn’t really want to go along, um, until, until Lynn, he let on that she was a
prostitute also going in and, uh, you know with this dual type thing. Okay?
And, um, it was no problem. She said that you know she, she, uh, she made
the girl feel, uh, you know, like, uh, I guess it was alright because the two of
them were there. And, uh, then, uh, then Lynn said that she gave her a hoot

of some, some rock.

CHERNOFF: Some rock cocaine?

CALDWELL: Cocaine. And the girl got whacked out pretty good at that point, she said,
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and, uh, and they were, they drove back to the farm. Um, they, uh, when they
got back to the farm they did some more and, uh, she said that, uh, uh, that
Willie, uh, took the girl into the back into Willie’s room and that Lynn stayed
into the, in, in the, in the office area which is beside Willie’s room and, uh,
and did, uh, I guess she was partying by herself. But the girl was in the back
room with Willie and, uh, Lynn said that she heard, uh, some I don’t know
if it was screaming she said or or complaining and that it was hurting or
whatever and and then, uh, she was calling out for her and that ‘hey girl,” you
know ‘come here I need you’® or ‘help me’ or and, uh, Lynn just said, uh, you
know, ‘just just be quiet’ and, uh, I don’t believe that Lynn went in the room
and, uh, at that time at all. Um, this wa-, um, she said that, uh, after that it
was kind of unclear what happened for how long but, uh, the girl, uh, was led
out of the room. Then Lynn said that, uh, she was handcuffed. 1 don’t know
if she was gagged or anything like that, um, it wouldn’t matter out there; no

one can hear ya.

CHERNOFF: What do you mean by that: no one can hear you?

CALDWELL: You’re too far away from the road or anywhere. Out there you, you could
scream as loud as you want and no one, no one can hear anything out there.
Um...

CHERNOFF: And you say that because you actually lived there.

CALDWELL: 1 lived there, yeah.

CHERNOFF: Yeah.

CALDWELL: You know, and you know, you know it was, yeah, it, you’re a long ways
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from anything. And the only, and the places that were around there was, the
on-, the closest place was his brother’s house and, uh, and you couldn’t hear
anything from there, so.

CHERNOFF: Hmm hmm.

CALDWELL: And, uh, but, uh, uh, but anyway it, she was brought outside, Lynn said, and
then led into the barn where, well, that’s where, because Lynn went out
afterwards and said that she seen the girl hanging in the barn and she, at this
point, this is where she said she was, it was really kind of got to her because
she was, she said she got sick eh? And, uh, apparently what was happening
was he was cutting strips of, uh, skin from her legs and Lynn said that, uh,
she says ‘I never knew that, uh, uh, the fat in the legs were yellow’, uh, and,
uh, and she, uh, threw up at that point and left, uh, and left the barmn and, uh,
she, uh, she said that, uh, she, uh, uh, I don’t believe she went back in, um,
um, the conversation with me was kind of broken up then. I didn’t really like
even hear any, any of this. I, uh...

CHERNOFF: Sorry? You never what?

CALDWELL: I never really liked even hearing the conversation, you know because the fact
is that it was kind of gruesome and, uh, and, and wrong right? And I just but,
uh, she said that she left and didn’t come back for four or five days.

CHERNOFF: Okay, um, so ma-, if we could just perhaps go over this again. Um, the girl’s
brought back into the trailer. There’s some rock cocaine that’s smoked, is

that, is that correct?

CALDWELL: Right.
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CHERNOFF:

CALDWELL:

CHERNOFF:

CALDWELL:

CHERNOFF:

CALDWELL:

CHERNOFF:

CALDWELL:

CHERNOFF:

CALDWELL:

CHERNOFF:

And then Willie goes into the bedroom with the girl and Lynn stays out in

the, in the office area.

Right.

And then there’s, um, you know you said either screams or some type of...

Yeah. Yeah, there was, yeah, the girl was complaining.

Okay, did, did Lynn at any time tell you what she was complaining about or

what...?

I think she said that it was hurting, it was hurting her and that, and she called
for help. Lynn said, told her to be quiet.

Why would she tell her to be quiet?

Because there was not mu-, there was nothing for her to, that she could do,
or, you know, yeah, she didn’t want any, she didn’t, you know, Lynn’s kind
of a rough tough you know, (Inaudible) you know, and, uh, to her it would
be just a, you know, something she didn’t even care.

Did Lynn ever describe to you what was going on inside of the bedroom?

I, uh, no, I, I, I don’t want, I, I can’t say, I can’t remem-, recall completely so
I don’t want to (inandible).

Okay, that’s fine.
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CALDWELL: Yeah.

CHERNOFF: Um, when the girl was taken out of the bedroom.

CALDWELL: Right.

CHERNOFF: Um, did Lynn assist in taking her out of the bedroom or, uh, do you know?

CALDWELL: No, no, um, she didn’t assist and, uh, like I said she told me she was hand
cuffed and so she did see her leave. And, that, and, uh, she went to, and they
took her, he took her to the bamn.

CHERNOFF: Did Lynn go out to the barn at that time?

CALDWELL: Uh, she waited and then, and then went out to the barn afterwards.

CHERNOFF: Okay.

CALDWELL: And at that time she wa-, she seen the girl hanging in the middle of the barn.

There’s a, there’s a chain, block and chain tackle in the, in the centre of the
barn where the, where the pigs are, are, uh, are, uh, hung up and killed and,
uh, right below it, right below that is a, a drain where the blood flows down
into a big hole in like a big pool down below. It smells quite badly in there.
Um, and, uh, and that’s where the girl was hanging from.

CHERNOFF: I see, and, uh, was she, did Lynn ever say if she was nude at the time or if she
was alive or dead at that time?
CALDWELL: No, she never, uh, she never told me she was nude and that, uh, her, her, her
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whole thing was the fact is that she had never seen someone cut open and, uh,
and that made her, uh, sick.

CHERNOFF: Did she describe the manner in which this, this woman was hanging?

CALDWELL: Um, no she never told me how, how, no she never told me how she was
hanging in, in the, um, no, no she never did explain that to me. She would,
that was the big thing with her and that it was the fact is that, uh, that she
was, that that she was there and, and, uh, and being cut open.

CHERNOFF: Hmm hmm. Um, did she ever say to you or describe how the, the girl
could’ve ended up, in other words could one person have done that by
himself?

CALDWELL: Yeah, yeah. Yeah, I don’t see a problem with that, you know.

CHERNOFF: Okay. And you, you, you say that because you have been in a farm.

CALDWELL.: Yeah. Yes, you know. I mean this is a guy that, that, uh, that handles, uh, uh,

pigs, uh, some quite large pigs all the time. And that, you know, and, uh, and
other animals, He doesn’t just kill pigs. He, he’s killed, um, you know, I've
seen ostriches. He's got, you know, (inaudible)...different animals. And, uh,
so he, he knows how to like handle, handle and animal or a person.

CHERNOFF: Did Lynn, um, describe to you, uh, what she did after she left the bam,
immediately after she left the bam?
CALDWELL: Um, well after she left she threw up and then, and then, and then she said she,

uh, packed up and left. Never called him, never came back for four or five
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days.

CHERNOFF: Okay. Did she ever say to you why she didn’t phone the police?

CALDWELL: Um, no, she never, ever, uh, never talked about calling the police about this

or nothing. No, that was, that was never mentioned. You know? I mean a-,
after, I mean she, she at, she thought, uh, she told me afterwards and that,
that, uh, that was sort of, uh, the reason why he kept her around. And, uh, and
I can only think that that, uh, she was ready to do that again for him, and that.
Because that’s why she was there and that’s why he kept her there and that,
and that’s why she, and she told me that you know, like, uh, he liked her
around because, uh, she could get girls for him. You know, that’s, were her

words.

CHERNOFF: I just have to try and fathom why someone after viewing an incident like that,
they would leave the residence and why they would, why they would come
back. Did she ever say to you why she came back?

CALDWELL: For the money and that, which, you know, I mean that’s the place where she
could go and get money and that, and he, she knew that he would give her
money because of the fact of what, uh, she was capable of doing for him. She
used to tell me, she used to tell me that, uh, he was getting edgy and, uh, and
she could tell because he hadn’t killed anyone lately, You know. And then,
uh, you know and just killing the pigs wasn’t enough.

CHERNOFF: Hmm hmm.

CALDWELL: And that, um, these are her words right? Um, um, she, she, she made quite
light of it, you know? And, uh, I, uh, you know, I listened but I mean, uh, it,
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uh, made me sick listening to it.
CHERNOFF: Did she ever give you any indication as to when this incident had occurred?
CALDWELL: Well, I tried to figure that out myself because, and it, although I didn’t ask

questions and that, but I don’t know. But it, I mean it wasn’t that long ago
and that, it was something that was very recent and that, and so I was there
after April, um, so I mean it, it had to be, uh, um, it, it couldn’t have been that

long ago.
CHERNOFF: Okay, um, do you think it was in 1999?
CALDWELL: Yes, yes.
CHERNOFF: But you have no idea as to what possible time frame we’re, we’re looking at?
CALDWELL: No, and I didn’t, and I didn’t push it or, or try to find out although I could
have but 1 didn’t.
CHERNOFF: Did it seem to you, though, that it was, uh, uh, closer to that time that you

were living there or this had happened months prior?

CALDWELL: Uh, yeah, well it was, it wasn’t something that happened a long time ago. It
was, it was in her, in her, in her mind and on the, and, uh, but, and, and when
she’d talk to me she told me that, ub, um, that he, uh, he was getting edgy
like I said and, and, uh, he needed to kill something again. You know, like,
you know like it was something, sort of something that, uh, that if he didn’t
do it he was, it would throw, throw him off personally and, uh, unbalanced.
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CHERNOFF: When she came back, uh, do you think she felt threatened at all by him
having seen what she had seen? Did, did she fecl that perhaps this could
happen to her or how was, how was she able to trust that her safety, um, was

not a concern?

CALDWELL: This is, yeah, this is a reason why she liked it when I was there because she
would stay close to me and that because she felt she could sleep, she could
sleep easy and, uh, and she did. And, uh, when I was there and, and she didn’t
feel as threatened. She, she didn’t feel comfortable around him because, uh,
obviously she had seen too much and, uh, although she always thought that,
uh, she was alright because, um, she was, she made it able for him to do this
and, uh, and, uh, but she told me that, uh, if anything happened to her that,
uh, you know that, you know that people knew that she was out there and,
and they would, you know, she didn’t think that he would do anything to her
because of that fact. Because people knew that she was staying there.

CHERNOFF: And how did he treat her, uh, during or after, or did she describe to you, um,
whether or not this particular incident made him any different towards her?

CALDWELL: Um, well I’m sure, I’m sure that she, he liked that. The fact that, uh, she wou-
, she would be able to bring the girls to him and that. Because apparently, um,
he was having a problem and that, and, uh, she made it quite easy for him to,
uh, to get the girls to his place, you know. So I mean he was having some
type of difficulty beforehand and, uh, and that was, uh, gone with Lynn being

there.

CHERNOFF: I see. Um, was there anything else that she told you that you think is
important? Uh, just specifically about that incident.
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CALDWELL: I, I pretty much covered it. I, I, uh, I can’t, I can’t, you know, I can’t think
of anything, you know, like extra. I mean...

CHERNOFF: Well, the time that you were there, say over the course of the next ten days
or however long it was that you were there did this topic again come up or

was this the only time that you ever discussed this?

CALDWELL: She well, like I, like she discussed, um, you know, her, him needing her and
stuff like that other times and that, you know, like, uh, oh ‘he can’t get rid of
me and I run the place and I tell everybody what to do’ because, you know,
Willie, um, you know, I, I, you know, Willie confides in me and he, you
know and apparently he did confide in her on a lot of things. And, uh, and so
she kind of thought she was running the roost there and she liked that power.
And, uh, 5o, uh, over people and stuff in that, and, uh, so she, uh, but the fact,
but that particular incident didn’t come up, but, uh, you know, like she never

kept bringing that up.

CHERNOFF: I see.

CALDWELL: She brought up, uh, feeling uncomfortable and stuff like that of you know,
quite a few times.

CHERNOFF: Did she bring up any other strange things or other incidents or anything that

she saw on the property that made her kind of, uh, suspicious about his
activities, anything like that?

CALDWELL.: Um, no the only, the only thing that she’d bring up was you know, he would

come in and, uh, and be grumpy or something and she would just say, hey
you know, he hasn’t killed anything lately and, uh, you know and, and it was,
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you know, she made it quite, you know, like light, you know, like and, uh, I,
uh, you know, uh, yeah, I, I, I don’t know the fellow so I never knew what he
was like at all, right? I mean, you know, to her you know like she, she, she
knew what he was, you know, all about and and, uh, and it was kind of
strange listening to her talk like that.

CHERNOFF: Um, were there any other observations or did she see any other items of
interest or, or anything that she, she thought (inaudible) was strange. Iknow,
uh, previously we talked and you had mentioned something about some

identification.
CALDWELL: Okay, right. Okay, um...
CHERNOFF: How did that come up and maybe you could just elaborate on that.
CALDWELL.: Um, her i.d. and that, um, and this was strange for her for, because you know

he said that he could get her i.d. and, um, and then also a credit card and that
came up. A (inaudible) about a credit card that he had, um, I can only
assume was from somebody that he had, he had got, uh, you know and
tooken [sic] i.d. and, and credit card. Um, and als-, and told her that he could
get her one and she could nun it. Um, and it never came up while I was there.
(Inaudible) but she brought that subject up that, uh, that he, he would do that
for her, and that. And also with the jewellery uh, he, uh, apparently he, he
could get, he got jewellery and that, and from his victims, um, now, uh, um,
this is why I sou-, I, I feel like there’s more than one because the fact is is
that, uh, she said that, uh, uh, he had gotien jewellery from these different,
from different victims and that, you know, different people that you know
that he had I guess, killed. Um, uh, now the jewellery was stolen from him,
um, by this girl and I don’t know her name although the girl still kind of hung
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around there.

CHERNOFF: Hmm hmm.

CALDWELL: And that, but Willie didn’t do much about it and, uh, he doesn’t handle things

like that very well. Uh, the girl was, was still around. I said ‘hey listen, I
want you to, you know, get a hold of her you know and get your jewellery
back and stuff but I mean that was no one ever talked to me over it s0 I mean
it wasn’t up to me. Yeah, but, uh, yeah, Lynn, uh, always used to say that
you know like he al-, he was gonna get her stuff you know and, and I guess
he must’ve been promising her stuff.

CHERNOFF: Right. What did you see, uh, during your stay there that, uh, you know

caused you any type of concern or, or thought was strange in any manner?

CALDWELL: Well, I on-, okay, uh, well what came up one time was I, uh, I came in and,
and, uh, and 1, and I guess I'm try-, like I said to you before I, ub, I’m not
trying to let it go to my head or anything like that but it just, I've never, I,
you know like I, I cook in Nelson and, and I know my food and stuff and, uh,
he had made up a hashbrown type thing and, and, uh, he had taken meat out,
um, and he had fried it up, put it in some with some potatoes and stuff and,
uh, he was, he had a big plate of it. Now I walked in and, and I, I said “gee
what are you cooking up there?’ and, and he said ‘oh, do you want some?’
And I said ‘oh, sure okay’ and anyway he put some on a plate for me. I
started eating it. The meat was not, it wasn’t pig, you know, it wasn’t beef.
I, I, T don’t know, L, I, uh, I kind of gagged on it a little bit and that. It, it, uh,
had a strange texture to it. I can’t explain it and that, I, uh, I’'m not trying to
think it was a human flesh or anything but, um, it definitely wasn’t normal
and that. And, uh, L, I, I kind of I sho-, I slid it into the garbage. But, uh, like,
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you know there was something wrong, there was something about it, it
wasn’t normal, you know, it was, it wasn’t anything I’d ever seen before, so.
You know I, I, uh, that was just, uh, something that you know, came up, you
know. I, uh, I can’t think of anything else. And I, well, I, I had a, Lynn had
showed me one time, uh, she kind of went out of her way, uh, she went into
the back room and, uh, in this back, in his room there’s a, um, oh it’s a
sliding door you know where he keeps all of his clothing and a closet type
thing. Um, she, uh, she reached up into the back and she came out and she
had some night vision glasses, bincculars. And, uh, she was showing them
to me, um, and uh, alright, I was looking at them and then Willie came in
and, uh, he, uh, he seen them and I, and 1, uh, I mentioned, you know, I says,
oh, I said, you know, ‘Lynn was showing me these’ and he goes and he says
yeah, he says ‘take a look outside’ you know and, uh, so I, uh, I stood out on
the, the deck and I looked around. It was dark and, uh, I could see
everything. They were pretty expensive ones and that, they were very good.

CHERNOFF: Did he say where he got them from?

CALDWELL: He never mentioned where he got them from, no and, uh, and then, uh, and
then, uh, he, uh, well she brought out the rifle but it was a semi-automatic
high power, um, I, I don’t know what calibre it was, I, I never looked and
that. Um, it had a fairly big clip on it.

CHERNOFF: Was Willie around when, uh, you saw that?
CALDWELL: Yeah.
CHERNOFF: Yeah?
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CALDWELL: Yeah. Yeah, yeah he was around.

CHERNOFF: What did he use that weapon for? Is it a hunting rifle or did he.

CALDWELL: I, you know, I never, no, no I know a hunting rifle and that but, uh, it was
more of an assault type rifle.

CHERNOFF: I see and where was that?

CALDWELL: Uh, okay that was in his room also. Now, here’s something too, and as 1, I,

uh, as I'll mention. Um, they had a, Lynn told me a couple times when, uh,
she said that, uh there was a room, not a room, see like a false wall where,
where he had, um, different weapons and things, uh, she never got particular
in what it was. But she mentioned it like two or three times and I search,
okay, that was maybe, oh she’s setting me up for something you know like
or she wants me to look or, or whatever right. But, uh, she she did say it on
more than one occasion. And, and, and the fellow did have a lot of stuff. So
you know I mean for it not to be real it’s you know, I think that, I think I
think that he, it was something that he has you know, I don’t know if he did.
And, uh, she said it was, um, they were, um, guns and, uh, and other stuff.
He, and she didn’t elaborate though but I mean, it, it, it was something else.

LEPINE: You mentioned, you talked about this dinner that, uh, that Willie had cooked
up, uh, did you know, do you know where, you mentioned the meat, do you
know where he had gotten that meat?

CALDWELL: No, I don’t know where he came up with it and, um, um, and and, uh,

because it was already cooked when I got into the house. And, and, uh, but
like 1 say, I, I, uh, I had never seen anything, anything like that before.
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LEPINE: You were mentioning, uh, when you spoke to me before about freezers and
things like that.

CALDWELL: Hmm hmm.

LEPINE: What can you tell us about freezers?

CALDWELL: Well, you know, if, um, he had a, like a walk-in freezer in, in, in, uh, the

bam, uh, also he had a large like you know, very large, um, deep freeze out
there. Um, I opened it up once. It was full of all sorts of you know packages
and, and, uh, like, um, they were wrapped, it was wrapped in black plastic,
uh, um, let’s see, uh, it was quite odd, quite oddly, uh, I don’t know what was
in any of these right? I mean I'm just, I’'m just talking right? 1, it just seemed
strange and it didn’t look like it was you know like meat from the market,

you know?

CHERNOFF: How were these packages wrapped?

CALDWELL: Sloppily. You know? Like not, not well.

CHERNOFF: But you know normally when you see someone’s freezer, uh, you know,
packages of meat are rather small. Were these small packages or were they
large?

CALDWELL: Okay. A lot of these packages were large, yeah. And, uh, different shapes,

and that, but you know like I say it could be pig or whatever. But he never
kept pig around much. He never really ate the stuff and that. He, uh, um...

CHERNOFF: Okay, just, um, earlier you described that, um, when I was talking to you
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previously that, uh, Willie showed you something else that he had obtained

from his office.
CALDWELL: Oh, uh...
CHERNOFF: Maybe you could just describe that and, and the circumstances that he

showed you the, uh, the item.

CALDWELL: Yeah, you know, this was another kind of a strange thing that kind of, you
know, all led up to, uh, you know thoughts of, of, uh, of him but, uh, and
kind of the strange bird that he is. Um, and that, he, uh, he pulled out a wig
that he had and it was a ladies wig and so and he, uh, we got to talking about
it. He doesn’t talk a lot and that. But this sort of interested him and that, and
the fact that I was listening, you know, kind of he liked it. And, uh, so I sat
and, uh, listened to him while he was talking to me about it and he told me
that he, uh, quite often, uh, dressed up like a, a, like a girl and that and, uh,
he said that he’d go downtown like this. And I never asked him why but, um,
but he used to wear a wig, uh, he put the wig on for me and that and, uh,
looked pretty strange and, uh, but he had a couple women’s, I, I believe one
was, I believe one was blonde. I, you know, I, the other one was maybe a
darker color or something or whatever but you know, I, you know, he, uh,
the, uh, it’s kind of unusual for a person to have these things and he had

dresses and, uh...
CHERNOFF: Did he put these dresses on for you?
CALDWELL: No.
CHERNOFF: No?
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CALDWELL: He didn’t do that. No, they were in his, they were in his closet.

CHERNOFF: Did Lynn ever comment or say that she had seen him in complete women’s
attire?

CALDWELL: No, no she never did. She never said that, and, uh, um, but, uh, he, he just,
uh, thought it was a joke.

CHERNOFF: Did he show you the dresses.

CALDWELL: He never showed me dresses. He just said that he had some dresses and, uh,

and said he dressed up like a woman and that and he was, he, he didn’t
elaborate any more than that right bu 1 mean it was sort of like. You know
and I was just you know I was going along with it you know just sort of
going ‘oh, yeah, is that right?” so, you know, it was just some more strange
stuff that he was into, you know.

CHERNOFF: Now typically, uh, when you were on the property there, um, what sort of
activities went on with Willie?
CALDWELL: Um, well you know like, although he never profited or anything by it he used

to have these cock fights there. Um, they, uh, there wasn’t many white people
there. Uh, Puerto Ricans or something like that, you know. Um, they’d all
come out and make a day out of it. They’d bring their beers and stuff like that
and, uh, they, uh, they were fighting cock, cock fights and that, and they’d bet
on all of them. He’s got, it’s right in his bamn, in the back of his barn there’s
a little pit in the back where they, uh, they hold these little things and that,
and I don’t know, maybe twice a month or whatever and, uh, they do them

more in the summer, you know, although it’s done in the wintertime too.

Paae 246 of 264 D:ARCMP RE-VETTED Williams Appendix H - Exhibits\Aopendix H\Redacted\r 9415.ndf



RCMP-090-001579

Paqe 247 of 264

RCMP-090-001825

INTERVIEW OF Ross CALDWELL 47

CHERNOFF:

CALDWELL:

CHERNOFF:

CALDWELL:

CHERNOFF:

CALDWELL:

CHERNOFF:

CALDWELL:

CHERNOFF:

CALDWELL:

1see. Um, now you had gone into the barn I take it while you were staying
on the property.

Hmm hmm. Yes.

And, uh, did you ever observe Willie slaughtering or, or cutting up animals
or pigs?

Yeah, yeah. Uh...

Was that a regular, uh, event? While you were there did that happen
frequently?

Almost every, almost every night.

Almost every night?

Yeah.

What time would that happen?

Well, he, he used to work hard and that during the day, um, but you know it
was, it was after dinner that, that he would go out and, uh, start, uh, working
on his pigs and stuff like that and, uh, he’d be out there “til 12 or, you know
and, uh, he’d come in tired, watch a little T.V. Sometimes he'd come and
talk to us, and that. We’d be, uh, we’d be in the other room and then, uh, we
never, uh, we never went out and participated in his, uh, little thing that he
did out there. Yeah, that was his, uh, he wouldn’t mind if we did go out but

I mean, you know, there’s not much for us to do and I wasn’t in to killing
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pigs.

CHERNOFF: Hmm hmm.

CALDWELL: But, uh, it was, it was a frequent thing that he did.

CHERNOFF: And, uh, so this was usually somewhat late at night?

CALDWELL: Yes around 8 to 12:30. You know, coming in at 1, you know and, uh, and

then he’d sleep “til 7 o’clock and then he’d get up and go out again. And, uh,
you know, like I say he, he put a lot of hours in.

CHERNOFF: Did you, uh, have a chance to operate that meat grinder that he’d described,
uh, when Ron and you were mixing up meat? Was this an automated meat
grinder or was this a manual type or do you have any recollection of that?

CALDWELL: Um, you know I was right here when it, when it was being ground and I can’t
remember exactly if it was, although I, I do recall that, uh, it, it wasn’t much,
it wasn’t very clean or anything like that.

CHERNOFF: Was it noisy?
CALDWELL: No. There wasn’t a lot of noise to it. I don’t think it was automated and that,
no, you know, I’'m not sure but I don’t think so. And, and, uh, but I was right

there when, when they were doing it and, uh, so I’'m not sure. I’m not really

sure.

CHERNOFF: Okay, I'm just thinking that maybe we’ll take a, a short break here. It’s 12:57
and I’'m gonna tum the tape off now. (TAPE OFF)
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TAPE ON:
CHERNOFF: Okay the time is now 13:09 hours and we’re just continuing the discussion.

Um, maybe where we should go, uh, from here is, um, you described the, the
interior of the barn and, uh, you’ve talked about this meat grinder, um, can
you just tell me, uh, how big is this? You weren’t sure if it was automated or
not but is this a large meat grinder or is it something that’s fairly compact?

CALDWELL: Um, heck we were putting in quite large pieces of, uh, meat into it and, uh,
you know but I should know if it was automated or not because I was there
watching it, uh, okay but anyway we, uh, we, we were mixing moose and
pork together and, uh, it was, we were putting in quite big pieces, you know

pieces in at a, at a time. So it was a fair size, yeah.

CHERNOFF: Now what happens to all the byproducts of, uh, of, uh, slaughtering an
animal, uh, on, uh, Willie’s farm there? What, what does he do with
everything?

CALDWELL: Okay, it’s, it’s, um, well, um, it’s always, okay, what I’ve seen him do is he

threw it into a big bucket. Uh, he had a large bucket full of, uh, with different
by-, you know, extra pieces, left over pieces, uh, you know, and bones and
stuff like that. Um, now, uh, apparently, uh, apparently, now that is, uh, taken
away and, uh, to a processing plant.

CHERNOFF: Okay. Um, how is how is the bam routinely cleaned or, or what process, uh,
was used to, to, you, you talked about the drain and a big vat and...

CALDWELL.: Right.
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CHERNOFF: ...and everything else. Now, had, had you seen him clean up the area of the
bam...

CALDWELL: Yeah.

CHERNOFF: ...after slaughtering an animal.

CALDWELL: Yeah.

CHERNOFF: So what’s the process there?

CALDWELL: Yeah, well, uh, he would, like I said the, the, the centre of it goes down into
a, a large hole.

CHERNOFF: Yeah.

CALDWELL: Uh, he, uh, he has a hose there, um, a pressure hose and, uh, he would just

wash everything down and, uh, uh, it, it all, everything leads to the centre. It
all goes down into a, into a big kind of, I don’t know how big itis. It’s, it’s
below the building. Uh, it has to be, uh, pumped out and, uh, um, because it
over, uh, over flows and that, you know? I mean, he, he’s constantly using
that every night, every day. Uh...

CHERNOFF: So where’s this stuff pumped to?
CALDWELL: Yeah, okay, it’s pumped up into the back of the yard and that and then it goes
down and it goes into the, he’s got so much acreage back there it just sort of

goes into the ground and that and, uh, and I think after a while he just sort of
puts soil on top of it after a while and, and covers it up. (hiccups) Excuse me.
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I, uh, you know, I, like I said it smells, stinks. It’s quite, you kmow, it’s pretty

smelly.

CHERNOFF: Now, um, previous conversations that we’ve had, you’ve mentioned a
conversation that you had, uh, in the presence of Ron and Willie, uh, when
he made some comment to you, um, do you remember without me, uh,
getting into specifics, do you remember the extent of that conversation and,

and what was said?

CALDWELL: Oh, okay, now, Willie, Willie’s mentioned a, a few times and, and he makes
it out like a joke but, uh, you know, it’s not like a joke but, you know like
you know if there was anybody that, uh, we wanted taken care of or
whatever, uh, made, uh, to disappear, uh, without a trace he figured because
he’s got a way of], uh, disposing of people and no one knows and no one can
you know find out where they are anything like that because they’re gone.
And, uh, he says, just bring them by, he says, and no one will see them again.
And, uh, and he, uh, he mentioned that to us and then I’ve heard it again, uh,

after that from another person.

CHERNOFF: Okay. Um, now how long has it been since, uh, Lynn has not been living on
that property?

CALDWELL: 1, uh, okay, she, uh, probably a mo-, a goo-, a good month, no more than a

month. About a month and a half,

CHERNOFF: Hmm hmm.

CALDWELL: At least, yeah.

Page 251 of 264 D:\RCMP RE-VETTED Williams Appendix H - Exhibits\Appendix H\Redacted\r 9415.pdf



RCMP-090-001579
RCMP-090-001830

INTERVIEW OF Ross CALDWELL 52
CHERNOFF: And do you know what happened, uh that...

CALDWELL: At least two months.

CHERNOFF: Okay. Close to two months?

CALDWELL: Yeah.

CHERNOFF: Do you know what circumstances led up to her not living there any longer?
CALDWELL: Yeah, he couldn’t put up with her any longer. She’s, uh, she was hard to put

up with. Uh, she was driving him nuts. He couldn’t sleep. She used to play
music loud and everything. Uh, you know, he did put up with her and that,
you know and he put up with stuff that I don’t know how anyone could’ve
and that I couldn’t come around there anymore because of that. I, uh, I told
him I said ‘hey lookit, I can’t come by anymore because as long as Lynn’s
here’ and, uh, and he said ‘I understand.” Um, but anyway, uh, she was, uh,
and she’s always able to extort him for money and, and stuff like that and like
you know tell him she had to have money for this and that and whatever. So
anyway he eventually that, uh, well Ron was working for him and that, and
this sort of, he wanted this because he knew that Ron could control her okay?
Ron’s her boyfriend or her old boyfriend.

CHERNOFF: This is Ron (inaudible)?
CALDWELL. Yeah, her old boyfriend. And he, not many people can control her but but he
could to an extent and he, uh, got him to, uh, tell her to pack up and leave and

get out of there. So she did but the thing is, um, she started extorting him for

money.
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CHERNOFF: Okay, and extorting him on the basis of what?
CALDWELL: She was gonna go to the police and, uh, and, uh, tell them what she knew, uh,

that, you know that he was a killer and that. This, those are her words, a
killer, she used. And that she, uh, she said on the phone that she told Ron on
the phone, Ron told me and, uh, um, those are the type of words she would
probably use to, I, uh, she, she’s kept this up for quite some time.

CHERNOFF: Now when you were living on the property back then, um, did you see him
give her quantities of cash?

CALDWELL: Yeah. Yeah.

CHERNOFF: And, uh...

CALDWELL: He wouid buy her stuff.

CHERNOFF: How much money do you think, uh, he was providing her during, during the

time that she was living there or did she ever say to you that he’s giving

specific amounts?

CALDWELL: (inaudible) amount of money. (Inaudible)....dollars, yeah, yeah, you know,
like gimme, it was a constant thing every day, every day, every day, every
day. And, you know, the fellow does have some money.

CHERNOFF: Hmm hmm.

CALDWELL: But the thing is that it was, it wasn’t just the money that it was the problem.
It was the fact is that her, and that she was the problem. Worse than the
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money.

CHERNOFF: I see.

CALDWELL: Yeah.

CHERNOFF: Now, um, since she’s been on her own, then these extortions that, uh, you’re

CALDWELL:

CHERNOFF:

CALDWELL:

CHERNOFF:

CALDWELL:

CHERNOFF:

CALDWELL:

CHERNOFF:

talking about here, um, are, they occurred on a regular basis or..?

Yes, oh yes.

Or, do you know that for, the information through, through Ron is that where
this came from?

Yeah, yeah, you know and, um...

And how much money’s in, involved in these?

Okay, like well at least $500.00 at a time and, and what would happen is
she’d get $500.00 and it would be gone and she’d be asking for more. But,

uh, it hasn’t stopped and, uh, it’s been going on steady.

I see. And Ron, um, you said that he’s working on, uh, Willie’s farm or his
property.

Yeah, he does mechanical work there.

Okay. Do you think he’s involved in any degree with these extortions?
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CALDWELL:

CHERNOFF:

CALDWELL:

CHERNOFF:

CALDWELL:

CHERNOFF:

CALDWELL:

CHERNOFF:

CALDWELL:

CHERNOFF:

CALDWELL:

Uh, well not extorting him.

Hmm hmm.

But I mean he’s helped, um, he’s helped him pay her so that he doesn’t have

to see her.

Just like so, just so we get this straight: Ron has helped Willie pay Lynn so
that Willie doesn’t have to have any direct contact with Lynn?

Contact with her, yeah, to try to keep her away as far as possible.

I see.

And, uh, but, uh, it only worked up to a point, yeah, because...

Now, ubh, is, is that extortion still going on?

Right. Yes, yeah.

And how are you aware of that?

Well, just recently he paid her some money and that, apparently she knows
somebody up in Vanderhoof or something like that and, uh, and he gave her
money to go up there and, vh, she was up in Vanderhoof and that. I was
talking with, uh, Ron’s, uh, roommate and, uh, and I was and then at that
particular night that I was over there talking to him, um, she phoned the

house and said that, uh, uh, she told the fellow on the phone that she was still

there and that but I checked the phone number and she was in Vancouver.

D:\RCMP RE-VETTED Williams Appendix H - Exhibits\Appendix H\Redacted\r 9415.pdi



RCMP-090-001579

Page 256 of 264

RCMP-080-001834

INTERVIEW OF Ross CALDWELL 56

CHERNOFF: I see.

CALDWELL: And then the next day she called Willie for money and she’s in Vancouver.

CHERNOFF: And how do you know that? Who did you hear that from?

CALDWELL: Ron told me.

CHERNOFF: And how much money are we talking about now? Was it the same amount
or is this increased or decreased? Do we know?

CALDWELL: Well, it wouldn’t decrease but I mean, um, uh, 1 don’t know, they never
specified the amount this time but it was always at least $500.00 that she
wanted. And, and, uh, uh, he was getting pretty, uh, fed up with paying this
extortion.

CHERNOFF: I see. Now, recently you were at Ron’s residence.

CALDWELL: Right.

CHERNOFF: Can you tell me what occurred in terms of a conversation you had with him.
This is Ron MENARD.

CALDWELL: Right, um, yeah Ron and I were talking. Uh, Ron was, uh, telling me that, uh,
Willie was getting, uh, kind of pissed off, uh, about the fact that, you know
that she, she was extorting him for this money and, uh, being just a thom in
his side.

CHERNOFF: Hmm hmm.
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CALDWELL:

CHERNOFF:

CALDWELL:

CHERNOFF:

CALDWELL:

CHERNOFF:

CALDWELL:

CHERNOFF:

(TAPE 2)
CHERNOFF:

CALDWELL:

Literally. Um, he, uh, mentioned to Ron that, uh, he would like to dispose of
her and that. And, uh, uh, he offered Ron, uh, a sum of money to, uh, to help
out and Ron refused.

Okay. How much money was that?

Um, $2000.00.

$2000.00. And so Willie would be using Ron to do what?

To get her there.

To get her there. And why would he trust that Ron would be able to do that?
Well, Ron would be able to get her there and, and, uh, uh, ‘cause, ‘cause
she’s a bit of a handful I think he’s a bit leery of her, right? And, uh, but if
Ron doesn’t, uh, come by and do this well, and he won’t, Ron refuses you
know to have anything to do with this and that. But, uh, I think I’m pretty,
I’'m positive that Willie, yeah, would do something on his own.

Okay, I'm just gonna change the tape here. 1t’s about to expire. It’s 1321

hours.

Okay, and the time’s 1322 hours. We’re just continuing now. So, um, what
we were discussing here was the fact that, uh, Willie has offered Ron the sum
of $2000.00...

Right.
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CHERNOFF: ...50 that Ron could bring Lynn back to Willie’s residence and that he would
take care of her?

CALDWELL: Yeah.

CHERNOFF: Do you know what, uh, was meant by ‘take care of her’? Did Ron describe
to you what, uh, was meant by that?

CALDWELL: Well, yeah, I mean, you know like dispose of her you know. And, uh, yeah,
get rid of the problem.

CHERNOFF: I see. Okay, and what was, uh, Ron’s response to Willic about that?

CALDWELL: Oh, yeah, it was a definite no, of course.

CHERNOFF: Now, do you have any idea as to the amount of money so far that has, that
has been extorted from Willie?

CALDWELL: Oh, okay, um, when, uh, it was thousands of dollars that she had got off of

Willie when I lived there.

CHERNOFEF: Hmm hmm.

CALDWELL: And that, um, I mean since then, since then, uh, she’s gotten a, a large, large
(inaudible)..I mean like it was and Ron was saying something like $500.00
at a time but like it would, uh, that would only, that wouldn’t last her long
and, and she’d be calling up asking for more and more and more and it was
just like the thing in Vanderhoof, uh, I mean she went up there with I’'m not
sure how much but enough money to, to, uh, keep her up there for a while

Paae 268 nf 264 NDARCMP RE-VFTTFDN Williams Annendix H - Fxhibits\Annendix H\Redacrted\r 9414 ndif



RCMP-090-001579

Paqe 259 of 264

RCMP-080-001837

INTERVIEW OF Ross CALDWELL 59

CHERNOFF:

CALDWELL.:

CHERNOFF:

CALDWELL:

CHERNOFF:

CALDWELL:

CHERNOFF:

CALDWELL:

CHERNOFF:

CALDWELL:

CHERNOFF:

CALDWELL:

and that’s why he said he would go along with that and now she was only up

there for a short time. She came back down again.

Hmm hmm.

And that, and, and this is what I knew. 1 already, I asked, I said ‘wow, I mean

that’s not gonna keep her up in Vanderhoof and, and she’ll run out of money

and she’ll be, be right back’ and that exactly happened.

So what does she, what would she spend that amount of money on?

Oh, liquor you know, drugs, you know, yeah, you know, yeah.

Um, you said earlier that Willie didn’t drink.

No.

Does he do drugs?

No.

Now was there anything else that Ron told you that you think is significant?

You mentioned earlier about, uh, the property, uh, that is being levelled right

now.

Yeah, yeah the, the, it’s being sold, uh, for 18 mil. Uh...
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INTERVIEW OF Ross CALDWELL 60
CHERNOFF: $18,000,000.00?
CALDWELL.: Right. And, uh, for a townhouse, uh, development and, uh, and they’re

building up some property, uh, seven feet all the way around. I, um, I asked
him how long it would be before they would, uh, level the trailer, take the
trailer and everything and barns out and he mentioned something like, uh,
four months you know. Five tops type of thing

CHERNOFF: Hmm hmm. Um, had Ron been in discussion with Willie about, uh, anything
that you think is of relevance?

CALDWELL: Um, I guess Ron ha-, has heard certain things, you know. But [ ment-.....

CHERNOFF: You mentioned something earlier about, uh, containers.

CALDWELL.: Oh, well, I mean I asked, I asked Ron like you know I said ‘hey Ron,’ I said,

‘how’ you know ‘how does he, uh, dispose of these, of these bodies and
stuff?’ I said, you know? And he said that, uh, it was simple. All he does is
put them in forty-five gallon drums and gets it shipped to, uh, some depot
that, uh, that uses it for fertilizer.

CHERNOFF: Now, is this Ron, uh, making this assumption or is he saying something that
Willie has told him?
CALDWELL: Um, well he wouldn’t be assuming that, you know, I mean, you know, he, uh,

he, Willie’s told him that, you know, and, uh, he, he wasn't, you know, he
said it right, right from the hip I mean it wasn’t anything that he’s guessing
or anything. That was how, that’s how Willie you know thought he has a fool
proof way of disposing of the bodies.
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CHERNOFF: Now, does Ron have any knowledge of this incident that you described in
which this woman was hanging from the bamn?

CALDWELL: Right, you know, Ron mentioned to me about you know Lynn and being way
over her head and, uh, and then he started to tell me about this incident that
Lynn had told him and that, and it was the same one that I've, uh, mentioned

to you.
CHERNOFF: Now, the details that he provided, were they much the same?
CALDWELL: They were identical.
CHERNOFF: They were identical.
CALDWELL: Yeah. Yeah, and I was going ‘yeah, uh huh, right’ you know? And Ididn’t

let on that I knew already. I just let him talk.

CHERNOFF: Now did, did Ron think that that was an isolated incident or did he mention

one way or another to you?

CALDWELL: Well, yeah, I mean he, uh, he didn’t say that there was more or anything like
that but he just mentioned that some of this is what she knows you know,
like, I mean he was just giving me an incident and that. Now, I don’t know
you know like he never said another one so I mean that’s just as much as I

know.

CHERNOFF: As far as you know Ron never heard, uh, this specifically from anyone other
than Lynn.
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CALDWELL: No. From Lynn, yeah. Yeah, this was Lynn talking to him.

CHERNOFF: And what’s Ron’s relationship with Willie now?

CALDWELL: Uh, he works for him.

CHERNOFF: I see. Are they friends?

CALDWELL: Uh, well Willie likes, uh, Ron around because Ron can take care of people

and tell them to leave stuff like that and Willie has a hard time doing that,
you know. And that’s what he, that’s how he, why he liked me around and,
uh, but I couldn’t stay out there because Lynn was there and that. I mean I

told him that I, look I gotta go.

CHERNOFF: Isee. Ron is there anything else that you’d like to ask?

LEPINE: Just, uh, one thing, when, when Lynn is, is confiding and telling you all of
this...

CALDWELL: Right.

LEPINE: ...nh, when she’s telling you this, uh, what’s your reaction to this? Are you

wanting to hear this or are you asking her or is she telling you?

CALDWELL: No, no I never ask her anything and, uh, she just confided in me as a friend
type of thing and, uh, L, I you know, uh, I just sat and listened and that. And,
uh, I, uh, I never asked her questions and that. She just provided me with
information and that. And I, uh, I believe it’s true.
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LEPINE: Do you think that, uh, Lynn could’ve been making all this up?
CALDWELL: No. No. No, not at all. Not at all.
LEPINE: When you first, uh, when you first, uh, spoke to the police...
CALDWELL: Right.
LEPINE: ...that was as a result of the fact that you, uh, had said or indicated people
when you were in jail that you wanted to talk to police.
CALDWELL.: Right. It wasn’t for any reason like 1, to get me out of jail or anything like
that or.
LEPINE: What was your reasoning for wanting to talk to the police?
CALDWELL: I’ve got four daughters of my own. That could be one of mine. And, uh, uh,

it’s somebody else’s daughter, suddenly, you know, like it’s you know like
this is, you know it’s just, uh, way out of line. It’s gotta be stopped.

LEPINE: Why did you not tell the police right after you heard this?

CALDWELL: Well, this is a big decision even to step out like this because the fact is is I've
got a family and, uh, you know, children and grandchildren and I mean, uh,
their lives could be in jeopardy, uh, with my talking, uh, [ mean, uh, we’re
dealing with a killer, uh, and, uh, I don’t know who else could be involved
and that. So for me to step out like this is, uh, I’m putting myself and my
family, I mean, on a limb. Myself is one thing right but to put you know my
other loved ones and that in harm’s way is, uh, is you know but I had to, uh,
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I had to weigh out the difference and, and, uh, and, uh, if I didn’t stand out
and say something, uh, you, uh, people might not have, uh, might not be on
to this. It, it’ll be gone shortly. It’ll be all, it’ll be under. It’11 be all scooped
up and you’ll have no information.

CHERNOFF: Okay. Very good. The time is 1331 hours. And that’s the end of the
interview. Thank you.

CALDWELL: You betcha.

(Detective Chernoff and Detective Lepine)
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Project EVENHANDED
Missing Women's Task Force

COQUITLAM FILE# 98CQ33017

TIP #18 SEARCH WARRANTS
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GROUNDS OF BELIEF

That the Informant is a Peace Officer and have been a member of the Royal Canadian
Mounted Police for the past twenty four (24)years. The Informant is presently posted at
the Coquitiam Detachment , Serious Crime Section and have been attached to the Serious
Crime Section for four (4) years and ten (10) months.

That the Informant has personal knowledge of the matters to which the Informant deposes
in this grounds of belief, save and except, where stated to be on the information and belief.
As to such facts, | verily believe them to be true.

That the Informant is presently an investigator with respect to the alleged murder of an
unidentified female, at a single wide mobile home occupied by Robert William “Willie”
Pickton and related outbuildings at the rear of the property at 953 Dominion Street, Port
Coquitlam, British Columbia. That the offence would have taken place in January,
February, or March 1999. That during the course of this investigation, | have become
informed of facts through interviews with police personnel, civilian witnesses, Confidential
Sources, reviews of reports and other written comespondence as well as through

attendance of investigative meetings.

That all locations referred to in the Information are in the Province of British Columbia,
uniess otherwise stated. All the motor vehicle licence plate numbers are British Columbia
Motor Vehicle licence plate numbers unless otherwise stated.

That all residential, business, fax numbers are from the Lower Mainland region of British
Columbia with the area code “604", unless otherwise stated.

That all the police members identified in this Information are Royal Canadian Mounted
Police members or Vancouver City Police Service Detectives, unless other wise stated
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That all the Royal Canadian Mounted Police members area posted to either Coquitlam
Detachment, the “E” Division Unsolved Homicide Section, Special “O" Section, Special “I”
Section, E™ Division Forensic Laboratory or the Vancouver City Police Missing Persons
Section or Homicide Section., unless otherwise stated

That on the 18th day of August, 1998 at 1000 hours Detective Lori Shenher of the
Vancouver City Police - Missing Persons’ Unit met with the Informant. Detective Shenher
advised she has been conducting an investigation into the disappearance of one Sarah
Devries their file 98VCP88486. Devries disappeared in Vancouver, British Columbia on
the 13th day of April, 1998 and was a known prostitute who worked the downtown East
Side, of Vancouver, British Columbia. Upon her disappearance her boyfriend put up a
number of posters in Vancouver for anyone having information with respect to the
disappearance to call a 1-800 number (one eight hundred number) he had set up
independent of the police investigation.. At one point in time a male, telephoned admitting
to the Devries murder but did not identify himself. The boyfriend then tumed the tape over
to the Vancouver City Police who intum had the Television and Radio News media play the
conversation during their respective new broadcasts. The recording was followed by a
request of the Vancouver City Police in which they asked for the public assistance in
identifying the caller's voice. If someone had information they were asked to call
Vancouver Crime Stoppers. During the course of the investigation Vancouver Crime
Stoppers received two (2) calls or tips, from the same person. These calls were in relation
to Port Coquitlam resident a male known as Willie Pickton

That the first call was received on the 27th day of July, 1998. The following information
was read by the Informant from the Crime Stoppers’ report. That the

“Tipster reporting information on a male suspect whom the caller believes could

possibly be the person responsible for the disappearance of these prostitutes.
Caller says this single 39-40 year old 6'2" - 6'3" stocky build, short brown hair, owns
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and operates the P&B Used Building Materials at 11947 Tannery Road in Surrey.
Telephone number 588-1311. He lives in a trailer on a large farm in Port Coquitlam,
British Columbia. Tipster indicates that he uses the services of prostitutes regularly.
A recent female visitor to his trailer noticed there was at least ten (10) purses and
females identification along with women'’s clothing in the trailer.

He has recently been known to have made comments to other people that he can
easily dispose of bodies by putting them through a grinder which he uses to prepare
food to feed his hogs.

Tipster also said he had been investigated for cutting the throat of a prostitute.
Caller says the suspect is a “sicko”. His first name is Willy. He generally picks up
the prostitutes from Burnaby, New Westminster and Vancouver areas”

The second call to Crime Stoppers was dated the 6th day of August, 1998. The Informant
read the following from a Crime Stopper’s report that stated the following;

“Caller advising that the male party is Willie Pickton. Tipster advising that he is the
one who killed Sarah. Pickton hires prostitutes all the time and might responsible
for all the missing girls. The only other information the tipster had is that Pickton
has a farm somewhere in Port Coquitlam.”

That the Informant confirmed that in relation to Robert William Pickton, he was indeed the
subject of an investigation in relation to a brutal attack on a Vancouver East End Prostitute
that had occurred on the 23rd day of March, 1997. Pickton picked up one_
-and convinced her to travel to his residence at 953 Dominion Street, Port
Coquitlam, British Columbia to perform sexual acts on him. As they entered the area of
Bumaby/ Vancouver boundary, [l changed her mind and wanted out of the vehicle.
Pickton refused to pull over and let her out of the vehicle. Pickton drove her out to his,
residence, a single wide trailer home trailer parked in the rear of ten (10} acres of property
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in a secluded area of Port Coquitiam and both parties engaged in sexual intercourse.
-nent to the bathroom and when she exited she asked for money owed to her.
Pickton refused to pay. She asked to use the telephone as he also refused to drive her
anywhere, he wouldn't let her use the telephone. Without waming Pickton handcuffed one
of Il hands and fearing for her life she immediately began to fight back. [
during the course of the altercation, was able to grab onto a filleting knife and slashed
Pickton’s throat from ear to ear. Pickton was able to get the knife away from her and
stabbed her a number times in the chest and other areas of her body. [JJJilvas avle
to make her way out of the trailer, when again, she was attacked by Pickton who stabbed
her in the abdomen. Pickton then passed out from his blood letting. [JfJwas abte to
walk some half a mile to the road and summonsed help from a passing motorist. A number
of criminal charges were laid against Pickton. Upon his arrest by the Informant Pickton
was observed to be a white male, 511", 175 pounds, blue eyes and stringy or frizzy light
brown hair, short on the sides, longer in back and a very noticeable receding front hairline.
The criminal charges in this instance but were subsequently “stayed” by Ms. Randy
Connor, of the Port Coquitiam Crown Counsel office because of [l continued
heroin addiction and her unreliability to attend Crown Counsel for related interviews.
Coquitlam File 97CQ10797 refers.

Additional information leamt by the Informant during the aforementioned investigation was
Pickton works with his brother David Francis Pickton in a building demolition business,
P&B Used Building Supplies.

That during the meeting with Detective Shenher it was agreed that the caller had some
knowledge as it relates to known information about Pickton for example the description of
the property, Pickton’s aforementioned and his contacts with prostitutes in those areas
described. It was suggested that Detective Shenher contact Crime Stoppers and flag the
Tipster in that should he/she telephone and attempt to arrange for a meeting with that

person.
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That the Informant contacted, Ms. Terry Stewart of the Coordinated Law Enforcement Unit
with respect to Pickton, his property, and any known Coordinated Law Enforcement Unit
investigations. In addition, Ms. Stewart was also asked to query P&B Used Lumber in an
effort to identify Pickton as being associated to them.

That on the 26th day of August. 1998, at 1200 hours, the Informant spoke with Ms. Terry
Stewart, of the Coordinated Law Enforcement Unit and confirmed that Robert Pickton and
his brother, David Frances Pickton, are co-owners of P&B Used Building Materials. Also
they are invoived in D&S Bulldozing Limited , Piggy Palace Good Times Society. Included
in her information was a list of 20 (twenty) vehicles and trailers currently listed to the

above businesses.

That on the 8th day of September, 1998, at 1400 hours, the Informant called Royal
Canadian Mounted Police Violent Crime Analysis Section, herein after referred to as
VIiCLAS, in order to query Pickton thru their Sexual Offence/Offenders Data Base. The
only entry was the aforementioned Coquitiam offence.

On the Sth day of September, 1999 at 1530 hours, the Informant received a telephone call
from Detective Shenher. Detective Shenher stated that in a recent conversation with a
person believed to be the Crime Stopper tipster that person mentioned that Pickton “ was
trying to hire people to ﬁnd- and bring her to the farm where he wouid finish her off
like he should have the first time.”

That it is verily believed that the [l referred to is [ the victim of the
March 1997 Coquitlam offence..

That on the 22nd day of September, 1999 at 1510 hours, the Informant received a
telephone call from Detective Shenher. She stated she interviewed the Crime Stoppers
tipster, herein after referred to as Source “A”, late last week. Source “A" stated he was
getting the information second hand from a female by the first name of Lee. The last
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conversation with Lee was approximately two (2) weeks before the interview. During this
conversation Pickton asked Lee if she could provide him with syringes. He wanted to use
these against -when he found her. He asked that some of the syringes be new
and the other’s to be used. That the reason for the syringes condition was not known by
Source “A”. It was at this time Pickton also showed Lee a plastic bag containing bloody
women's clothing. She stated that it was like his “trophy”. Source “A” was advised by Lee
that these clothes were in his trailer. Lee also stated to this subject that “she believes him
to be a “serial killer" and that he was responsible for killing street prostitutes. Source “A*
when queried by Detective Shenher, if Lee would talk to the police Source “A” stated that
it was doubtful because of her upbringing. She associated with the bikers and is known
to be a bit of a “hard case”. Lee is “also a bit weird" in that she buys her meat from Pickton
and is present on the Pickton farm for the grinding up of the meat. The grinding of meat is
the process she enjoys.

That the Informant believes that Lee is the same person as noted in Pickton's address
book that was photocopied in during the previously referred to March, 1997 investigation.
The address book entry revealed a Lee (last name unknown), of [ EGTGTGTGTGTGGNGNGE

That the Informant conducted a Royal Canadian Mounted Police data base Persons
Information Retrieval System, hereinafter referred to as PIRS, with respect to that number
and it revealed that telephone number for the tast couple of years was used by one Lisa

Hazel Yelds of i AR Oy 0T e LU e

That in relation to the above information provided by Source “A”. The Informant, being the
primary investigator of the March 1997 incident recalled a number of syringes being found
on the Pickton’s kitchen floor. Blood from one syringe was identified by the Forensic
Laboratory as belonging to [l There were used and new syringes.

That the Informant believed the clothes referred to by Source A", the clothes that Pickton
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had shown Lee, could have been the clothes seized during the March 1997 investigation
and that they could have been returned to Pickton

That, in light of the aforementioned information from Source”A”®, the Informant contacted
_at which time she was told that second hand information had been
received that Pickton was making comments about finding her in the East End and “dealing
with her”.

-Nas told that any threat was received second hand and that it was unknown if this
threat was to be taken seriously. [l dvised that she no longer worked the street in
the East End of Vancouver. She was advised that Pickton has onty referred to [N
and it is doubtful he knows her last name. She was advised to use common sense and
that if there is any concem at any time she should cal! [ GGG o
assistance. When asked if the syringes found on Pickton’s kitchen floor were hers she felit
that the syringes could be her's as she had some syringes in her “fanny pack”. She
believed that the “fanny pack” was seized by the police as she no longer had it in her

possession.

That the Informant, on the same date at 1530 hours, spoke to Constable Paradis of “A”
Watch. Constable Paradis was the designated exhibit person with respect to the March
1997 offence. Cst Paradis advised he did not recall seizing a “fanny pack” but does recall
the syringes on the floor. With respect to the possibility that Pickton was showing a bag
of bloody clothes, Constable Paradis agreed that the clothes may have been Pickton’s
from being this stabbing incident in March, 1997

That on 1630 hours, the Informant spoke with Coquitiam Detachment telecoms operator
and long time Detachment employee, Mrs. Bev “Puff’ Hyacinth, who has also known
Pickton for many years. She advised that Lisa Yelds used to live across the street from
her. That she is a heavily tattooed biker, who fixes her Harley Davidson in her front room.
She is considered wild and is known to buy her meat from Pickton. “Puff” stated that Yelds
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is a very hard case and will not reveal to authorities what she knows about Pickton. For
certain, if she is approached she would tell Pickton very soon after meeting with the police
and therefore tipping the investigator's hand to Pickton.

That at 2025 hours, the Informant reviewed the crime scene video taken at the Pickton
residence. It confirmed both used and new syringes strewn on the floor, however, the
above fanny pack could not be seen.

That on the 24th day of September, 1998 at 1200 hours Constable Paradis checked the
exhibits seized during the March, 1997 investigation and found that were still retained at
Coquitlam Detachment. These exhibits were still being retained in the event Crown
Counsel re-instated the previous criminal charges against Pickton. Constable Paradis was
able to determine that Pickton’s clothing seized in March 1997 was still in the Detachment
exhibit locker. Therefore, the clothing held out to “Lee” and thought by the Informant as
clothing seized during our investigation is not the case. Therefore, it is verily believed that
Pickton’s statement of the bloody female clothing shown to Lee and identified as his
“trophies” has to be taken at face value. Secondly, the issue of syringes. The Informant
was able to determine, from reading Forensic reports on the investigational file, that the
syringes seized at the March 1997 scene contained cocaine. Additionally, the Informant
checked with the exhibit custodian to see if the “fanny pack” was seized and it was not.
Still photographs of the crime scene were reviewed by Corporal Don White and the
Informant for the “fanny pack” and one was not located. Therefore, the Informant verily
believes that Pickton had his own syringes. It is therefore the Informant's belief Pickton
had in his possession injectable narcotics for his or other's use.

That at 1430 hours, the Informant spoke with Staff Sergeant Jack Dop of Spl “O” Section.
Staff Sergeant Dop was advised of our information to date and the need to acquire further
intelligence on Pickton, particularly as it related to his associations with prostitutes and Lisa
Yelds. He agreed and offered the services of his Section.
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That on the 13th day of October 1998, Cpl Connor was advised that members of Special
“O” Section conducted surveillance of Pickton on the 9th and 10th days of October 1998.
Surveillance revealed his only movement was local and he was not seen in the company
of any known prostitutes or Lisa Yelds.

That on the 14th day of October, 1998, 1140 hours, Detective Shenher provided copies
of her contact logs with Source “A” to the Informant. Detective Shenher and the informant
met with Source “A”. The information as noted in the contact logs was discussed and was
consistent with the entries made by Detective Shenher. Source “A” confirmed that this
information is second hand and that it was from a person known by Source “A” to be a very
close associate of Pickton, Lisa Yelds. Source “A™ described Yelds as a biker in every
sense of the word. She fixes her Harley Davidson in the front room and is a “cop hater”.
Source "A" admitted that some of the information provided to Crime Stoppers were
conclusions made by Yelds. Particularly, that Pickton could be a serial killer and that he
could be responsible for the missing prostitutes. Source “A” concluded what were not
assumptions on the part of Yeld's was her conversation with respect to the request for
syringes (both clean and used), the women’s identification and purses, and the bag of
bloody clothing she had seen and which Pickton refers to his “trophies”. Lastly, Source
“A’stated Yelds told him that one piece of women's identification was that of a native girl

which was seen approximately two (2) years ago.

That in relation to that information with respect to a native female identification, Detective
Shenher later advised the informant, that a Missing Person's report was received by their
Department in July 1997, of a missing Vancouver East End native prostitute, Janet Harry.
Harry worked the same area of the East End as did [l their file 97vPD158127

refers.
That on the 4th day of November, 1998, the Informant also received a copy of Coquitiam

File, 30CQ1339, a request from Surmey Detachment to attend the Pickton property in 1990
and determine if a vehicle was there in relation to a Sexual Assault in their jurisdiction.

Page 11 of 29 D:\RCMP RE-VETTED Williams Appendix H - Exhibits\Appendix H\Redacted\r_9417 .pdf



RCMP-090-001843
RCMP-090-001854

Unfortunately, there is nothing in that investigational file that cross references the Surrey
File number. However, It did indicate that the file investigator was Corporal Don Adam.

That as a result of the aforementioned, the Informant contacted, now Sergeant Don Adam,
of the Langley Detachment Serious Crime Section and advised him of the above.
Sergeant Adam could not recall the file but would look thru his notes in order to determine
what he worked on in January, 1990. Subsequent to this telephone conversation Sergeant
Adam advised the Informant that he could not locate his notes for that time period.

That on then 10th day of February, 1989, at 0900 hours, Constables Strachan, Pitt-Payne
and the Informant attended the Vancouver City Police Headquarters at 312 Main St and
met with Detective Shenher, Detective Howlett, Staff Sergeant Al Boyd and Sergeant
Honeyboume of the Division Unsolved Homicide Task Force. The purpose of this mesting
was to determine if any further information had come to light and the viability of continuing
the investigation, as known to date. It was agreed that given the information known, to
date, it would be unwise at this stage to concluded the investigation without attempting to
verify or disprove the information. Sergeant Honeyboume stated the information is
interesting but their unit would not be in a position to assist until there is no doubt this
individual was involved in a specific or group of Homicide(s). The Informant stated that it
would be a necessary component of the investigation would be to prove that Pickton is
even down in the East End of Vancouver picking up the and picking up prostitutes. Given
that the Royal Canadian Mounted Police, Person Information Retrieval System, Vancouver
Police Department Complaint Data Base system, D.|.S.K. and their Vice Section Indices
were met with negative results. it was agreed that the investigators interview sex trade
workers in the East End of Vancouver and show them the picture of Pickton to determine
if he has been using their services. It was also agreed that the Coquitiam members in
attendance and Vancouver supplemented by their Vice staff would go out on two nights
to canvas the East End sex trade workers.

That on the 17th day of February, 1999, in light of a higher priority file that required ali
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available resources, the Informant telephoned Detective Shenher to advise Coquitlam
membeérs cold not help in the aforementioned enquiries. '

That on the 24th day of February, 1999, the Informant telephoned Detective Shenher .
Detective Shenher advised that she and several others interviewed approximately 80
(eighty) East End sex trade workers and none of them knew or didn’t want to ident\ify
Pickton. She followed those enquires with a meeting with another fifty (50) sex trade
workers and had the same results.

Detective Shenher, given the above, is inclined to think that Pickton does not frequent the
East End sex trade workers or at least those who were spoken to.

That on the 22nd day of March, 1999 a Canadian Police Information Center, hereinafter
referred to as CPIC, message was received by the Informant from New Westminster
Police Service, Constable Fraser, that Pickton has been checked on their sex trade worker
stroll on 12th St , in company of a female who appears to be a friend and not a prostitute.

That the Informant read a report that states that on the 15th day of April, 1999, The New
Westminster Police initiated an investigation into an Assauit complaint. The victim, a
known sex trade worker, |l was assaulted in the area of the Scott Paper Plant,
where a number of flat deck trucks were parked. Pickton picked her up at 12th Street / 4th
Avenue, New Westminster. After an agreed sex act was performed, Pickton wanted more
from her and she refused. She attempted to get out of the van but was pulled by the hair
back into it. _was beaten. During the assault Pickton stated that he was HIV positive
and that he was infected by a prostitute, so she was going to get what she deserved.
However, she was able to get away from her attacker. In her report to the police she
described her attacker as being a white male, light brown hair, frizzy, short on the sides
and longer, shoulder length, in the back, hair was receding from the front, stubble, possibly
a few days growth, approximately 6'0" tall and two hundred (200) pounds. She described
her attacker's voice as he had a possible slight accent or a different voice. The
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investigation revealed she had sustained blows to her face, abdomen and possibly broken
ribs. The suspect vehicle was believed to be a gray coloured Hyundai. _was
reluctant to proceed with a police investigation, initially referring to the incident as a
domestic and only relented after a friend of her convinced her to at least report the
incident. Subsequent to the offence date. -ailed to identify Pickton or anyone else
in a police line up at a later date. The investigator, Constable Fraser, stated it appeared
that _seemed dis-interested and called the incident a bad date.

That in light of the above, a CPIC message was sent out to Surrey, Burnaby, New
Westminster , Vancouver, and Unsolved Homicide Unit by the Informant for a meeting
scheduled for Wednesday the 21st day of April 1999, in New Westminster, British
Columbia to discuss Pickton and any suggestions or strategies with respect to Pickton.

That on the 21st day of April, 1999 at 1300 hours, Constable Greig and the Informant
attended the New Westminster Police Service for a meeting to discuss Pickton. Police
Officers from Surrey and Bumaby Detachments, New Westminster Police Service ,
Vancouver City Police Service and the Division Unsolved Homicide Task Force were in
attendance. During this meeting it came to light that Pickton had not been positively
identified as person responsible for the aforementioned offence that occurred on the 13th
day of April, 1999. Pickton was now considered to be a person of interest, particularly, as
he is frequenting the sex trade workers/stroll their point. The Vancouver City Police
Service members advised that their original Source “A” is not approachable at this time and
no further intelligence would be gleaned for the foreseeable future. It was agreed, with the
exception of Vancouver Police Service who already canvassed their related sex trade
workers, that members from each jurisdiction should show Pickton's picture to their sex
trade workers to see if they have had contact with him and whether they can identify any
offences in their area to Pickton. If any offences are identified or activity that indicated as
Pickton being involved with their sex trade workers then further surveillance, whether by
Special “O" or a Detachment Special Projects Unit should be done to establish any
contacts by this subject to sex trade workers.
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That on the 3rd day of March, 1999 Comoral Abbott, in company with Ms. Annette Lyth of
“E¥Div Forensic Laboratory, were able to secure aerial photographs of Picktons’ property.
Photographs were taken in an effort to establish, if any, possible burial sites. Later review
of these photos revealed a property well under change by the movement of {and by large
machinery, large buildings and vehicles, therefore, nullifying any observable burial plots
and the like.

That on the 7th of May, 1999, Special “O” Section advised the Informant that they had
conducted further surveillance on Pickton. Special “O" conducted their surveillance since
the 30th day of April, 1999, as time permitted. Nothing of value was gleaned. Surveillance
revealed that Pickton travelled to and from work and little or nothing else. A varied list of
associated vehicle’'s were identified. Unless further information developed physical
surveillance of Pickton will be discontinued.

That the Informant viewed a photograph of Pickton that members of Special “O” Section
took on the 3rd day of May, 1999. Pickton, appears to have gained weight, he had a
noticeable stubble of beard and his hair was light brown, shorter on the sides, receding and
longer in the back.

That on the 1st day of June, 1999, Constable Jennifer Fraser of the New Westminster
Police Service conducted a street check of a known, yet unidentified, prostitute in their
area. She was shown a photograph of Pickton and the worker recognized him
immediately. In fact the worker was emphatic of her identification. She stated that on
Saturday the May 29th between 2100 hours and 2200 hours she was approached on the
comer of 12th Street and 4th Avenue. Pickton pulled up in a white small size mini pick up.
The worker recalled it was a Nissan and that there was some sort of emblem on the
passenger door ( “possibly P&B Used Building Supplies”) That the emblem was
red/black/white and that it was a business logo. Pickton was the lone occupant. Pickton
leaned across the street and stated “ I'm looking for a whore”. The worker stated “ You're
looking at the wrong person®. Pickton stated that “if | come around the comer and ask you
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to get in and if you refuse me, I'll get out and punch your face in”. Pickton then “peeled”
away from the corner and the worker left the area. The worker described Pickton as
having a creepy smile and that he wanted to “devour her in an evil way”. She described
Pickton's voice as rough and gruff, almost raspy.

That on the 20th day of July, 1999 at 1615 hours, the Informant spoke with Detective Mark
Chernoff of the Vancouver City Police, Homicide Section, he advised that he spoke to a
subject, of unknown reliability on the 99.07.19. This subject, hereinafter is referred to as
Source “B". Source “B” advised that he had information conceming a subject of the first
name of Bob, that this subject lived behind the new MacDonald's/Costco and a large piece
of land, in Port Coquitiam, British Columbia. Source “B" is also very good friends of
Pickton’s girifriend for the last five (5) years. He advised that in recent conversations with
Pickton’s girifriend she told him that Pickton was bent on revenge/payback for the
stabbing/slashing he took from an East End Vancouver Prostitute and on one occasion
accompanied Pickton to Vancouver where they solicited another prostitute and took her
out to the Pickton farm.

Source “B" stated the girlfriend and Pickton “did one thing that lead to another and that she
would never been seen again.” This subject stated that she was dead and was one of the
missing girls on the Vancouver City Police poster. This individual stated that he met
Pickton about five months ago and stayed on the Pickton farm for a week in April, 1999.
At one point in time, Pickton stated to this subject that if he ever needed to get rid of any
girls without any trace he had a way of doing it. Detective Chemoff agreed to talk with
Source “B” in the future.

That on the 26th day of July, 1999 at 1230 hours, Detective Chemoff again spoke with
Source “B”. That in reference to “Bob” or “Robert” he is also known as “Willie”. That Willie
owns a demolition company called P&B Demolition. That Willie also sells dirt and soil from
his large property, which is very close to the Camoustie Golf Course. That there is gravel
trucks and a hopper at the back of the property used for the dirt and gravel business.
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Willie also has pigs on the property. That Willie cuts up pigs every night and also uses a
large meat grinder to grind up their remains. That Source “B” spent a week at Willie's
residence at the end of April, 1999 and observed that Willie truly enjoys and “gets’ off” on
killing things. Willie lives in a single wide trailer which is situated at the back of the
property. Source “B” described the location as an area in which screams would not be
heard. That beside the trailer is a large bamn that is 10 (ten) or 20 (twenty) feet from the
bam. Up until recently Willie lived with a woman by the name of Lynn. Willie kicked her
out of the house 3 (three) to 4 (four) weeks ago. Source “B" described Lynn as being
“psycho” and capable of anything. Source “B” has known Lynn for (5) five years. Lynn
lived on the property with Willie for the past year or so. Lynn had also stayed in the trailer
and that her relationship with him was strange. The two(2) did not sleep together and were
not boyfriend/girifriend. Lynn's boyfriend is Ron Maynard. Lynn is described as a white
female 29 years, 5'6", 145 Ibs, solid build, brown shoulder length hair, and hard locking.

Lynn is currently on welfare and is living behind the —

She has a I Lynn's father owns a business called [
I Vhile Source “B” was staying at Willies residence in April 1999. Lynn was

also living in the trailer.

That with respect to the homicide, Source “B” stated that Lynn often confides in him and
related the following. That Willie was slashed by a Hooker that he picked up in Vancouver,
British Columbia.. That his throat was slashed in the incident and he was ripped off. That
the incident occurred a few years ago. That Willie has a hatred for Hookers and it was pay

back time. Willie was no longer successful picking up hookers on his own.

The girls don't trust him and because of all the press about the missing woman he couldn’t
convince them to come back to his place. Lynn therefore accompanied Willie to the East
End of Vancouver, British Columbia, where they picked up a prostitute in Willie’s Chevy
$10 Pick Up. That this incident would have taken place in February or March of 1999. To
entice the prostitute cocaine rocks and alcohol were used. Lynn convinced the girl that she
was also a prostitute and that the two(2) of the them would “tag team” Willie at his place
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in Coquitlam. Once back at the residence the girl was taken to Willie's bedroom in the
trailer. Lynn did not go into the room with Willie and the girl. Willie became rough with the
girl and was going to do her “‘up the ass®. The girl screamed and called Lynn to help her
but she did not go into the room. A short time later there was no more noise. Willie took
the girl out of the bedroom in handcuffs and exited the trailer. He brought her into the bam.
Lynn stayed in the trailer. Lynn later walked into the barn where Willie had hung the giri
by the neck and was “skinning her like a pig *. The victim's legs were being skinned. Lynn
told Source "B” that she didn't realize that a human being’s fat was yellow. She threw up
and had to leave the bam. Lynn did not know if the victim was dead at the time. That Lynn
felt that Willie get's off on it. Lynn did not see the girl afterwards and assumed that she
was put into the meat grinder. Willie had a hallowed out wall believed to be in the trailer
where he hid guns and “stuff”. Willie had offered to get her other females identification if
she wanted. Willie had gotten jewelry from the girls, however, it had been stolen from him.
Source “B" stated he had stayed at Willie’s trailer at the end of April 1999 for one week.
And described Willie's bedroom as being on the left and another bedroom was situated at
the other end of the trailer. As well, the trailer contained a living room, kitchen and a small
work space. During his stay Source “B" observed handcuffs undemeath Willie's bed, night
vision equipment, a semi automatic rifle and clip. Two(2) wigs shown to him by Willie who
retrieved them from his office desk drawer. One (1) wig was blonde and the other was
either red or brown. Willie commented that he wore them went he went downtown. Source
"B” described the bamn as being large with a celling height of approximately thirty (30) feet
The bam is used primarily for slaughtering pigs and other animals. Source “B” observed
Willie hang up a pig, slaughter, skin it and cut it up. All the blood and refuse would drop
into a vat at the bottom. Willie would then wash the area down with a hose and later pump
it out to the back. Source "B" advised that the area was quite filthy and had a foul odour.
Willie told Source “B” that if he ever needed to dispose of a body it could be done without
atrace. Source “B” has driven Willie’s pick up truck and described it as red and black with
a blacked out rear window. The interior was filthy. Source “B” stated that Willie had asked
him to go and deal with a young male who had ripped off his credit card while living with
Willie.
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The male was described as being 28 years old. The situation was dealt with and the kid
didn’t get hurt. Source “B" also stated that Lynn and Willie had been pulled over by the
police in Aprit 1999 while driving the Chevy Truck. Again, they were looking for a prostitute
to take back to the trailer. Source "B” was told that Lynn has been trying to extort Willie
since she was kicked out of the trailer. The extortion surrounds the witnessed homicide.
Based on the Source “B™s conversations with Lynn and his personal knowledge of Willie,
Source “B” believes that he responsible for several of the missing prostitutes from the
downtown east side.

That on the 29th day of July, 1999 at 1435 hours, the Informant queried PIRS for Pickton
and any related police check and found him to have been checked by Constable Jennifer
Fraser the New Westminster Police Service on the 99.03.24 at 0428 hours in company of
Lynn Anne Ellingsen. Both subjects were checked on the New Westminster prostitute stroll,
12th Street. Pickton was found to be prowling in the area. The vehicle used by Pickton
was not listed in the file. 99NW6523 refers

That the Informant queried PIRS with respect to Ellingsen revealed a Surrey Police contact
with her dated the 19th day of July, 1999 in which Ellingsen provided, an address of

I, Aso. noted is a telephone number of [l

I c9SRY6844 refers.

That at 1335 hours, Corporal Kuse of Special “I” Section advised The Informant that his
inquiries with Telus relative to aforementioned numbers revealed the following; The
telephone number 941-2690 belonged to Robert William Pickton, 1040 Riverside Drive,
Port Coquitlam, British Columbia.

That there is also has a fax number to the same address, 941-2670 and that the Fax line
is equipped with Smart Ring and has call display.

That at the same address, there are two (2) other telephones registered to his brother,
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David Pickton 941-3360, 941-4993 and a business telephone, 941-6494 belonging to,
D&S Bulldozing

With respect to the address 953 Dominion Telus confirmed a telephone line in the trailer
exists and is subscribed to by Robert Pickton. However, the telephone number was
unlisted.

With respect to the telephone number of Ellingsen, the subscriber information through
Telus, revealed the telephone number s subscribed to by Sean Simmons,

That at 1510 hours, Mrs. Bev “Puff* Hyacinth approached the Informant and stated that
Pickton was having Cock fights on his property. That they usually occurred almost every

weekend.

That at 1615 hours , Detectives Lepine and Chemoff re-interviewed Source “B”. Most of
the information ;;reviousiy received was re-iterated by Source “B". Additional information
was gleaned and/or clarified. Source “B” advised that P&B Demolition is owned by Pickton
and possibly his brother, who unknown to Source “B". Pickton has several work trucks and
at least two(2) white coloured Intemational Tractor Trailer's equipped with flat beds. These
vehicles were described as being newer vehicles and had P&B Demolition written on the
doors. That Pickton buys pigs from the auction six (6) to ten (10) at a time. He always has
pigs on the property but will buy more when he has only three (3) or four (4) remaining.
The pigs are kept in the bams or outside in a horse trailer. That Lynn lived intermittently
with Pickton for about a year. Pickton would often buy her things and liked having her on
the farm. In the trailer occupied by Pickton, Lynn had a separate bed in Pickton’s
bedroom. Lynn had a British Columbia Licence, driver’s licence which was taken away
recently for an impaired charge. Pickton arranged for a lawyer for her. She was charged
sometime at the end of 1998 or the beginning of 1999. Lynn has a ([ INNEG<GgGEE
I That Source “B” met Lynn through a friend named Ron Maynard, whom Source
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“B” had known for approximately eight (8) years. That Maynard lived at L
—for approximately seventeen (17} years. Maynard still owns the house

but rents it out. Maynard is now living at [ GGG o owns

a yellow Cadillac and a Jaguar. He rents the residence he is at. Source “B” advised that
he first met Pickton in March 1999. That Lynn had contacted Maynard to locate a male
that had stolen Pickton’s credit card. Maynard in tumn contacted Source “B” to assist him
in locating this male. The two(2) were able to find a person who purchased the card, but
not the male in question. Upon retuming to Pickton’s residence the male was
coincidentally arrived not knowing they were looking for him. The Source “B” and Maynard
“tuned the guy up” in the trailer. He eventually admitted to taking a credit card. Pickton
appreciated their services and said to the Source “B” that he owed him a favour if he ever
required. Pickton also offered Source “B” a pig. A week later Source “B” came by
Pickton’s trailer and Pickton cut up a pig for him. That close to the of April 1999, Source
“B” was being released from jail. As he had no residence to go to he contacted Pickton
and asked if he could stay there. Pickton allowed Source “B” to stay with him and Lynn in
his frailer. That Lynn's bed was moved into the back bedroom and she slept in the same
room as Source “B”. When they were moving the bed, Source “B” observed a pair of
handcuffs that was in between the mattresses. That Lynn confided to Source “B” during
the Source's stay in the trailer. She also came on to Source “B” and that they had sexual
relations. That Pickton was not aware of this. During the stay in the trailer, Source “B"
observed Cock Fighting events which took place in the bam. Apparently, they occur at
least once a month and in the summer every weekend. As many as thirty (30) to forty (40)
cars of people would come and observe and bet on the Cock fights. Source “B” described
a meal served by Pickton. That the meat came from a “special” freezer which was located
in the bam. Pickton had other freezers which contained more typical items which were
wrapped in a standard fashion. The “special” freezer described by the source had items
wrapped in black plastic bags. That Source “B” felt that he had been given human flesh.
It was described as being light in colour and very stringy. Source “B” then described
Pickion’s sleeping habits by saying that Pickton often stayed up until midnight or 0100
hours. He would sometimes go out for late walks. That Pickton would slaughter pigs and
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“get all stinky” before going to bed , without cleaning himself. Source “B" actually stayed
with Pickton for about ten (10) days. That Lynn told him that Pickton was having trouble
getting prostitutes to get into his vehicle. He began to sweeten the pot by bringing more
drugs and booze along to entice them back to his place. That the prostitutes weren't as
easy to get as they used to be. That the girls trusted Lynn and that Pickton needed her
to get the girls for him. Source “B" felt that Lynn sounded proud and thought of herself as
a hero and the head girl. Source “B” assumed by the conversation that Lynn had done this
many times before. That Pickton took good care of her and was always buying her things.
That she would purchase the crack cocaine, pot and liquor to be used to entice the
prostitutes. That Pickton doesn't drink alcohol or do drugs. Lynn described the night they
brought the girl back to the trailer. Lynn gave the girl a “rock” to smoke until the girl got
totally “wacked” and was totally out of it. Source “B" felt that the girl was in the rear jumper
seat in the extended cab of the pick up truck. That Lynn gave the girt another “rock” to
smoke when they got back to the trailer. The girl and Pickton went in to Pickton's
bedroom. Pickton was not able to obtain an erection. That Lynn heard the girl yelling for
help. She was saying “Come in and help me girl”. The victim did not know Lynn's name
and referved to her as girl. That Lynn went into the bedroom and Pickton was attempting
anal sex and was being rough. Lynn told the girl to “relax and it would be worse if she
fought™. Lynn went t back into the office area and the girl started screaming again. Lynn
ignored the call for help. A short time later there was silence. That Lynn saw Pickton take
the girl out to the bam in handcuffs. Source “B" does not know if the victim was conscious
ornot. That Lynn went into the bamn at some point and saw the girl standing on a platform.
Lynn left the bam and later came back in. She observed that the gil was “hanging” up and
Pickton was cutting strips off her legs. Lynn left the bam and threw up. Lynn packed up
and left the trailer for about four (4) days. Source was not sure of the time frame that this
was done. Lynn told Source B™ that Pickton kept jewellery, Credit Cards and Identification
taken from the prostitutes. Source “B” described the bamn as having a sliding door going
into the middle of the bam. That this bam was only used for slaughtering. He has another
big bam which he uses to fix his vehicles. In the “slaughtering bam” Pickton has a metal
pole on wheels which has “S” shaped stainless steel hooks on it. The hooks are above a
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Vat where blood flows into. The source is not sure how the pigs are killed. That there is
meat grinder that Pickton uses but the Source “B” is not sure if it automatic or manually
operated. In the back of the bam is an area where Pickton holds the Cock fights. That to
get to that area one has to walk past the vat. During the source’s stay he observed an
Ostrich and an Emu in the bam. He was surprised one day when Pickton killed them both.
Source “B” described the trailer as there was an office in the middle area of the trailer.
Upon entering the trailer door, Pickton’s bedroom is to the left. The bathroom is directly
ahead. The office are is to the right. Past the office is a laundry room, kitchen and a
second bedroom. That there are a couple of desks in the office area. Lynn told Source
“B" that there was a faise wall in the trailer however, the source does not know where it is.
Pickton keeps and automatic rifle in the closet.

That on the 31st day of July, 1989 at 0900 hours a meeting took place between
investigators. In attendance were Corporal Justason, Detective’s Lepine and Chemoff and
the Informant. Previous debriefing of Source “B” was discussed, as well as the ongoing
physical surveillance of Pickton.

That at 1100 hours, Sergeant Barry Hicks of the Coquitlam Surveillance team advised that
the Vancouver Police Service, Strike Force surveillance revealed that Pickton did not move
all night long. At one point in time, a flat bed pick up truck arrived at 953 Dominion Street,
possibly driven by Pickton.

That at 1530 hours, the Informant conducted a further query of the Royal Canadian
Mounted Police, PIRS which revealed that Pickton was involved in two(2) police contacts

in which he provided a telephone number of 941-1893 on both occasions.

That at 1540 hours, the Informant placed a telephone call to Special “I*, Corporal Rob
Kuse and requested that the above telephone number be queried with Telus.

That at 1835 hours, Constable Greg Horton of the day shift surveillance team advised that
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Pickton was seen throughout the day. Pickton travelled to the Fraser Valley Auctions,
Langley, British Columbia and bought a number of pigs . Pickton was driving a white flat
bed truck British Columbia Licence - 3448XM. The truck is followed by a horse trailer
British Columbia Licence - 82275V. He retumed home off loaded his animals and retumed
to the auction driving the same vehicle and picked up more pigs. Also noted in surveillance
was a green pick up truck British Columbia Licence - 4673YX. This vehicle was noted to
have an orange fuel tank in the rear box. The day shift surveillance team was relieved by
the Vancouver City Police Strike Force. Surveillance also revealed that Pickton's

appearance has changed somewhat as he has longer hair and a full beard.

That with respect to the British Columbia Licence plates noted during surveillance. The
Informant queried the Motor Vehicle Branch data base and noted the following resuits;

4673YX 1981 Chevrolet Pick Up Green
P&B Used Building Supplies
11947 Tannery Rd.,
Surrey, British Columbia

3448XM 1983 Chevrolet Flatdeck White
P&B Used Building supplies
Same address

82275V 1992 Keife Horse Trailer Gray
P&B Used Building Supplies
Same address.

That on the 30 day of July, 1999, the Informant spoke with Detectives Chemoff and Lepine,
as it related to the time frame in which Pickton and Ellingsen attended the East End of
Vancouver, British Columbia and abducted and killed the aforementioned sex trade worker.
in checking their occurrences the Detectives were able to confirm that an Vancouver East
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End sex trade worker, Jacqueline McDonell, 23 years of age, was last seen on the 16th
day of January, 1999 but was not reported missing till the 22nd day of February 1999. File
99VPD39399 refers.

That the Informant read the surveillance report authoured by Detective Stewart of the
Vancouver City Police, Strike Force for the 31st day of July, 1999, 1745 hours to 0320
hours on the 1st day of August, 1999. It appears that again, Pickton lead a quiet evening.

On the 1st day of August 1999, the Informant read a report prepared by Constable GREIG
who conducted research into Lynn Ann Ellingsen, the following information was obtained.

Lynn Anne Ellingsen was bom on the | Her present address is

TR R BRI She holds a British

Columbia driver’s license [JJjwhich was cancelled British Columbia Motor Vehicle
Branch as of 8th day of July, 1997 as a result of Ellingsen having excessive twenty four
(24) hour suspensions. According to the Motor Vehicle Branch data Bases there are no
vehicles registered to Ellingsen at this time. Ellingsen possesses a criminal record for a
conviction of Dangerous Driving in Squamish, British Columbia. The conviction date was
on the 21st day of February 1991. Ellingsen is a holder of a criminal record [N
A query through the Royal Canadian Mounted Police, Police Information Retrievat System
shows that there are fifty seven (57) entries in the Lower Mainland area. Surrey
Detachment has numerous entries in mainly naming Ellingsen as being involved in alcohol
related disturbances ranging from being suspect in assaults to being a complainant of
assaults. Delta Police Department have numerous entries for this subject mainly relating
to landlord tennant disputes where she has been named as being the aggressor when
dealing with the caretakers of the property. Langley Detachment has Ellingsen entered as
a complainant IINIEGzGzGENEGEGEGEEEhich was reported to Langley Detachment on the
3rd day of December 1998. Langley Detachment file number 98LLY38981 refers. No
criminal charges were laid as the result of this complaint and the investigation was
concluded on the 17th day of December 1998. On the 21st day of March 1999 at 1428
hours, Constable Jennifer Fraser of the New Westminster Police Department stopped a
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vehicle where Robert William Pickton was the driver, and Ellingsen was the passenger.
The New Westminster file number is 99NW6523 refers. it was reported that Pickton was
driving in the area of 12th Street in New Westminster, British Columbia where the local
prostitutes work.

That on the 2nd day of August, 1999, the Informant read a report prepared by Constable
Strachan with respect to Pickton. Constable Strachan’s report was prepared form Royal
Canadian Mounted Police data bases and interviews with other Law Enforcement
investigators. The report contained the following information. Pickton’s particulars were
located on PIRS and reveal that his full name is Robert William PICTON (B: 49-10-24)
FPS: 895072D who resides in the trailer at 953 Dominion Avenue, Port Coquitlam. Pickton
has a Criminal record for Violence and Offensive Weapons however, he has no
convictions. Pickton has a valid British Columbia, Class 3 Driver's Licence. Motor Vehicle
Branch data bases show Pickton has had seventeen (17) vehicles with expired plates and
twelve (12) vehicles with replaced plates. These are only the vehicles registered in his
name. Most of the vehicles Pickton drives are registered to the company his brother David
PICTON and himself own, P & B Used Building Supplies {(Materials) 1994 Limited of 11947
Tannery Road, Surrey, BC. PIRS data base queries revealed that in addition to offences
previously that Pickton had been in contact with the police for the following reasons. That
on the 12th day of August, 1998, Coquitlam Detachment investigated a False Alarm (911
Hangup) at the Pickton mobile home. Constable GREIG investigated and found out that
the number was dialled in error. 98CQ31959 refers. That on the 1st day of November,
1998 , Coquitlam Detachment conducted an investigation that related to the theft of a
compressor from Pickton’s shop. Constable Greig was given a tour of the premises by
Pickton. The thief was his nephew _ Pickton did not wish to proceed with
charges, file 98CQ44323 refers. That on the 1st day of May, 1999, Coquitlam Detachment
investigated a complaint of a suspicious incident with regards to Pickton. Constable
Sylvestri attended a hangup 911 call. On call back there was only static. it appeared that
there were problems with the telephone. All appeared fine though on police attendance.
There were ailso a number of very minor PIRS entries, including motor vehicle incidents,
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4th Avenue. When shown a photograph of Pickton she recognized him immediately. in
conversation he said, ‘Tl get out and punch your face in”, if you don't get into the car. Due
to his distinctive appearance and obnoxious behaviour a lot of the workers remember him.

That with respect to Source “B", the Informant contends his information are considered
admissions by a female, Lynn, who is aiding and abetting the criminal offences as set out
in this document. This cannot be said with respect to the information provided by Source
“A’, who's information , admittedly, came from an associate of Pickton, Lisa Yelds.
Although, second hand information there is reliability that can be attached to it. Source “A®
describes the business owned and operated by Pickton which has been confirmed through
surveillance business records. That Source “A indicates a number of female identification
was observed which is confirmed by Source “B". Source “A" described the Pickton
residence as a trailer, which it is. Source “A” spoke of comments by Pickton that he can
dispose of bodies by putting them thru the grinder which he prepares to feed his hogs.
Again, this comment is similar to that of Source “B”. Source “A” refers to Pickton as Willy,
which has been confirmed. That he generally picks up prostitutes in Burnaby, New
Westminster and Vancouver. This statement is confirmed through direct knowledge of the
informant and reports that were read about Pickton and his activities within New
Waestminster. Source "A" indicates that he came by this information through Lisa Yelds,
that she is a biker type person. The Informant has confined Yeld’s association to Pickton
and lifestyle from information from Mrs. Hyacinth, an Royal Canadian Mounted Police
employee who is associated to these individuals. That Source “B” refers to the first
prostitute as|Jf which is the name of the prostitute in the March 1997 offence. That
Source “A” refers to syringes which appears to be part of Pickton's M.O. as displayed in
the March, 1997 offence. That Source “A” refers to Pickton using the term “trophies” as
it related to victim(s) articles of identification and clothing. As a senior investigator of the
Royal Canadlan Mounted Police with some thirteen (13) years of experience of
investigating serious criminal offences, such as homicide, | have been taught that
“trophies” are often kept by people who commit serial related crimes.
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That the informant considers Source “B™s information as reliable for the following reasons.
Source “B™s information are from admissions from, Lynn who is aiding and abetting the
criminal offences as set out in this document. That the location of the Willy's property is
consistent with the location of Pickton’s farm. This the Informant knows from being there.
That Robert Pickton uses the name Willie. Again this is known by the Informant given his
past dealing and investigation of him. That the Informant has seen numerous pieces of
Heavy Duty equipment on the Pickton land in the areas as described by Source “B”. That
the description of the trailer both inside and out and it's location on the property is
consistent with the knowledge of the Informant. Also the location of the Barn to th trailer
is also consistent for the same reason. That Lynn’s description as provided by Source “B”
is consistent with that of a CPIC entry in relation to her description. That the Informant
confirmed with the Ministry of Children and Families on the 30th day of July, 1999, that
Ellingsen is collecting welfare. That Source”B” was told of Pickton be slashed across the
throat by a prostitute is also correct a verifiable thru the Informant’s previous investigation
of Pickton in March, 1997. In fact Pickton has a visible scar to the ear and throat area.
That the time Source “B” provides for that event occurring is close to the actual time that
the event had occurred. That Source “B” refers to the use of handcuffs which was
consistent with the M.O. utilized by Pickton in the March, 1897 investigation. As is
Pickton’s use of prostitutes, that he attends Vancouver and New Westminster which is
confirmed from personal knowledge of the Informant. That the human fat was described
to him as being yellow in colour. As a member of the Royal Canadian Mounted Police |
have attended many autopsies and can confirm that human fat is indeed mostly yellow in
colour. That Source “B" description of meat, apparently human, that was light in colour and
stringy is consistent with human flesh, however, the can be said as other types of meat.
That the description of females Identification is confirmed by the second hand information
from Source “A". Source”B™s comment about disposing of bodies is similar to that
comment made to the second hand information provided by Source “A". That Source “B"
is accurate when he recounts information about Pickton and Ellingsen being stopped by
the New Westminster Police Service when they were approaching sex trade workers. his
is confirned by PIRS entered by New Westminster Police Service, Constable Jennifer
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Fraser. That Source “B" describes the location of Lynn’s new residence at being behind

the [ v herein it is confirmed, Telus records that her

residence is only a short distance from the Hotel. That physical surveillance confirmed
Pickton buys pigs at the auction. That he uses a horse trailer to house the pigs in. That
a CPIC query confirmed that Lynn was indeed charged with a impaired Driving offence in
Surrey on the 10th day of March 1999, 99SRY24096 refers. That Pickton has Cock fights
on his property which was confirmed to the Informant by an Royal Canadian Mounted
Police employee on the 31 st day of July, 1999.
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Project EVENHANDED
Missing Women's Task Force

COQUITLAM FILE# 98CQ33017

TIP # 21 SURVEILLANCE REPORTS
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d |
BCL# VEHICLE DESCRIPTION R.O. / Driver (s) TIP#
Colour / Year / Make / Model
- 2 WHDR Dump Truck D&S Bulldozing 42
- Caterpillar 215B P&B Used Building Supplies | 42
- Caterpillar 235B P&B Used Building Supplies | 42
- 1990 CAT 225DLC Excavator P&B Used Building Supplies | 42
? Bm. Hyundai, Two Door Suspect in N. West. assault 45
? 4DR Tan older model, full bench seats | Suspect in N. West. assault 46
? Dark Coloured Station Wagon Unknown 21
? White Pickupwith canopy Unknown 21
0013AE 1987 Red Chev 2WHDR FLDK Willie PICKTON 30a
01474W 19790 Yell. Transcraft FLDK Trailer | P&B Used Building Supplies | 42
0916BY 1990 Gry. Ford Lariat Pickup ] 21
0929BY 1989 Blue Chev 2WHDR van I 42
0934BY 1988 Red Ford 2WHDR Dump Truck | David PICKTON 42
0956Y] 1978 Blue Ford Pickup _ 21
1004BE 1980 Bik. Freightliner Tractor P&B Used Building Supplies | 42
L ]
1255AK Red Chev. Pickup ] 21
2167WY 1994 Red GMC Pickup I 21
2403YG 1988 Blue Kenworth Tractor ; 21
2690AH 1995 Red 2WHDR Nissan Pickep || | NN 21
2869DD 1997 Blue Ford Pickup ] 21
2887CW 1987 Chev White Flatdeck (Front 1/4 | P&B Used Building Supplies | 21
Panel is orange) [Willie PICKTON]
29321W 1998 Red K-Line Dump Trailer P&B Used Building Supplies | 42
1999-08-02 1
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BCL# VEHICLE DESCRIPTION R.O. / Driver (s) TIP#
Colour / Year / Make / Model
4673YX 1981 Chev Green Pickup (Orange fuel | P&B Used Building Supplies | 42
tank in rear)
4675YX 1979 Gry. GMC van I 2
4731AB 1988 Blue Ford 2WHDR FLDK David PICKTON 42
4876DD 1979 Chev Bm. Pickup I 21
5277A7 Policy Information not on file Unknown 21
5503DD Bik. Dodge Pickup ] 21
5693BJ 1995 Red Chev. Pickup Matcon Excavating 21
5986CA 1987 Red GMC Pickup Myles NORD 21
6055CA 1980 Red (Gry.) Ford Pickup ] 21
6124DF 1976 Bm. (Orange) Ford Pickup TR AR R 21
6669TJ 1987 Blk. GMC 4WHDR Pickup with | || 21
canopy
7012YV 1990 Red Ford Ranger Pickup David PICKTON 42
7020YV 1988 Red Ford Pickup David PICKTON 42
738049 1972 Bordere Kin Horse Trailer P&B Used Building Supplies | 42
T712YW 1990 Brn. Welder Flatdeck ] 21
82269V 1995 Red K-Line Dump Truck P&B Used Building Supplies | 42
82270V 1995 Red UBILT Dump Trailer P&B Used Building Supplies | 42
82271V 1974 Yellow Willock Box Trailer P&B Used Building Supplies | 42
82275V 1992 Gry. Keife Horse Trailer P&B Used Building Supplies | 42
8385AB 1990 Blk. Ford Pickup Wesley BAKER 21
8394YK 1997 Blue Chev. Pickup ] 21
8474CF 1998 Red Kenworth Dump Truck Carmine & Son 21
1999-08-02 3
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BCL# VEBICLE DESCRIPTION R.O. / Driver (s) TIP#
Coloiar / Year / Make /' Model '
8738CB 1980 Orange Ford Dump Truck ] 21
8808CU Appears to be an incorrect plate Unknown 21
8811CV 1997 Red Kenworth Dump Truck Paccar Financial 21
9632MW 1987 BIk. Ford Pickup 21
AHC653 1994 Blk. Pontiac Sunbird 21
ATB356 1980 Blue Chev Camaro 21
ATX696 1993 Gmn. Chev.Blazer 21
BNL281 1993 Gm. Mazda 626ES 21
BRN951 1997 Red Ford Mustang 42
CBV274 1991 Red VW Prasat I 21
CTF914 Policy Information Not on File Unknown 21
CTM993 1990 Blk. Chev Cavalier Tammy HUMENY 21
CTNO086 1989 Blk. Jeep Cherokee ] 21
DMN172 1992 Chev Cavalier 2DCPE Willic PICKTON 30a
ENV059 1980 Blue Mercury Zephr Suspicious males 21
FVN347 1991 Blk. Honda Civic I 21
GANG609 1993 Blue Chev. Cavalier 2DR I 21
GFP411 1987 Olds Cutlass ] 21
HVT999 1992 Gry. Olds Cutlass I 1) 21
JDK800 1978 Bm. XR7 2DRHT Lynn ELLINGSEN 30b
JHVSS51 1994 Pontiac Sunbird William MALONE 21
JIM368 1992 BIk. YJS Jeep . 21
JRX136 1955 Gry. Chev. 2DSDN I 21
1999-08-02 4
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’ _ ~

BCL# VEHICLE DESCRIPTION R.O. / Driver (s) TIP#
Colout'/ Yedr'/ Make / Model

KEE908 1954 White GMC MOHOM David PICKTON 42
KMV171 | 1981 Bm. Chev. Camaro (e e e 21
KWX635 | 1979 Blue Ford Mustang 21
KWX653 Unattached (Record change pending) 21
M00931 1992 Harley Davidson Motorcycle David PICKTON 42
M16977 1982 Blk. Yamaha Motorcycle EEUEMITTR 21
M65784 1997 Blk. Honda Motorcycle Sl e, 2 i 21
NFMS507 Unattached Lynn ELLINGSEN 30b
RFP629 Unattached [T R 21
VVV245 1982 Red Toyota Corola R | 21

1999-08-02 5
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~ Nt
BCL# VEBICLE DESCRIPTION R.O. / Driver (s) TIP#
Colour / Year / Make / Model
1999-08-02 6
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INVESTIGATION REPORT RAPPORT D'ENQUETE | Protected “B°
. SECURITY CLASSIRCATION DESIGNATION
v g CLASSIRCATION DESIGNATION SECURITAIRE
on:‘mms haad Drvision oATE RCMP FILE REFERENCES
AUTRES CONSULTATIONS DE FICHIERS @ 1989.08.12 CONSULTATIONS DES FICHIERS DE LA G.R.C.

———

DETACHMENT - DETACHEMENT 98'100

VANCOUVER

PICKTON, Robert William DOB: 49-10-24
SURVEILLANCE REPORT FOR THURSDAY 98-08-12 AM SHIFT TEAM #6

0815 Surveillance established in the area of Robert PICKTON's residence, 953 Dominion Avenue,
Port Coquitlam.
The gates to the residence are locked. ,
The brown Mercury station wagon, BCL#:KTX-404 (on file) is parked near his trailer (104).

0840 A UM believed-to-be David PICKTON departs the residence in his red Ford pickup,
BCL#:4052-CF (on file), (109), NFC

0855 A UM with blonde hair, departs the residence in the blue dump truck, BCL#:4742-AB (on file),
followed by Robert PICKTON in the white Flatdeck truck, BCL#:2887-CW (on file).
They both drive to the DoGobbi Centre, 1655 Broadway, Port Coquitlam (109 104). They put an
engine part on the back of the flatdeck and PICKTON and the UM depart in white Flatdeck,
2887°CW and retur to 953 Dominion Avemue, Port Coquitlam, 1025hrs (104 109 177 rider).
They left the blue dump truck at Centre Line Diesel Services, #116, 1655 Broadway, Port
Coquitlam.

1110 PICKTON departs the residence in the white Flatdeck, 288§-CW with some barrels in the back
and drives to West Coast Reduction, Commissioner and Stewart Street, Vancouver (139 187 109
177 104 162).

1206 PICKTON departs in the Flatdeck with the barrels and drives to Empire Recycling, 2015 Glen
Drive, Vancouver (162 187 109).

1400 Surveillance discontinued at agency request.

Vi . CLT

(TM. DORYS/Sgt.
NCO i/c OPERATIONS
SPECIAL “O” SECTION

Caopy To:

COQUITLAM SERIOUS CRIME THIS IS A COMPOSITE REPORT - BEFORE UTILIZING
INFORMATION HEREIN FOR COURT TESTIMORY
CONTACT COURT CO-ORDINATOR SPECIAL "0 SESTION.

€ EDP 95-03  C-237 {B7/09) 7530-21-803-4801

Royal Canadian Mounted Police Gendarmerie royale du Canada
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' INVESTIGATION REPORT RAPPORT D'ENQUETE Protected “B"
SECURITY CLASSIRCATION DESIGNATION
. v CLASSIFICATION DESIGNATION SECURITAIRE
L o o oot M
TIONS DE FICIERS ‘E' l 1999.08.12 CONSULTATIONS DES DELAGRC
SUBOIVISION « SOUS-ONVISION
| SPECIAL'O'SECTION
DETACHMENT - DETACHEMENT 98-100
VANCOUVER
AE- 0RST

PICKTON, Robert William DOB: 49-10-24
SURVEILLANCE REPORT FOR WEDNESDAY 99-08-11 AM SHIFT TEAM #6
L RIDER: Cst. T. PEARSON

0820 Spot-check Robert William PICKTON's residence, 953 Dominion Avenue, Port Coquitlam as-
well-as associate residence, 255%/Bums Road, Port Coquitlam.
The Flatdeck truck, BCL#:2887-CW (on file) is not visible in the area of either residence.

Surveillance established in the area (109 187 139 177 104).

0912 A white/green Chevrolet pickup, BCL# not obtained, with an orange fuel drum on the rear
driven by David PICKTON departs 953 Dominion Avenue, southbound on Ottawa Street, VCB
NFC (Agency 109 139).

/
0914 Spot-check a brown station wagon, BCL#:KTX-404 (R.O. attached - unknown make and model)
is parked at PICKTON’s trailer (104).

1013 The white/green Chevrolet pickup with unknown occupants and the fuel drum on board returns
to 953 Dominion Avenue from the west.

/s
1237 David PICKTON departs 953 Dominion Avenue in the red/white Ford pickup, BCL#:4052-CF
(on file), southbound on Ottawa Street and eastbound on the Lougheed Highway, VCB NFC

(agency 139).
A

1340 The black Toyota pickup, BCL#:4061-CF (on file) with roll bars, big tire in the rear box) arrives
in the area of PICKTON’s trailer by cutting across the open field/construction area to the
northwest of the residence - there are two UM’s (no description) on board (177 104).

1520 Relieved by agency = PICKTON nor the Flatbed truck have been observed during this shift (109
187 177 104 139).

EEDP 9803  C-237 (8709 7830-21-903-4801

Royal Canadian Mounted Police Gendarmerie royale du Canada
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_ INVESTIGATION REFORT  RAPPORT DENQUETE proqecteq vy
SECURITY CLASSIFICATION DESIGNATION
. \JI CLASSIFCATION DESIGNATION SECURITAIRE
I'pe- oauer ~ PAGE
PICKTON, Robert William DOB: 49-10-24 2
SURVEILLANCE REPORT FOR WEDNESDAY 99-08-11 AM SHIFT TEAM #6
New Vehicles:

¢ KTX-404 “79 Mercury Zephr 4 drsw black
R.O. HOUSTON, Gina Alice
#16, 3025 Cowichan Lake Road, Duncan, BC
DL: 1541 Fraser Avenue, Port Coquitlam, BC
DOB: 68-03-03 DL#: 5189543 FPS#: 193828E

(T.M. DOP) S/Sgt.
NCO i/c Operations
Special “O” Section
Copy To:
COQUITLAM SERIOUS CRIME

THIS I3 & “reonsmmm »m 7. 2 JFORE UTILIZING
INFORMATIUN HERCE: #OR COUAT TESTIMONY
CONTACT COURT CO-ORDINATOR SPECIAL "0” SECTION.

LEDP §5-03  C-237 92008 T6X0-21-903-4802

Royal Canadian Mounted Police Gendarmerie royale du Canada
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INVESTIGATION REPORT RAPPORT D'ENQUETE " Protected *B"
OTMER FILE REFERENCES DIVISION DATE ACMP FILE REFERENCES !
ALTRES CONSULTATIONS DE RCIOERS g 1999,08.09 CONSXTATIONS OFS HCHIERS OF LA GR.C.
SUDONVISION - SOUS-DVIBION
DETACHMENT . DETACHEMENT 98-100
VANCOUVER

RE - GRET

PICKTON, ROBERT WILLIAM DOB: 49-10-24
SURVEILLANCE REPORT FOR FRIDAY 98-08-08 AM SHIFT TEAM #1
L RIDER: Cst. G- MORTON.

1200 Surveillance established at Robert William (Willie) PICKTON’s residence, 953 Dominion
Avenue, Port Coquitlam.
There are numerous “beat up” old vehicles parked here - plates unattainable.

/
1200  Spot-check of NN o1t Coquitlam reveals a red Ford Explorer, BCL#:KTV-
322 (R.O. attached) and a red Honda, BCL#DWX363 (R.O. attached). (127).

1225 A male arrives at 953 Dominion Avenue in a red Ford Mustang, BCL#:GNM-156 (R.O.

attached) (127).
1227 The red Mustang departs, NFC (140 110).
s
1318 Spot-check 953 Dominion Avenue reveals a bright blue Camaro, BCL#:ATB-356 (R.O.

attached) here (127).
1329 A white dump truck with a trailer arrives at the residence (157).

1343 A male departs in the white dump truck, BCL#:4108-4W (R.O. attached), NFC (140 110).

1344 Spot-check of reveals a gray Nissan Sentra, BCL#:RGP-629 (R.O.
attached) is here with a female in it (157), NFC

1630 The residence at —is spot-checked and a green Ford pickup,
BCL#:7840-CY (R.O. attached) and a black Pontiac Grand AM, BCL#:CVM-741 (R.O.
attached) (128).

1715 Relieved by afternoon shift Team #4.

New Vehicles:

/ DWX-363 90 Acura 2 dcpe red
R.O. DRI s T )

Royal Canadian Mounted Police Gendarmerie royale du Canada

£ €DP 9803  C-237 (B7/08) 7530-21-503-4801
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RCMP-090-001872
RCMP-090-001885

INVESTIGATION REPORT A : o
VE Continuation -- R PP(BIE'MEZ ENQUETE | wabrotected B°
l N/ \J J CLASSIFICATION DESIGNATION SECURITAIRE }
| PICKTON, ROBERT WILLIAM DOB: 49-10-24 2
SURVEILLANCE REPORT FOR FRIDAY 99-08-06 AM SHIFT TEAM #1
. TON J

New Vehicles continued:

vKTV-322 98 Ford Explorer 4 drsw red
RO. h

7/ GNM-156 ‘92 Ford Mustan:
R.O.

» ATB-356 ‘80 Ch:
R.O.

/RGP-629 ‘91 Nissan Sentra 4drsdn
R.O.

7/ 4108-4W ‘91 Mits & Mer PUP trailer, black
R.O.

Also:

As above

€ EDP 9803  C-237 (37/08) 7630-11-902-4802

Royal Canadian Mounted Police Gendarmerie royale du Canada
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RCMP-090-001872
RCMP-090-001886

RCMP GRC! INVESTIGATION REPORT RAPPORT D'ENQUETE ' )
I:"" - Continuation -- - Suite -- mm&mm
N/ CLASSIICATION OESIGNATION SECURTTAIRE
[ ne. onser Pacs

PICKTON, ROBERT WILLIAM DOB: 49-10-24 3 !

SURVEILLANCE REPORT FOR FRIDAY 99-08-06 AM SHIFT TEAM #1 ‘
LRIDER: Cst. G. MORTON

New Vehicl inued:

CUM-741 ‘87 Pontiac Grand AM black
R.O.

7840-CY ‘71 Ford pickup green

R.O. asabove
A Oy
NCO i/c Operations
Special “O” Section
Copy To:
COQUITLAM SERIOUS CRIME

FUAT - BEFULE UTILIZING
A COMPOSITE REFUAT - BEFUNE
m.%llaswmou HEREIN FOR COURT TESTIMONY
CO-ORDINATOR SPECIAL

(ONTACT COURT

£ EDP 92-03  C:237 {27/09) 7830-21-003-4802

Royal Canadian Mounted Police Gendarmerie royale du Canada
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RCMP-090-001872
RCMP-090-001887

IBCMP ml INVESTIGATION REPORT RAPPORT D'ENQUETE Protected “B”*
SECURITY (LASSIFICATION DESIGRATION
N/ N | CLASSORCATION DESTORATION SECURITAMS
OTHER FRLE REFERENCES OIVISION DATE ROMP FILE REFERENCES
AUTRES CONSUL TATIONS DE RCHIERS ‘E’ 19—‘99.08.09 CONSUR FATIONS DES FICHIERS DE LA GAC.
SUB-DIVISIDN - SOUS-DAISION
OEVACHMENT - DETACHEMENT 98-100
VANCOUVER

AE - OREY

PICKTON, Robert William DOB: 49-10-24
SURVEILLANCE REPORT FOR FRIDAY 99-08-06 PM SHIFT TEAM #4
_——RIDER: Cst. T. PEARSON

1715 Relieve dayshift Team #1.
Surveillance established at Robert PICKTON's residence, 953 Dominion Avenue, Port
Coquitlam.
The whereabouts of PICKTON are unknown.

1818 Robert PICKTON arrives at 953 Dominion Avenue, driving a white GMC Flatdeck truck with a
black right front fender, BCL#:3448-XM (on file).
He is last observed by the mobile home at the north end of the property, VCB on the ast side of
the building (175 118 122 112).

1947 PICKTON leaves 953 Dominion Avenue in the white GMC Flatdeck, 3448-XM towing a flatbed

trailer, BCL#:29322W (on file) (175 123 122 112).
He drives to where he picks up a UF at 1950hrs, later
identified as Felicia (123 175 113 rider).

Parked here is a red/black GMC pickup, BCL#: 7020-YV (on file).

1952 PICTON and [l cave I (113 rider 123) in the white GMC pickup still
towing the flatbed trailer - they drive to a local gas station, then stop at the Money Mart, 2803
Shaughnessy, Port Coquitlam, where PICKTON goes in at 2009hrs and talks to a teller (175 123
113 rider).

2011 PICKTON and [l cave the Money Mart directly to Costco Wholesale Canada, 3585
Grandview Highway, Vancouver, arriving at 2034hrs (175 118 123 rider).
They load a “bobcat” on the flatbed trailer (175 123) which is parked on the north side of Costco
where some construction work is being done (175 123). N

2051 PICKTON and [l leave Costco to K.F.C. in Port Coquitlam where they get some chicken
(122 112).
On the way to the truck PICKTON puts his arm around [l couple of times and she
pushes him away.
They sit in the cab eating, then agency approaches and takes-out of the truck and talks
to her for a few minutes (122 112 123).

2116 IE:etuns to the truck, agency talks briefly with PICKTON then departs the area.
PICKTON and IEinish their dinner (122 112 123).

€EDP $5-03  C-2)7 (87/09) T820-21-9034801

Royal Canadian Mounted Police Gendarmerie royale du Canada
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RCMP-090-001872
RCMP-090-001888

|Wfsc?ga3';gg\ liEPORT RAPP?'.:;{HIDO. ENQUETE I Protected “B”
SECURITY CLASSTRCATION GSBIGNATION
v N/ N/} CLasSIICARON OtSIGRATION SECURTANE
RE - 0BUET PACE 2 H
PICKTON, Robert William DOB: 49-10-24

SURVEILLANCE REPORT FOR FRIDAY 99-08-06 PM SHIFT TEAM #4

2145 PICKTON andll depart in the truck directly to the area of PICKTON’s residence where
agency again stops themn.
This time [lllllldeparts with agency, VCB NFC and PICKTON pulls into his residence (112
123 175).

0243 Surveillance discontinued at agency request.

iz , CH

(T.M. DOPX3/Sgt.
NCO i/c Operations
Special “O” Section
Copy To:
COQUITLAM SERIOUS CRIME

|

THIS IS A COMPOSITE REPORT - BEFORE UTILIZING
INFORMATION HEREIN FOR COURT TESTIMONY
CONTACT COURT CO-ORDINATOR SPECIAL *0” SECTION,

GEDP 3503  C-237 (87/0M 7630-21.903.4802

Royal Canadian Mounted Police Gendarmerie royale du Canada
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RCMP-090-001872
RCMP-090-001889

INVESTIGATION REPORT RAPPORT D’ENQUETE Protected “B”
CLASSIFICATION DESIGNATION
N/ _ /| Crasstrcaron oeseranon stcumrane
| OTHER FLE REFERENLES DvISION DATE ACMP FILE REFIRENCES
AUTRES CONSULTATIONS DI RICHIENS € 1999.08.09 CONSULTATIONS DES FICHIERS DF LA GR.L.
SUDOMISION - SOUS-OVISION
ORTACHMENT - DETACHEMENT 98-100
VANCOUNVER

A6 - ORKETY

PICKTON, Robert William DOB: 49-10-24
SURVEILLANCE REPORT FOR SATURDAY 99-08-07 AM SHIFT TEAM 1/2
L—RIDER: Cst. G- MORTON

0709 Spot-check Robert PICKTON’s residence, 953 Dominion Avenue, Port Coquitlam.
The gate to the property is closed.

0805 Surveillance established at 953 Dominion Avenue - it is unknown if the white GMC Flatdeck
truck, BCL#:2887-CW (on file) is parked on the property (128 157 114 140 110 127).

1013 PICKTON driving the GMC pickup flatdeck , BCL#:3448-XM (on file) and trailer with a
“bobcat™ goes to 2552 Burns Road, Port Coquitlam (157).

1039 A flatdeck and “bobcat”™ believed to be 3448-XM is observed driving westbound on Dominion
Avenue to 953 Dominion Avenue (110).
PICKTON in the GMC flatdeck, 3448-XM, hauling a horse trailer drives to _
Port Coquitlam (128 157 110 127).

1149 PICKTON and Felicia NSNS ccoor [N i~ - f1atdeck to Fraser
Valley Auctions, 21801-56th Avenue, Langley (128 110 127 157).

1440 PICKTON and [l depart the auction with livestock in the trailer (157) and at 1500hrs,
stop at a Super Save Station, 200th Street and 84th Avenue (110), then continue to Port

Coquitlam (128 110 140 114 157) to [ NEGEG (148 128).
PICKTON then departs alone and at 1542hrs, arrives at 953 Dominion Avenue (157).

1710 PICKTON in the flat deck, 3448-XM departs the residence (114 127 140) where surveillance is
maintained by aftemnoon shift Team #3/4.

&1 hugCish
(T.M. DOP) §/sgt.

NCO i/c Operations

'} OUR

g Special “O” Section

i Copy To:

4

g COQUITLAM SERIOUS CRIME s .

: NG o i - SLURE UIILZinG
3

3

Royal Canadian Mounted Police Gendarmerie royale du Canada
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RCMP-090-001872
RCMP-090-001890

INVESTIGATION REPORT RAPPORT D'ENQUETE rotected “B°

SECUNTY CLASSIFCATION DESIGNATION
N y CLASSIFICATION DESIGRATION SECURITARE

| e ey e mcoans e B S et Or LA QAL
‘E 1999.08.09

DETACHMENT - DETACHEMENT ~ 88-100
VANCOUVER

fE - ORET

PICKTON, Robert William DOB: 49-10-24
SURVEILLANCE REPORT FOR SATURDAY 99-08-07 PM SHIFT TEAM 3/4
L RIDER:. Cst. T PEARSON

1710 Relieve dayshift Team 1/2 on mobile surveillance with Robert PICKTON (wearing a blue T-
shirt, dirty work pants) has just left his residence at 953 Dominion Avenue, Coquitlam driving a
white Flatdeck truck, BCL#:3448-XM (on file) pulling a grey Horse Trailer, BCL#:8227 5V
(R.O. attached) (118 106).

PICKTON drives to Fraser Valley Auction, 21801-56th Avenue, Langley (118 106 175 113 122
rider), 1750hrs.

1750 Surveillance established at Fraser Valley Auction (175 113 118 106 122).

1811 Robert PICKTON departs Fraser Valley Auction to 953 Dominion Avenue with a load of pigs
(175 113 106 122 118), 1900hrs.

1900 Surveillance established at 953 Dominion AVenue (175 113 118 122 106).
0150 Surveillance discontinued - the front gate is closed and there are no lights visible on the property.
New Vehicles:

/ 82275V ‘92 Kiefe Horse Trailer gray

R.O. P & B Used Building Materials Ltd.,
11947 Tannery Road, Surrey, BC

No further information
Ced % &x
(TM. DO Sgt.
—_ NCO i/c Operations
Special “O” Section
Copy To:
COQUITLAM SERIOUS CRIME

THIS IS A COMPOSITE REPORT - BEFORE UTILIZING
INFORMATION HEREIN FOR COURT TESTIMONY
SONTACT GOURT CO-ORDINATOR SPECIAL '0° SECTION.

Royal Canadian Mounted Police Gendarmerie royale du Canada

EEDP 9500  C€-237 (87/09) 7630-21-803-4601
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RCMP-090-001872

RCMP-090-001891

INVESTIGATION REPORT RAPPORT D’ENQUETE Protected *B”

SECURITY CLASSIFICATION DESIGNATION

A yi
g

OTHER FILE REFERENCES DIVISION DATE REMP FILE REFENENCES
AUTRES CONSULTATIONS DE RCHIERS g 1999.08.09 CONSULTADIONS DES FICIHERS DE LA GRL.
SUBOMISION - SOUS-ONSION
DETACIMENT - DFTACHEMENT 98-100
VANCOUVER

EEDP 9503 C:237 {87°09) 7630-21-803-4601

Page 20 of 185

B - Q8T

L___RIDER: Cst. G. MORTON

PICKTON, Robert William DOB: 49-10-24
SURVEILLANCE REPORT FOR SUNDAY 99-08-08 AM SHIFT TEAM #1

0815 Surveillance established at Robert PICKTON's residence, 953 Dominion Avenue, Port
Coquitlam.
The gates are closed to the driveway (140).

1208 A white/red P & B Used Building Materials Ltd truck, BCL#:1004-BE (on file) and Trailer plate,
BCL#:8286°9V (on file) driven by a male (no description) arrives at 953 Dominion Avenue,
meets briefly with a male (no description) and departs at 1229hrs, NFC (110 rider 140 143).

1350 A male (no description) driving a black ‘85 Toyota pickup, BCL#:40/61-CF (on file) is observed

exiting the north side via a dirt trail of Robert PICKTON’s property (953 Dominion Avenue) to a
local business and eastbound on Dominion AVenue, NFC (128 143 140 110 rider).

1500 Relieved by afternoon shift Team #3/4.

(T.&Jm%sy /ﬁi

NCO i/c Operations
Special “O™ Section
Copy To:

COQUITLAM SERIOUS CRIME

THIS IS A COMPOSITE REPORT - BEFORE UTILIZING
INFORMATION HEREIN FOR COURT TESTIMONY
CONTACT COURT CO-ORDINATOR SPEGIAL *0° SECTION.

Royal Canadian Mounted Police Gendarmerie royale du Canada
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RCMP-090-001872
RCMP-090-001892

INVESTIGATION REPORT RAPPORT D'ENQUETE | Protected "B"
SECURITY CLASSIRCATION DESIGNATION
v, /| ciassmcanon oessananion secumirame
OTHER FILE REFERENCES ~ DIVISION DATE RCMP FLE AEFERENCES
AUTRES CONSULTATIONS DE FICHIERS € 1999.08.09 CONSILTATIONS DES FICHISRS OF LA G.R.C.
SUB-DIVISION - SOUS-DAVISION
ETACHMENT - DEYACHEMENT 98-100
VANCOUVER

PICKTON, Robert William DOB: 49-10-24
SURVEILLANCE REPORT FOR SUNDAY ©8-08-08 PM SHIFT TEAM 3/4
[ RIDER: Cst. T PEARSON

1500 Relieve dayshift Team #1 at Robert PICKTON’s residence, 953 Dominion Avenue, Port
Coquitlam.

7
2019 The red/white Ford pickup, BCL#:4052-CF (on file) is spot-checked parked at [INENEGEG
Street (113 118) and retums to 953 Dominion Avenue with unknown occupants, 2032hrs (122
113).

v
2115 A blue van, BCL#:0929-BY (on file) leaves the residence with a UM (no description) driving,
NFC (175).

/
2121 David PICKTON in the red/white pickup, 4052-CF leaves the area of the residence to the Prairie
Market, Coast Meridian and Prairie Street, Port Coquitlam (175), NFC

2310 David PICKTON arrives at the residence in the red/white pickup and a couple of minutes later
departs to Golphi’s Restaurant, 3250 Coast Meridian Road, Port Coquitlam, where he has a male
(175 118).

2355 David PICKTON drives back to 953 Dominion Avenue - lights are observed inside the front
residence upstairs (122).

0002 A dim light is on at the mobile home at the back of the property (175 118).
0008 The residence is checked and the front gate is closed.

0145 Surveillance discontinued - the lights at the residence are off.

&l M 24 f(’ v
(T.M. DOP) S/Sgt. A1~
NCO ¥/c Operations
Special “O” Section

Copy To:
THIS IS A COMPOSITE REPORT - BEFORE UTILIZING
COQUITLAM SERIOUS CRIME INFORMATION HEREIN FOR COURT tssrmon(\:

CONTACT COURT CO-ORDINATOR SPECIAL 0" SECTION.

EEDP 95-03  C-237 (8709 TEI0-31-003-4801

Royal Canadian Mounted Police Gendarmerie royale du Canada
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RCMP-090-001872
RCMP-090-001893

RCMP GRC] INVESTIGATION REPORT RAPPORT D'ENQUETE | Protected *8"
SECURITY CLASSIFICATION DESIGNATION
N, N/} CLASSIFICATION DESIGRATION SECURITAIRE
OTHER FLE REFERENCES - oMSIoNn OATE RCMP RLE AEFERENCES
AUTRES CONSULTATIONS DE RCHIERS ' 1999.08.09 CONSULTATIONS OFS ACIHIERS DE LA G.R.C.
SUB-DMSION - SOUS-DNTSION
OETACHMENT - DFTACHEMENT 98-100

PICKTON, Robert William DOB: 48-10-24
SURVEILLANCE REPORT FOR MONDAY 99-08-09 AM SHIFT TEAM #1
: N

0709 Pre-shift spot-check of Robert “Willie” PICKTON’s residence, 953 Dominion Avenue, Port
Coquitlam (157), reveals the gate is open and parked here is the black Chevrolet Cavalier,
BCL#:CTM-993"(on file).

Surveillance maintained at the residence.
0720 A taxi arrives at the residence and drops off an unknown male (140), NFC
1010 A brown Jeep Wagoneer departs the residence (127), NFC

1030 UF#1 (description attached) arrives at Carnoustic Golf Course, 533 Dominion Avenue, Port
Coquitlam (128), NFC, 1030hss.

1132 A male believed-to-be David PICKTON (140) leaves the residence, goes around to the rear of his
property to the north. He drives around and returns to the residence in the white Flatdeck pickup
with an orange fender (140 127 128), 1138hrs.

1500 Relieved by afternoon shift Team 3/4.

Descrintions:

UF#1 White, 34-36 yrs, 5'4"-5'6", 120 Ibs, blonde wavy shoulder length hair, fair complexion
wore: black and whte spandex bra top, black shorts

driver of CTM-993
&/ &Wflb
i
_____ (TM. DOPY s/Sgt AT~
NCO i/c Operations
Special “O” Section
Copy To:
COQUITLAM SERIOUS CRIME

THIS 18 A CONPOEITE #07uiT - BEFCRE UTILIZING
INCOAMATION HEREIN FOR COURT TESTIMONY
CONTACT COURT CO-ORDINATOR SPECIAL "0° SECTION.

E €0P 9503 €207 (87/03) 7530-21-503-4801

Royal Canadian Mounted Police Gendarmerie royale du Canada
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RCMP-090-001872
RCMP-090-001894

INVESTIGATION REPORT RAPPORT D’ENQUETE Protected *B°
- SECURITY CLASSIACATION DESIGNATION
P ./ \/ CLASSIICATION DESIGNATION SECURSTARE
OTHER FAILE REFERERCES DAISION DATE RCMP ALE REFERENCES
BUTRES CONSUL TATIONS DE SICIRERS = 19990810 CONSULTATIONS DES FICIIERS DE LA GR.C.
SUBOIVISION - SOUS-DIVISION
VANCOIWER

PICKTON, Robert William DOB: 48-10-24
SURVEILLANCE REPORT FOR MONDAY 99-08-09 PM SHIFT TEAM #4
L——RIDER: Cst. T. PEARSON

1500 Relieve dayshift Team #1.
Surveillance established in the area of Robert PICKTON’s residence, 953 Dominion Avenue,
Port Coquitlam - it is unknown if PICKTON is at home.
(175113 112118 106 123).

1519 The red/white pickup, BCL#:4052-CF (on file) is observed parked unoccupied in the parking lot
near Starbuck’s, Ottawa and the Lougheed Highway (112 rider).

1545 David PICKTON is observed seated alone in Starbuck’s with a coffee and a newspaper (112).

1549 David PICKTON exits Starbuck’s (112), departs in the red/white pickup (112 rider) and drives to
his residence at 953 Dominion Avenue (123 118).

1603 David PICKTON departs the residence on a motorcycle, BCL#:M0-0931 (R.O. attacheld) (118
175) and drives at a high rate of speed in and out of traffick to the area of the Capehorn
Interchange where he becomes lost to surveillance (175).

1702 David PICKTON returns to the residence on the motorcycle (175).

1748 Robert PICKTON departs the residence in the white Flatdeck with orange fender, BCL#:2887-
CW (on file) (118 123 175).
The vehicle is observed to come out of the large barn with the rusty roof, south of the orange
container (175).
He drives to Alignment City, 2609 Kingsway Avenue, Port Coquitlam which is closed (118). He
continues to the Safeway, Shaughnessy and Lougheed Highway (175) after stopping for gas (118
123).

1817 Robert PICKTON retumns to the truck with groceries and drives back to his residence, VCB 175
123).

|

1921 David PICKTON is observed returning to the residence in the red/white pickup (175).

2200 Relieved at the residence by agency.

EEDP 8503  C-227 (87200 7630-21-903-4801

Royal Canadian Mounted Police Gendarmerie royale du Canada
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RCMP-090-001872
RCMP-090-001895

RCMP GRC] INVESTIGATION REPORT RAPPORT D'ENQUETE ' Protected “B”

. -- Continuation -- Suite - SECURITY CLASSIFICATION OESIGRATION
° \/ \4 CLASSUSCATION DESIGNATION SECURITAIRE
RY - ORAET PAGE

PICKTON, Robert William DOB: 49-10-24

‘ SURVEILLANCE REPORT FOR MONDAY 99-08-09 PM SHIFT TEAM #4
: T PEARSON

New Vehicles:

7 M0-0931 ‘92 Harley Davidson motorcycle red
R.O. P & B Building Supplies

11947 Tannery Road, Surrey, BC
PODL PICKTON, David Francis
pos: SEDL+ I+~ I
(T.M. DOP) S/Sgt.
NCO i/c Operations
Special “O” Section
Copy Teo;
COQUITLAM SERIOUS CRIME

THIS IS A COMPOSITE REPORT - BEFORE UTILIZING
INFORMATION HEREIN FOR COURT TESTIMONY
CONTACT COURT CO-ORDINATOR SPECIAL 0" SECTION,

EEDPS603  C-237 (570%) 7830-31-903-4802

Royal Canadian Mounted Police Gendarmerie royale du Canada
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RCMP-090-001872
RCMP-090-001896

INVESTIGATION REPORT RAPPORT D'ENQUETE ' Protected *B*
. _ SECURITY CLASSIRCATION DESIGNATION
- N/ Naar?] CLASSHICATION DESIGRATION SECURITARE
OTHER FILE AEFERENCES OIVISION DATE ACMP ALE REFERENCES
AUTRES CONSULTATIONS DE FICHIERS g 1999.08.11 CONSULTATFONS DES FICMIERS DE LA GR.C.

98-100

OETACHMENT - DETACHEMENT

VANCOUVER

' RE - 0BAT
PICKTON, Robert William DOB: 498-10-24

| SURVEILLANCE REPORT FOR TUESDAY 99-08-10 AM SHIFT TEAM #6

1000 Surveillance established at Robert PICKTON’s residence, 953 Dominion Avenue, Port
Coquitlam (187).

1128 Robert PICKTON departs the residence with a UM#1 (brown hair, goatee - wearing a black shirt
- description attached) in the Flatdeck truck, BCL#:2887-CW (on file) with a white Chevrolet
Cavalier (scrap - no plates) on the Flatdeck. They drive directly to Empire Wrecking, 2015 Glen
Street, Vancouver (104 182 109 177 139), 1207hrs.

1213 PICKTON and UM#1 depart in the Flatdeck minus the Cavalier and drive to V.P.D. Impound
Lot, Union Street and Quebec Street, Vancouver, 1220hrs (104 187 109 177 139).

1230 PICKTON and UM#1 are observed with UM#2 (description attached) (139).

1231 PICKTON and UM#I are observed transferring a grey older Chrysler New Yorker, BCL#:8102-
YC (R.O. attached) from UM#2's tow truck Save On Auto Towing, which was waiting in the lot
(177 139).

1255 PICKTON and UM#1 depart with the New Yorker, accompanied by UM#2 and his Tow Truck
with 2 scrap vehicles aboard and drive to Empire Wrecking, 2015 Glen Street, Vancouver,
arriving at 1306hrs (104 109 187 139 177).

1316 'UM#2 departs alone having dropped off his 2 scrap vehicles, NFC (104 109 187).

1447 PICKTON and UM#1 depart in the Flatdeck carrying a Boat Trailer, BCL#:800-599(R.O.
attached) (104 177 139 109 187).

1450 Relieved by Team #1 on mobile surveillance at Main Street and Terminal Avenue, Vancouver.
Descriptions:
UM#1 White, 26-28 yrs, 5'10"-6', 170-180 1bs, dark brown curly wavy collar length hair, goatee

wore: black sleeveless top, black with white striped tear-away pants
passenger in PICKTON’s Flatdeck, BCL#:2887-CW

E EDP 95-03  C-237 (87/067 7830-21-003-4801

Royal Canadian Mounted Police Gendarmerie royale du Canada
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RCMP-090-001872
RCMP-090-001897

' ! (13 ”»
ROWPGRC| INVESTIGATION REPORT  RAPPORTD'ENQUETE ! projecteq >
. - ‘ N CLASSIFICATION DESIGNATION SECURITAIRE
PICKTON, Robert William DOB: 49-10-24 2
SURVEILLANCE REPORT FOR TUESDAY 99-08-10 AM SHIFT TEAM #6
Deseriori inued:

UM#2 White, 38-40 yrs, 5'10"-6', 260+ (big stomach), light brown wavy shoulder length hair,
goatee
wore: black sleeveless top, blue jeans
driver of Save On Auto Towing flatdeck, 8102-YC

8102-YC ‘92 GMC 2 whdr Wrecker white
R.O.

PODL

/' 800-599 Inactive 99-05-27 Unattached s/o Boat Trailer
R.O. Westemn Public Auction Ltd.
23853 Fraser Highway, Langley, BC

o (TM. DOPy Shgt. AL~
NCO i/c Operations
Special “O” Section
Copy To:
COQUITLAM SERIOUS CRIME mgge o e e SeaTTas 1L BIT0RE UTILZING

it HLAEIN FOR COURT TESTIMONY
:ONTACT COURT CO-ORDINATOR SPECIAL °0° SECTION.

£ E0P 9503 C-207 182091 7530-21-503-4802

Royal Canadian Mounted Police Gendarmerie royale du Canada
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RCMP-090-001872
RCMP-090-001898

INVESTIGATION REPORT RAPPORT D'ENQUETE Protected “B"
SECURITY CLASSIFICATION DESIGNATION
N N\ CLassFCATION oESIGRATION SECURITARE
OTHER FILE REFERENCES OnISoON DATE RCMP FRE REFERENCES
AUTRES CONSULTATIONS DE RCMIERS ‘E' 1999.08,11 CONSUL TATIONS DES FIOOERS DE LA G.RC.
SUBDVISION - SOUS-DIVISION
VANCOUVER

RE - ORKET

PICKTON, Robert William DOB: 49-10-24
SURVEILLANCE REPORT FOR TUESDAY 99-08-10 PM SHIFT TEAM #1
——RIDER:-Cst. T.PEARSON

1450 Relieve dayshift Team #6 on mobile Surveillance with Robert PICKTON and a UM (no
description on afternoon but dayshift had reported him as UM#1) on board the Flatdeck truck,
BCL#:2887-CW (on file) and trailer, BCL#:800-599 (on file) driving eastbound on Main Street
and Terminal Avenue. (140 157 110 173)

1515 Due to file change surveillance maintained by agency at Hastings Street and Alpha Street,
Burnaby with PICKTON and the UM still on board the Flatdeck truck (140 157 110 173).
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PICKTON, Robert Wiliam DOB: 49-10-24
SURVEILLANCE REPORT FOR WEDNESDAY 99-08-04 PM SHIFT TEAM #6

1500 Agency advises that they were occupied on surveillance on Robert William PICKTON driving
the white Chevrolet Flatdeck truck, BCL#: 2887-CW (on file) in the area of the Patricia Hotel,
403 East Hastings Street, Vancouver when he was lost to surveillance.

1505 A search commences.

1520 Agency spot checks PICKTON driving eastbound on Hastings Street and Barnet Hwy.

1526 Surveillance established on PICKTON driving eastbound on Hastings Street east of Bamet Hwy
(138, 119) to his residence, 953 Dominion Avenue, Coquitlam (104, 119, 138, 109, 187, 139)
arriving at 1543hrs.

1728 PICKTON is observed returning to 953 Dominion Avenue via Burns Road, Port Coquitlam after
having left the residence undetected (104, 119).

2300 Surveillance discontinued at agency request.

(4 Fut, EX
(T. M. DOPY'S/Sgt.
NCO i/c Operations
Special “O” Section
. Copyto:;
COQUITLAM SERIOUS CRIME

THIS IS A COMPOSITE REPORT - BEFORE
UTILIZING INFORMATION HEREIN FOR COURT
TESTIMONY CONTACT COURT CO-ORDINATOR
SPECIAL “O” SECTION
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File#: 98-100

Caption: PICKTON, Robert
Date/Time: 99-08-09 1030hrs

Photo Reprint#: EO-3A-18758
Subject: UF#1 from CTM-993

Name: #128
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File#: 98-100

Date/Time: 99-08-09 1549hrs

Photo Reprint#: EO-0A-18756
Subject: DAVID PICKTON

Caption: PICKTON, Robert

Name: #112
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File#: 98-100

Date/Time: 99-08-09 1549hrs

Photo Reprint#: EO-0A-18756
Subject: DAVID PICKTON

Caption: PICKTON, Robent

Name: #112
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PICKTON, Robert William DOB: 49-10-24
SURVEILLANCE REPORT FOR TUESDAY 99-08-03 PM SHIFT TEAM #6
---RIDER: Cst.T..PEARSON. =

1510 Relieve agency, Coquitlam Serious Crime.
Surveillance established in the area of Robert PICK TON’s residence, 953 Dominion Avenue,
Port Coquitlam.
Parked on the property are the following vehicles: a black Chevrolet Cavalier, an orange pick-up
with black driver’s side door, a blue Chevrolet van, a red Pontiac Grand-Am, and a two tone
brown Ford pick-up (unable to obtain BCL’s) (109, 104, 187, 139, 119).

1520 An associated address, 2552 Burns Road, Port Coquitlam is spot checked.
Robert PICKTON is observed departing in a white (orange right front fender and wooden box),
Flatdeck pick-up, BCL#: 2887-CW (R.O. attached - supplied by agency) (187) and at 1523hrs,
arrives at his residence (187, 109, 104).

1530 PICKTON (clean shaven and wearing a white T-shirt and black jeans) is observed walking
southbound on his property (109, 104).

1544 A grey Ford Ranger pick-up with a white ‘home built’ canopy, BCL#: 3214-BN (R.O. attached)
departs the area of the residence with a Filipino UM (no further description) and a UF (no
description) westbound on Dominion Avenue, VCB, NFC (109, 104, 187, 119).

1549 PICKTON is observed walking northbound on his property, VCB (109, 104).

1558 PICKTON boards the Flatdeck truck, 2887-CW, departs alone to Canada Springs Manufacturing,
1680 Booth Avenue, Coquitlam arriving at 1620hrs (109, 104, 187, 162, 139, 138, 119).

1621 PICKTON is observed talking to a UM (grey T-shirt- no further description) and VCB towards
the business (104).

1626 PICKTON is observed talking to two UM’s (no descriptions) by the business (104).

1635 PICKTON returns to the Flatdeck with what appears to be a toolbox and places it in the rear box
of the pick-up.
At the same time one of the UM’s (no description) that PICKTON spoke to departs in a blue
Ford F150 pick-up, BCL#: 0330-BX (R.O. attached) that was parked at the business.
Also parked here is a blue Chevrolet van, BCL#: 8052-CH (R.O. attached) (109, 104).

EEDP 9503  C-237 i87/091 7830-21-903-4801
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PICKTON, Robert William DOB: 49-10-24
SURVEILLANCE REPORT FOR TUESDAY 99-08-03 PM SHIFT TEAM #6
RIDER: Cst. T PEARSON. . .

1636 PICKTON departs in the Flatdeck to B & J Machine Auto Parts, 2549 Kingsway, Coquitlam
arriving at 1647hrs (109, 104, 187, 162, 138, 139, 119) where he enters with a white piece of
paper (109, 104).

1655 PICKTON exits B & J Machine Auto Parts with the same white paper in hand, boards his vehicle
and returns home arriving at 1710hrs (109, 104, 162, 187, 138, 139, 119).

1711 A UM (black T-shirt- no further description) is observed walking towards PICKTON’s residence
(109, 104).

1717 A spot check of PICKTON’s residence reveals a grey Chevrolet Corsica (BCL not obtained)
parked at the rear (104).

1743 PICKTON is observed dusting off/cleaning a sheet of plywood into the large orange container
bin (similar to those used on container ships) along with a UM (maroon T-shirt - no further
description) (109, 104).

1758 A white Flatdeck pick-up (no BCL obtained) with a large fuel drum in the rear box arrives at the
residence (109, 104).

1759 PICKTON and another UM (white T-shirt - no further description) are observed outside on the
property (109, 104).

1804 PICKTON is observed walking alone northbound on his property, VCB (109, 104).

1832 A full size blue Chevrolet extended cab pick-up (BCL not obtained) is observed mobile on
PICKTON?’s property, 953 Dominion Avenue, VCB - it is unknown where it has parked but is
did not leave the property (187, 138).

1846 A blue pick-up (BCL not obtained) with an orange fuel drum in the rear is observed mobile on
the property, VCB - this pick-up also does not leave the property (187, 138).

1605 PICKTON and a UM (grey T-shirt- no further description) are observed walking into the barn on
the property, VCB (187, 138).

1911 A dark blue Chevrolet Cavalier, BCL#: GAN-609 (on file) departs 953 Dominion Avenue with a
young white male (driver - no further description) and a young white female (passenger - no
further description) to the Starbucks Coffee Shop, 2325 Ottawa Street, Port Coquitlam arriving at
1914hrs, VCB, NFC (138, 162, 139, 187).

EEDP 95.03  C-217 487/09) 7930-21-903-4802
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AE - OBET PAGE
PICKTON, Robert William DOB: 49-10-24 3
SURVEILLANCE REPORT FOR TUESDAY 99-08-03 PM SHIFT TEAM #6

RIDER: Cst..T..REARSON s e

1922 The blue Cavalier with the same UM and UF aboard, returns to 953 Dominion Avenue and
departs within the same minute, VCB, NFC (139, 162).

1925 A blue Chevrolet van (with a red stepladder on the roof), BCL#: 0929-BY (R.O. attached)
departs 953 Dominion Avenue with a UM (driver - no further description), VCB, NFC
northbound on Coast Meridian Road from westbound Lougheed Hwy (162, 139).

1931 PICKTON is observed walking around on his property (187, 138).

2012 A white Ford Bronco, BCL#: REW-152 (R.O. attached) with unknown occupants departs from
the area of PICKTON's trailer, drives down the driveway, crosses to the south side of Dominion
Avenue and parks in a vacant lot (187, 138).

2023 The white Bronco departs and drives to the Villa Alfonso, 1250 Dominion Avenue where it parks
in the rear lot at 2026hrs (109, 104).

2053 A male believed-to-be PICKTON drives the Flatdeck, 2887-CW northbound closer to his trailer
(187, 138).

2100 A male (no description) locks the front gates of the Dominion Avenue side and departs in the
white Bronco southbound on Ottawa Street, VCB, NFC (119).

2114 PICKTON and a UM (black top - no further description) are observed standing by a backhoe to
the north of PICKTON’s trailer (138).

2121 The backhoe starts up and then is shut down within the same minute (138).

2130 PICKTON moves the Flatdeck (towing a Flatdeck trailer) further north towards his trailer (109,
104).

2132 A dark green vehicle btb a Pontiac Sunbird, partial plate BCL#: ___-561(?) with a UM (heavy
set male- btb his brother David PICKTON - no further description) drives northbound up the
driveway at 953 Dominion Avenue (119).

2134 An interior light is observed turned on inside the trailer (104).

2145 The light goes off inside the trailer (104)

EEDP 9503  C-237 (87/08) 7530-21-803-4802
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PICKTON, Robert William DOB: 49-10-24
SURVEILLANCE REPORT FOR TUESDAY 99-08-03 PM SHIFT TEAM #6
RIDER: Cst. T. PEARSON : _— e

Two UM’s (no description) depart PICKTON's residence in a blue/silver Ford pick-up, BCL#:
2869-DD (R.O. attached) and drive to a lot on the south side of Dominion Avenue just west of
Ottawa Street. The passenger exits the vehicle, boards a steam roller and follows the UM in the

Ford pick-up back to PICKTON’s residence (119, 139, 187, 138).

2300 Surveillance discontinued as per agency request.
Lights are still off in the trailer.

New Vehicles:
0929-BY ‘89 Chevrolet van blue
R.O. P & B Building Used Materials
953 Dominion Avenue, Coquitlam, BC
o. (N
AREW-152 ‘85 FM
2869-DD ‘97 Ford pick-up 4 whdr blue
R.O.
D.L.
2887-CW ‘87 Chevrolet Flatdeck 2 whdr white
R.O. P & B Building Supplies
PICKTON, David Francis
3214-BN ‘83 Ford Ranger pick-up  grey

R.O. CASANOVA, Patricio Noche

L‘ —

Royal Canadian Mounted Police Gendarmerie royale du Canada
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PICKTON, Robert William DOB: 49-10-24 >
i SURVEILLANCE REPORT FOR TUESDAY 99-08-03 PM SHIFT TEAM #6
i RIDER: Cst. T.PEARSON._
N \Y l . I I. !.

v 0330-BX ‘97 Ford pick-up 2 whdr blue
R.O. Zeemac Vehicle Lease Ltd.

P.O.

‘/8052-CH *81 Chevrolet van 2 whdr blue

R.O. Tech Line Mobile Auto
P.O.

(T. M. DOP) S/Sgt.
NCO i/c Operations
Special “O” Section

Copy to:
COQUITLAM SERIOUS CRIME

THIS IS A COMPOSITE REPORT - BEFORE
UTILIZING INFORMATION HEREIN FOR COURT
TESTIMONY CONTACT COURT CO-ORDINATOR
SPECIAL “O” SECTION
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WSIDIOOUBCOZ014 E
Qv
FEM:HORTON/RO:Y/BL:Y/LIC:0924BY /L ICZ : 2869DD/LIC3 1 321 7WA/L I3 88060V /L D s 1R 73y

RE: 0001

OUERY VEHICLE REM: HORTON

NOT ON FILE @ V LIC: 0O334BY

NOT ON FILE @ V LIC: 2869DD

NOT ON FILE @ V LIC: 9217WA

NOT ON FILE @ V LIC: 8806CV

NOT ON FILE @ V LIC: 4673YX

NOT ON FILE QL LIC: O334BY

ON FILE LOGGED QUERIES

LI 2863DD BC

MEENO: 1372 MRDS MOBILE UNIT #120 BO3SZ44 1999-08-01 O01:77
FEM: 412
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NOT ON FILE GL LIC: 3217WA

ON FILE LOGSED RUERIES
LIZ: 880&CV BC

MSEND: 2030 MRDS MOBILE UNIT #1320 BC35244 1993-08-03 00:00
REM: 412

ON FILE LOGGED QUERIES
LIC: 46€73YX BC

MSEND: 0277 MRDS MOBILE UNIT #1220 BC3Sz4ad 1993-08-02 02:11
REM: 412

(22t 2222 Lo L2

RO/DL TRANSACTION BEING PROCESSED
Tue Aug 03 08:11:11 1999

OZAUGL99Y 11:12am

SN:

Direct Delivery Message

DOOOO3—-0803 MT:MUF MSID:I1097-990803-11:12:44

FROM:RBC41028

TO:

BCO2014

TEXT:

HC

BC4102:28

BZOZ014

HE

LIC:0334BY

LIC:0934BY STATUS:ACTIVE EXF:2000-07-10
REG:6230416 SINCE:1'998-07-11 LCHG:1999-07-13 DECAL# 36530358

1988 FORD ZWHDE DUMP COMMERCIAL RED
GVW e 24,500 NET WEIGHT: 8,863 NUM OF OWNERS: 1
F % B USED BUILDING

MATERIALS LTD
10947 TANNERY ED

SURREY B V3EV3EX1
ODL. =
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¥, '

WSID100UBCO2014 E
@V
REM:HORTON/RO:Y/@L s Y/LIC:40€1CF /LIC2:3214EBN/

RE: 0002

QUERY VEHICLE REM: HORTON

NOT ON FILE @ V LIC: 4061CF

NOT ON FILE @ V LIC: 3214BN

ON FILE LOGGED QUERIES
LIC: 4061CF BC

MSGNO: 0009 VANCOUVER PD BC30012 1999-08-032 01:00
REM: 1497

LIC: 4061CF BC
MSGNO: 3177 MRDS MOBILE UNIT #120 BC35244 1999-08-03 01:00
REM: 412

ON FILE LOGGED QUERIES

LIC: 3214BN BC
MSGND: 0035 VANCOUVER PD BC320012 1999-08-03 04:04
REM: 1497

LIC: 3214BN BC
MSGNO: 0057 VANCOUVER PD BC30012 1999-08-02 04:06
REM: 1134 DENTON

96 3 36 3 3 36 3 K- X ¥

PA/DHE TRANGCACTIAN TFE TR oM cocen
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03AUG1999 11:12am Divrect Delivery Message IDN AOL

/SN :D00004~-0802 MT:MUF MSID:I1097-990803-11:12:46
FROM:BC41028 ’

TD:BC02014

TEXT:

HC BC41028

BCO2014

RE LIC:2869DD

LIC:2869DD STATUS:ACTIVE EXP:1999-08-22

REG:4351303 SINCE:1999-02-23 LCHG:11999-0S5-17 DECAL# 57158921

1997 FORD 4WHDR PU COMMERCIAL BLUE VIN: 1FTDX1865VKB50256

H NET WEIGHT: 1,932 NUM OF OWNERS: 1

WSID10OUBC(O2014 E

eV
REM:HORTON/RO:Y/BL :Y/LIC:7620LG/PROV:MAN/

RE: 0003

QUERY VEHICLE REM: HORTON

NOT ON FILE @ V LIC: 762QLG PROV: MAN

ON FILE LOGGED QUERI 6 N
LIC: 7620LG MAN u

MSEND: 0301 VANCDUVER PD BC30012 1999-08-02 22:34
REM: 1497 BATISTA

. —

)/

3 I I I W I e %
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RCMP-090-001872

Page 61 of 185

RCMP-090-001932

o nnn R

LIC: 7620L5G FROV: MAN EXPIRY:INACTIVE

DWNER: MANITOBA PUBLIC INSURANCE

PO BOX 6300 WINNIPEG MAN R3C 4A4

VEHICLE REGISTERED: 1997-04-30 DL: GRODEME478PF

AUTOD CHEV CAVZ 2DSD GRN 1993 VIN: 3G1JF11T1iPS827051

CONFIRM STATUS WITH PROVINCIAL REGISTRAR
Tue Aug 03 08B:12:23 1999

032AUG1999 11:13am Direct Delivery Message IDN AO1

SN:DO000O5-0803 MT:MUF MSID:I1097-990803-11:13:09
FROM:BC41028

TO:BCO2014

TEXT:

HC BC41028
BC02014
RE LIC:9217WA
LIC:9217WA STATUS: INACTIVE EXP:1994-03-17
REG:B380918 SINCE:1992-11-09 LCHG:1993-12-22 DECAL# 00000000

1980 WHITE DUMP COMMERCIAL WHITE VIN:KOND2GJ903437
BVW: 24,500 NET WEIGHT: 8,260 NUM OF OWNERS: 1

D & S BULLDOZING LTD

BOX 313595

63AUGIB99 11:13am Direct Delivery Message IDN AO1
SN:DOQOOE~0B03 MT:MUF MSID:I097-990803-11:13:11
FROM:BC41028

D:\RCMP RE-VETTED Williams Appendix H - Exhibits\Appendix H\Redacted\r 9418.pdf



RCMP-090-001872
RCMP-090-001933

U BLOZOLS
TEXT: _omo———y

BC41028
Bcozoi4
RE LIC:8806CY
LIC:8B0ECY STATUS:ACTIVE EXF:2000-03~04
REG:B224015 SINCE:19995-03-05 LCHG:1935-03—-10 DECAL# S2572071
1989 FORD 4WHDR PU COMMERCIAL BLACK VIN:2F TEF 14N1ECA14050
BYW 3,495 NET WEIGHT: 2,330 NUM OF OWNERS: 1

AN

03AUG1999 11:13am Direct Delivery Message IDN AO1

SN:DDOOO7—0803 MT:MUF MSID:1097-930803-11:13:53
FROM:BC41028
TO:BCOZ014

EXT:
HC RC41028

BRCOZO14

RE LIC:4673YX

LIC::4672YX STATUS:ACTIVE EXF::2000~02~13

REG:8328449 SINCE:1999-06—03 LCHG:1999-06-04 DECALY S1E600594
1981 CHEVROLET 2WHDR FU COMMERCIAL GREEN VIN: 2GCFC24HSEL 163004
GVW e 5,500 NET WEIGHT: 1,876 NUM OF OWNERS: 1

F 2 B USED BUILDING

MATERIALS (13341 LTD

11947 TANNERY ROAD

SURREY B VIV3X1

FODL : 1402380
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RCMP-090-001872
RCMP-090-001934

N3AUE1999 11:13am Direct Delivery Messaqe DN Aot

SN DOOCOZ-0B803 MT:MUF MSID:1097-930803-11:13:31
TROM: BC41028

fO:RCOZ014

TEXT:

M BC41028

DCOz014

fE LIC:4061CF

LIC:40B61CF  STATUS:ACTIVE EXF:Z2000-0Z-19

EG: 6973398 SINCE:1999-02-20 LICHG:13993-02-03 DECAL# S16006936

1383 TOYOTA 4WHDR P!’ COMMERC IAL BLACK V™ s JTARNGESEFOOO7743
VW Z,800 NET WEIGI . 1,350 NUM OF OWNERS L

HUMENY DOUGLAS JOHN

ZWALD

03AUG1999 11:13am Direct Delivery Message IDN AQ1

SN: DOO0O9-0803 MT:MUF MSID:I097-990803-11:13:33
FROM:BC41028

TO:BCO2014

TEXT:

HC BIC41028

BCO2014

RE LIC:3214BN

LIC:3214BN  STATUS:ACTIVE EXP:1999-12-09

FEG: 8457003 SINCE:1997-12-10 LCHG:1998-12-10 DECAL# 61072181

1382 FORD RANGE PU COMMERCIAL GRAY VIN: 1FTCR1IOABDURI7 113
GVW3 2,896 NET WEIGHT: 1,187 NUM OF OWNERS: 1

CASANOVA FATRICIO

NOCHE
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RCMP-090-001872
RCMP-090-001935

D .Y SURVEILLANCE REF_RT ’ of B

SQUAD 2
PROJECT # DATE DAY OF WEEK DAY OF SURVEILLANCE

PA-0F 2o | Yeoad

TIME____LOCA' _OBSERVATIONS : MEMBER _INITIAL

'L .
- &) Qg.wrmd,. Q.DQ;:AT

[R20 Ser P T 953 Thmiwed s
P. Co_ca.

\PES -Dﬁam@_\u&m?} 463
il Dot He Davewsy

@esaie o D LSRN
Boe Chuoraus bone

Z 1 7. 0 1] 15
1D Lorve. Oepoopn
(